
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 10:40:51) 
 
 Poštovane  poslanice i poslanici, počinjemo rad. 
 Prije prelaska na ono što je predviđeno današnjim radom, želim još jednom da se zahvalim svima 
ovdje prisutnima na velikoj časti da budem predsjednica Skupštine Crne Gore kao druga žena, odnosno 
žena poslije dvije decenije na ovoj poziciji i evo prvi put sa zasijedanjem ovdje u Podgorici. Zaista se 
nadam da ćemo raditi kvalitetno, da ćemo raditi u tolerantnoj atmosferi i da ćemo uvažavati jedni druge u 
radu - onako kako ovaj visoki dom i zaslužuje.  
 Prelazimo na rad. Kako je, primjenom elektronskog sistema za glasanje, utvrđeno da postoji kvorum 
potreban za početak sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika, otvaram Drugu sjednicu 
Prvog redovnog (proljećnog) zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva.  
 Podsjećam da sam sazvala Skupštinu na ovu sjednicu i dnevni red predložila saglasno Poslovniku 
Skupštine i u dogovoru, Kolegijumu predsjednice Skupštine.  
 Prije nego što pređemo na glasanje o dnevnom redu, imamo par proceduralnih obaveza koje 
moramo obaviti. Obavještavam vas da je Državna izborna komisija dostavila Izvještaj Skupštini o popuni 
upražnjenog poslaničkog mjesta sa izbornih lista: Za budućnost Crne Gore, Demokratski front, Nova srpska 
demokratija, Pokret za promjene, Demokratska narodna partija, Socijalistička narodna partija Crne Gore, 
Prava Crna Gora, Ujedinjena Crna Gora, Radnička partija, Partija udruženih penzionera i invalida Crne 
Gore, Jugoslovenska komunistička partija Crne Gore, Srpska radikalna stranka, Stranka penzionera, 
invalida i socijalne pravde Crne Gore, te: Albanske koalicije "Jednoglasno" Demokratska partija, 
Demokratska unija Albanaca i Demokratski savez u Crnoj Gori, zatim Bošnjačka stranka - Ispravno - Rafet 
Husović i SDP - Jaka Crna Gora, pa, saglasno Poslovniku Skupštine, konstatujem da je podnošenjem 
Izvještaja Državne komisije započeo poslanički mandat Bogdanu Božoviću, Mehmedu Zenki, Sulju 
Mustafiću i dr Adnanu Strikoviću. Ovom prilikom čestitam novim poslanicima.  
 Također, poslanik Vladimir Dobričanin obavijestio nas je dopisom da će ubuduće nastupati u 
plenumu kao poslanik Ujedinjene Crne Gore, obzirom da je, shodno odluci nadležnih stranačkih organa i u 
skladu sa vlastitim političkim uvjerenjima istupio iz poslaničkog kluba Demokratski front, Nova srpska 
demokratija, DNP, Radnička partija, Ujedinjena Crna Gora, te stoga novi naziv je Kluba - Demkratski front, 
NSD, DNP, RP. 
 Nakon ovih proceduralnih stvari, prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu. Podsjećam da sam 
dnevni red predložila kako slijedi: 
 1. Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi,  
 2. Predlog zakona o izmjeni Zakona o državnoj upravi i  
 3. Izbor, imenovanja i razrješenja. 
 Stavljam na glasanje predlog dnevnog reda. Izvolite, poslanici. izjasnite se. 
 Glasalo je ukupno 47 poslanika - od toga 38... Je li imamo neki tehnički problem? 
 Moraćemo poništiti jer neko od poslanika nije imao karticu kod sebe. Idemo ponovo u izjašnjavanje 
o predloženom redu. Molim službu da pokrene ponovno glasanje. Znači, glasamo o predloženom dnevnom 
redu. 
 Izvolite, poslanici, glasajte. 
 Zahvaljujem. 
 Glasalo je ukupno 50 poslanika - od toga 42 poslanika "za", osam glasova "protiv", bez "uzdržanih", 
te konstatujem da je usvojen predloženi dnevni red. 
 Prelazimo na dnevni red. 
 Prvi je Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 Podsjećam da su predlog zakona podnijeli poslanici: Danijel Živković, Miloš Konatar, Kenana Strujić  
- Harbić, Draginja Vuksanović - Stanković i Dragan Ivanović. 
 Izvjestioci odbora su Vladimir Martinović, Zakonodavnog odbora i Momo Koprivica, predsjednik 
Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu. 
 Saglasno članu 69 stav 4 Poslovnika Skupštine, poslanik Momo Koprivica je izdvojio mišljenje na 
sjednici Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu. 
 Da li poslanik Koprivica ima potrebu da se izjasni? 
            Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (05.05.22 10:47:31) 
 
 Uvažene koleginice i kolege, poštovani građani Crne Gore, 
 Izdvojio sam mišljenje u odnosu na Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi na 
Odboru za politički sistem, pravosuđe i upravu zato što sam htio na taj način da i u svoje ime i u ime Kluba 



koji predstavljam iskažem jasno mišljenje u odnosu na taj, mogu reći, antizakon. To je akt koji je bez 
presedana. Ko je čitao ovo značajno djelo jednog velikog pravnog mislioca Gustava Radbruha, mogao je 
da pročita jednu značajnu misao, a ona glasi da se zakonodavstvo povjerava zakonodavcu pod uslovom da 
se on podvrgava vladavini zakona. To će reći da ni zakonodavac, ni Parlament, ni parlamentarna većina ne 
mogu sve, nemaju pravo na sve, nemaju pravo na odriješene ruke. Bez vladavine prava, kojoj se mora 
podvrgnuti i zakonodavac i Parlament, nema legitimiteta političkog sistema. Ukoliko bilo ko može da se 
ponaša onako kako hoće, bez ograničenja u tom svom ponašanju, makar bio i zakonodavac, to generiše 
deformaciju političkog sistema sa nesagledivim posljedicama na svim poljima u društvu. Zašto ovo govorim. 
Danas ćete čuti kako su skoro svi klubovi, partije iz nove i ranije parlamentarne većine podnosile iste 
predloge zakona. To nije tačno. Morate poći, uvaženi građani, od pretpostavke i činjenice da to nije tačno.  
 U novembru je ranija parlamentarna većina podnijela Predlog zakona o objedinjavanju izbora, a u 
januaru nova parlamentarna većina takođe Predlog zakona o dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi, 
odnosno o objedinjavanju izbora. I ta dva predloga zakona su sadržinski dosta bili slični, s tim što je naš 
predlog podrazumijevao objedinjavanje tri izborna procesa, a predlog nove parlamentarne većine dva. Naš 
predlog je podrazumijevao objedinjavanje 17 izbora u 17 opština, a predlog nove parlamentarne većine u 
14 opština. Bio je napredniji u nekom demokratskom smislu i u smislu demokratskog legitimiteta. Ovaj novi 
Predlog zakona o dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi je akt bez presedana i sadržinski je bitno i 
dijametralno drugačiji u odnosu na sve ranije predloge na ovu temu, iz razloga zato što se ne radi o 
objedinjavanju izbora već o odlaganju izbora. Jedna grupa lokalnih izbora se ne pripaja drugoj, nego se 
prosto dislocira u onaj mjesec, u onaj vremenski period kad nema drugih izbora. 
 Druga stvar. Ovim predlogom zakona, ovim antizakonom, može se reći u pravnom smislu uvredom 
za riječ zakon, se definiše i datum održavanja izbora. Opštom pravnom normom iz zakona se supstituiše, 
zamjenjuje Odluka o raspisivanju izbora koju donosi nadležni organ po Ustavu i Zakonu. Ni jedan predlog 
zakona ni ranije niti u parlamentarnoj praksi nije predviđao tu mogućnost da se fiksira datum održavanja 
izbora. To je velika razlika, a koja je posljedica pravne deformacije i konstrukcione greške u osnovi ovog 
antizakona. 
 Takođe, ovim Predlogom zakona se ne predviđa ni produženje mandata skupštinama opština i 
odbornicima u njima, tako da će oni biti i bez formalnog legaliteta i bez demokratskog legitimiteta nosioci 
javnih funkcija i na taj način urušavati pravo građana na lokalnu samoupravu i pravo da biraju i da budu 
birani. Ovaj antizakon danas se odnosi na sasvim drugačiji društveni ambijent u još jednom pogledu nego 
što su to bili raniji predlozi zakona i stare i ove parlamentarne većine. Zašto? Zato što danas u Crnoj Gori 
imamo dvije opštine - Budvu i Tivat, gdje su Odlukom Vlade, a na osnovu ispunjenja zakonskih uslova, 
raspuštene skupštine opština i raspisani su izbori 31. marta u Budvi, a 10. marta u Tivtu. Prema tome, 
odbori povjerenika već postoje i već funkcionišu i na ovaj način je u potpunosti urušeno sistemsko rješenje 
o privremenoj upravi i raspuštanju skupština u jedinicama lokalne samouprave. 
 Poštovani građani, 
 U jednom istom zakonu, što je izraz nejedinstva, nelogičnosti, neusklađenosti, imaćete dvije 
sukobljene norme. Jedna norma u članu 36 govori da predsjednik države raspisuje izbore za skupštine 
opština, a u članu 209a imaćete normu koja kaže - Izbori se održavaju 30. oktobra u ovih 14 opština. Dvije 
međusobno protivrečne norme. To je izraz najveće pravne apsurdnosti. Još jednom, ovaj Predlog zakona 
je uvreda za riječ zakon. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 10:53:15) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica. Pošto smo otvorili pretres, da li predsjednik predlagača želi dati 
dopunsko obrazloženje? Shvatam da će poslanik Konatar to uraditi. 
 Izvolite, poslaniče Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (05.05.22 10:53:34) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice Skupštine.  
            Drage kolege poslanici, poštovani građani Crne Gore, 
 Danas razgovaramo o predlogu zakona koji nije nikakva novost za sve u Crnoj Gori, a to je Predlog 
zakona kojim će se svi lokalni izbori u 2022. godini održati u jednom danu. Zašto kažem da ovo nije 
nikakva novost? Upravo iz razloga što još od sredine prošle godine mi imamo više različitih inicijativa, a sa 
jednim ciljem i sa onim što je ista suština i ovog i svih drugih prethodnih zakonskih predloga - a to je da se 
lokalni izbori održavaju u jednom danu. Zašto smo krenuli u ovu priču? Naravno, osim toga što je potreba 
građana Crne Gore i našeg društva da ne budemo non-stop u izbornoj kampanji, već da se lokalni izbori 



održavaju jednog dana, mi imamo i izvještaje naših međunardnih partnera, pa se tako u Izvještaju 
Evropske komisije za Crnu Goru za 2019. godinu kaže: "...da su lokalni izbori nastavili da se odvijaju jedni 
za drugima, što čini posmatranje sa međunarodnog nivoa teškim i ostavlja mnoštvo prilika da se utvrde da 
postoje nepravilnosti koje se ne mogu nezavisno cijeniti". 
 U Izvještaju Evropske komisije za 2020. godinu kaže se da još uvijek nije sprovedena sveobuhvatna 
i inkluzivna revizija izbornog okvira i da, uprkos međupartijskom sporazumu da se lokalni izbori održavaju 
istog dana, pravni okvir još uvijek predviđa mogućnost njihovog organizovanja u različitim terminima. 
 Da, poštovani građani, ne postoji politička partija u Crnoj Gori koja nije dala saglasnost ili izrazila 
spremnost da učestvuje u rješenju kojim bi se lokalni izbori u Crnoj Gori održali istoga dana. Upravo zbog 
toga je i ovo tekst predloga zakona koji nije ništa novo ni crnogorskoj javnosti, a ni Skupštini Crne Gore, 
zato što smo isti ovaj zakon sa istom namjerom da se lokalni izbori odlože, govorim o lokalnim izborima, vi 
ćete se, poštovani građani, sjetiti, a i moje kolege poslanici, u novembru su predstavnici poslaničkih 
klubova: Demokratskog fronta, Demokratske Crne Gore, SNP-a, Pokreta za promjene i Crno na bijelo 
predložili Skupštini Crne Gore suštinski istovjetan predlog, kojim se predviđalo odlaganje, iako se sada neki 
čude, lokalnih izbora na Cetinju, u Mojkovcu i u Petnjici, njihovo odlaganje i spajanje sa izborima, sa 
grupom izbora u Podgorici, Bijelom Polju, Baru, Danilovgradu i tako dalje.  
 Takođe, imali smo u januaru još jednu inicijativu, a to je da se lokalni izbori u Ulcinju i u Beranama 
odlože i da se održe zajedno sa lokalnim izborima u ovoj grupi gradova. Mi smo tokom rasprave, poštovani 
građani, čuli da moje uvažene kolege poslanici koji su protiv ovoga zakona iznose argumente protiv kojih  
su bili sami kad su potpisivali ovakav zakon (u novembru). Sad, moj uvaženi kolega Koprivica je rekao da 
se, tačno je, u jednom dijelu ovaj zakon razlikuje od prethodnog zakona, a to je što se u ovome zakonu 
pominje datum održavanja izbora. Mi smo kao predlagači razgovarali o tome i mi smo spremni da se ta 
norma ispravi na način da se ovim zakonom neće eksplicitno određivati datum izbora. Ako se to ispravi, a 
osim toga je isti zakon, ja očekujem da će onda i kolege koje su sad koristile ovo kao argument podržati 
ovo zakonsko rješenje. Poštovani građani, kad čujete da vam kažu da se ne radi o objedinjavanju nego o 
odlaganju izbora i da zbog toga što je to odlaganje izbora neko ne može da ga podrži ili da kaže da se ovim 
zakonom produžava mandat odbornicima u lokalnim samoupravama - treba da znate da su isti ti poslanici 
potpisali isti predlog zakona kojim su se takođe odlagali lokalni izbori i takođe produžavao mandat 
odbornicima u lokalnim parlamentima.  
 Naš interes kao predlagača, poštovani građani, jeste da Crna Gora ne bude non-stop u kampanji, 
jer bismo mi sad trebali da idemo na birališta 05. juna i da idemo sa izbornim procesima do sredine jula. 
Ovo je upravo predlog kojim se to sprečava i kojim ćete vi i ubuduće, nadam se, jer je to obaveza i Odbora 
za sveobuhvatnu izbornu reformu, sa čijim radom vjerujem da ćemo nastaviti i da ćemo postići dogovor oko 
normativnog okvira, kako bi se u skladu sa preporukama misija OEBS-a i ODIHR-a i potrebama građana 
Crne Gore svi lokalni izbori u Crnoj Gori, ne samo ovi u 2022. godini, održavali u istom danu. Dakle, to je 
namjera i suština ovoga zakona.  
 Poštovani građani Crne Gore, danas nadam se da ćemo usvojiti ovo zakonsko rješenje kojim će se 
utrti put ka tome da svi redovni lokalni izbori u Crnoj Gori ubuduće budu održavani u jednom danu i naš 
predlog je da lokalni izbori koji su predviđeni za 2022. godinu budu održani u jednom danu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:00:39) 
 
 Zahvaljujem uvaženom poslaniku Konataru. 
 Takođe, obavještavam vas da u dogovoru sa Kolegijuma pretres po ovoj tački dnevnog reda će 
trajati tri sata. S tim u vezi, prelazimo na uvodna izlaganja po pet minuta ispred poslaničkih klubova, kao 
što je i dogovoreno.  
 Koliko je meni poznato, nemamo pravo na repliku na uvodna izlaganja. /Upadica/ Vi niste ni na koji 
način negativno prozvani.   
            Proceduralno, izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (05.05.22 11:01:22) 
 
 Uvažena poslanice Đurović, nijesam očekivao od Vas da u samom strartu nećete pokazati dovoljan 
demokratski kapacitet. Nema potrebe da započinjete Vaš mandat i Vašu novu dužnost sa uskraćivanjem 
prava koja pripadaju opozicionim poslanicima. Istina je da gospodin Konatar nije govorio neku uvredljivu 
riječ, ali jeste govorio netačno da sam ja stavio potpis na nešto na što nijesam stavio potpis. Moj potpis nije 
stavljen na predlog akta kakav je rekao da je gospodin Konatar, jer nikad nešto tako ne bih potpisao. Zato 
što držim do svog digniteta i digniteta političke partije kojoj pripadam, tako da je za mene to u političkom 



smislu negativna konotacija. Zato sam želio u par rečenica da se obratim i da građani imaju jasnu sliku u 
odnosu na ovo pitanje. Opet vam kažem, meni riječ i potpis nijesu nebitne kategorije i radi javnosti mislim 
da nema ništa sporno da se čuje ono što je suština. U političkom smislu sam negativno pomenut od strane 
gospodina Konatara da sam ja uradio nešto što nijesam uradio i da se sada nedosljedno ponašam. To ne 
stoji i to nije istina. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:03:06) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica. Shvatam da ste sa ovim razjasnili, tako da ćemo zaključiti sa 
ovom proceduralnom.  
 U toku rasprave ćete imati prilike, ja zaista želim da bude ujednačen odnos i prema poslanicima i 
poslanicama i vlasti i opozicije, da ne bismo išli dalje u kršenje. Proceduralno ste već reagovali, kolega. 
Objasnili ste što ste imali da objasnite. /Upadica/ Potpuno razumijem Vaš politički stav i stav Vašeg kluba i 
jasan mi je način na koji ćete Vi djelovati. Zaista želim da budem tolerantna, ali ne sa te strane da radimo u 
nekoj zloupotrebi prostora javnog medija, govornica.  
            Poslaniče Koprivica, reagovali ste već proceduralno i objasnili ste što ste imali da objasnite. 
/Upadica/ 
 Ne čujete se zato što još uvijek nijeste uključeni. Vi ste već proceduralno reagovali. Dobićete još 
jednom proceduralno i to će biti to. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (05.05.22 11:04:26) 
 
 Uvažena poslanice Đurović, ukoliko se uskraćuje pravo koje je predviđeno Poslovnikom, to je 
povreda procedure. Ja sam želio da Vam ukažem na to. Ne želim sad ovdje da vodim ne znam kakvu 
političku raspravu, želim samo istine radi da približim neke stvari. Gospodin Konatar je govorio da sam 
uradio nešto što nijesam uradio i ne pada mi na pamet da uradim. Potpisali smo Predlog zakona, poslanice 
Đurović, o objedinjavanju izbora. Da vam kažem još jednu stvar, što je tu bitno. Nije problem bio u ovom 
zakonu, ne smeta nama datum izbora, niti je ovaj datum izbora koji je određen uzrok problema. To je ako 
pogledate ovaj predlog zakona, samo posljedica, posljedica deformisanja političkog sistema, posljedica 
zloupotrebe prava parlamentarne većine. Dakle, ovdje se ne radi o objedinjavanju izbora, nego o 
odlaganju. Da su htjeli objedinjavanje, objedinili bi u junu, dogovorili biste se svi zajedno sa šefom političke 
partije koja vas podržava u Vladi da ne cijepa izbore tokom juna, nego da ih on u junu raspiše. Kad ste se 
dogovorili sa njim manjinsku vladu, mogli ste da dogovorite i da raspiše izbore u jednom danu - ako vam je 
to toliki cilj bio. Nije datum problem, problem je deformisanje političkog sistema i zloupoterba prava. Ako vi, 
recimo,  smatrate da ćete...  
 
 
            PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
            Poslaniče Koprivica, isteklo Vam je vrijeme i za proceduralnu reakciju. 
 
 
            MOMO KOPRIVICA:  
 Završavam sa ovom rečenicom. 
 Ako mislite da je samo datum problem a ne strukturna slabost ovog zakona, onda vi možete i da 
promijenite nekim amandmanom ovaj Predlog zakona, pa da kažete da će se izbori održati ne 30. oktobra, 
nego recimo kad lišće počne da pada, pa da onda na taj način ostavite i vašem novom partneru gospodinu 
Đukanoviću da odredi datum. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:06:34) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici na reakciji. 
 Nastavljamo dalje.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne žele. 
 Prelazimo na uvodna izlaganja.  
 Prvi riječ iz uvodnih izlaganja ima ispred kluba Demokratske partije socijalista poslanik Predrag 
Sekulić. 
 Izvolite, poslaniče Sekuliću. 



 
 
 PREDRAG SEKULIĆ (05.05.22 11:06:58) 
 
 Hvala Vam, uvažena predsjednice. 
 Poštovane koleginice i kolege, 
 Puno toga je već rečeno i samo da podsjetim da smo prije nešto od godinu i po dana u ovom 
Parlamentu osnovali Odbor koji se bavi tim izbornim zakonpom, izbornim zakonodavstvom. Nažalost, taj 
odbor nije završio svoj posao, jer da je završio svoj posao, ne bi bilo potrebe za ovim o čemu danas 
raspravljamo.  
 Još jedno podsjećanje, jedina stvar oko koje smo se nesporno složili i kolege mi iz opozicije i tada vi 
iz vlasti jeste bio taj predlog OEBS-a, ODIHR-a, odnosno Savjeta Evrope da svi lokalni izbori budu održani 
u jednom danu. To je znači jedina nesporna tačka sporenja. Zato mi je žao što danas čujem ovakve 
protivargumente oko spajanja 14 izbora u 14 lokalnih samouprava. Znači, iz prostog razloga što neke naše 
kolege nijesu principijelne u čitavoj toj priči. Tačno je, ja sam završio Pravni fakultet još u vrijeme dok je 
postojala Socijalistička Federativna Republika Jugoslavija, ali temelji prava su ostali isti. Čini mi se da 
negdje zaboravljamo da je u pitanju pravna norma, koja govori o nesporne dvije stvari. Prvo, da je ovo o 
čemu razgovaramo interes građana Crne Gore, sa jedne strane, a, sa druge strane, da postoji politička 
volja da ovo bude i dio pravnog sistema Crne Gore.  
           Naravno, dozvolite, to sam juče uradio na Zakonodavnom odboru, da sada zvanično predložim 
predlagačima izmjenu u ovom članu 209a - održaće se do 30. oktobra. Čini mi se da uvažavanjem te 
izmjene uvažavamo i ono što je rekao i gospodin Koprivica, pravo je predsjednika države da predloži 
datum. Znači, sa ovom ispravkom mi taj problem rješavamo. To sam rekao i vašem kolegi juče na sjednici 
odbora.  
 Dalje, da još na nekolike stvari podsjetim moje uvažene kolege pravnike. Prvo, Ustav ne govori o 
mandatu lokalnih samouprava, samo da znamo ovo nije pitanje ustavnosti i pošto često govorimo o tome 
da je nešto ustavno ili nije, to može samo da odredi Ustavni sud. Mislim da bi trebali da malo vodimo 
računa, posebno ljudi koji su završili Pravni fakultet. Što se tiče Zakona o izboru odbornika i poslanika, da 
podsjetim na član 14 stav 3, a to je da mandat odbornicima traje do izbora novog saziva. Ni tu nemamo 
nikakav problem. Što se tiče odbora povjerenika, mislim da je ovo racionalnije rješenje nego da imamo 
izbornu kampanju u dvije primorske opštine tokom ljetnje turističke sezone. Ovo je primjerenije rješenje  -
odbor povjerenika da radi svoj posao dok se ne steknu uslovi za održavanje izbora.  
 Puno sam argumenata čuo protiv ovog zakona, ali čini mi se da ni jedan od njih ne pije vodu. Ne 
govorim samo o faktičkom stanju, govorim o onome što je pitanje pravne osnovanosti. Čini mi se da svima 
nama negdje nedostaje malo više principijelnosti, ako ste se zalagali za odlaganje lokalnih izbora prije 
nekoliko mjeseci, kada smo govorili o odlaganju lokalnih izbora u dvije opštine, kasnije u tri, da nema 
razloga da danas budemo protiv ovog odlaganja izbora (kada govorimo o odlaganju izbora na 14 lokalnih 
samouprava). 
 Samo na kraju, vjerujem da će Odbor za izborno zakonodavstvo završiti svoj posao, ali tu ćemo 
morati da unesemo i neka nova rješenja da nam se ne bi dešavalo cjepkanje stalnih izbornih procesa. 
Jedno od tih rješenja, a tako već imamo uporednu praksu u nekim državama Evropske unije, će biti da 
mandat odbornicima traje četiri godine. Bez obzira da li oni mogu da se slože ili ne, bez obzira da li će se 
Demokrate i Demokratski front posvađati u Budvi, odbornicima će trajati mandat četiri godine. Čini mi se da 
ćemo na taj način napraviti da se odbornici više dogovaraju između sebe u interesu građana Crne Gore.  
 Čini mi se da je to negdje najbolje moguće rješenje ako nećemo ponovo da imamo cjepkanje izbora, 
ali o tome ćemo razgovarati i voditi dijalog u Odboru za izborno povjerenje.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:11:26) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Sekuliću. 
 Ispred Kluba Demokratskog fronta, šef Kluba Slaven Radunović.  
 Poslanik Radunović. Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (05.05.22 11:12:00) 
 
 Poštovane dame i gospodo, dragi građani koji nas pratite, 



 Pošto je ovo prvo javljanje ispred Kluba Demokratskog fronta, nakon ovih nemilih događaja, dužan 
sam prvo da pojasnim zašto nijesmo prisustvovali na Cetinju prilikom izbora predsjednika Skupštine i nove 
Vlade. Razlog je poznat svima vama - iz prostog razloga što je ta sjednica neligitimno zakazana, zna se ko 
je jedino mogao da zakaže i to je urađeno na silu protivno zakonu. S druge strane, kao što smo već 
objasnili, život će očigledno morati da teče dalje i kao što ima mnogo još stvari u politici Crne Gore koje su 
se dešavale i koji su protivno našoj volji se desile i koje danas zaključujemo da su fakticitet i da se sa svima 
mora živjeti - tako i ova. Ova Vlada će da proizvodi određena rješenja, zakone, odluke i zbog toga smo 
odlučili da ne bojkotujemo rad Parlamenta. Jer, na taj način najveći dio pobjedničke većine sa izbora 30. 
avgusta bi dodatno ostavili bez mogućnosti da utiču na buduće tokove događaja.  
 Što se tiče datuma zakazivanja sjednice, podsjetiću sve građane koliko je bilo priče iz današnje 
većine kako se odugovlači, kako neće ona prethodna većina da zakaže sjednicu, a eto građani bi imali od 
toga veliku korist zato što bi se promijenio Zakon o akcizama, o PDV-u itd. Onda ste vidjeli kad je njima bilo 
važno da zakažu sjednicu na kojoj bi se izabrala nova vlada, onda je to urađeno na silu, potpisima 
najvećeg dijela - taj dio legitimiteta naravno ne sporim uopšte. Kad im je zatrebalo, oni su napravili zahtjev i 
održali sjednicu. Tako ste mogli da je zakažete bilo kada. Nezakonito, nelegitimno, mogli ste da je zakažete 
bilo kad da ste imali prije toga dogovor napravljen o predsjedniku Skupštine. A pošto nijeste imali, izostalo 
je to i iz tog razloga građani nijesu dobili mogućnost da im se smanje akcize na gorivo i sve ostalo - a ne 
zbog nečije opstrukcije.  
 Kad imate dogovor i većinu, možete sve - nevezano od toga da li je to zakonski ili nije. To ste 
pokazali i samo želim da skinem teret sa leđa nekih ljudi iz moje stranke kojima ste ta leđa tovarili i te kako 
dva mjeseca, a vi ste u stvari bili ti koji ste kočili uopšte i izglasavanje Zakona o akcizama i svakog drugog.   
 Naravno, imao bih još šta da pričam vezano za zasijedanje na Cetinju. Između ostalog, i onaj nemili 
događaj prije toga koji se desio kad su djeca kamenovana na Cetinju zato što su pjevala pjesme i to kojima 
nikoga nijesu vrijeđale, a to su određene stranke koje su u vlasti na Cetinju pravdale time što su pjevali 
srpske pjesme. A onda valjda je to normalno da se linčuju djeca, pa pjevaju srpske pjesme na Cetinju. 
Dobro što je pjevao Njegoš isto i kralj Nikola - njih nijesu linčovali. Ali, zašto sad da pjevaju kad se to vama 
ne sviđa? I onda neka ih gađu. Niko to nije htio od vas na pravi način da osudi. Bilo ih je koji su probali to 
malo da relativizuju, ali moram da kažem da je to bio jedan od značajnih razloga, takođe, zašto nismo bili 
na Cetinju. I nećemo, kako sam vam već rekao, dok se ne desi konačno, pričam o skupštinskim 
zasijedanjima kojima počinje svako redovno zasijedanje, dok se s Cetinja ne čuje glas razuma i dok ne 
shvate da ne žive u državi sa braćom, komšijama i rođacima koje moraju da poštuju, kao što se Cetinje 
poštuje i kao što smo mi odavde podizali ruku za Zakon o Prestonici i plaćamo svake godine veliki novac 
samo za Cetinje od svih gradova u Crnoj Gori dodatno, da se sufinansira njihov budžet zbog toga što je 
Cetinje osiromašeno, ojađeno djelima nekih drugih, ali o tom potom.  
 Što se tiče konkretno ovog zakona, u velikoj mjeri bih se složio sa diskusijom gospodina Koprivice, 
nije bila diskusija nego reakcija. Da je bilo volje da se objedine izbori, ovi koji su bili sada razbacani u dva 
mjeseca, to je moglo da se uradi odmah. Meni je bilo jasno čim je gospodin Đukanović počeo da zakazuje 
svake nedelje izbore, da je to dio dogovora kako bi se stvorio veći motiv za ovaj potez koji ćete vi da 
uradite, tačnije da se kaže - ne možemo svake nedelje, kao da je on morao da zakazuje svake nedelje, kao 
da nije mogao da zakaže sve za 20. jun ili tamo neki jun i da se objedine. Izvinjavam se, potrošio sam 
vrijeme za uvodno izlaganje, ali u dogovoru sa klubom, pošto imamo dosta vremena, potrošiću nešto 
vremena kluba. Da je nekome bio cilj da se objedine izbori, trebalo bi da ih objedini s nekim drugim 
izborima. Ovdje se to ne pominje. Ovdje se priča samo o tome da se oni sada ne održe. Poenta je u tome 
da se sada ne održe.  
 Moram da vam kažem kao neko ko se bavi politikom, razumijem utemeljenje za takvo nešto kod 
nove većine. Razumijem da nije pravi momenat za vas, da ste svjesni da biste vlro loše prošli na izborima i, 
politički gledano, to se može razumjeti. Ali, šta ne mogu da razumijem? Da ste spremni toliko daleko da 
idete, da insistirate da se odlože izbori tamo gdje su vanredno zakazani zbog toga što nije funkcionisala 
lokalna uprava i gdje praktično imamo vanredno stanje, prinudnu upravu. Vi hoćete na ovaj način da 
produžite prinudnu upravu. To je neshvatljivo. U Budvi i u Tivtu. Ne mogu da nađem riječi. Pokušao sam 
zdravorazumski da pričam o vašim političkim razlozima. Da se samo razumijemo i da znaju građani Crne 
Gore, Front je na vlasti u oba grada. Imamo gradonačelnika u Budvi, a naši ljudi iz Nove srpske 
demokratije su na pobjedničkoj listi u Tivtu, ali to ne mijenja principijelnu stvar da tamo ne funkcionišu 
skupštine, da je tamo paralisan rad, da su to dva grada koja daju skoro 60% prihoda od turizma i treba u 
tako vanrednoj situaciji da prođu izbornu kampanju. Molim vas da o tome razmislite. Imate snagu u broju 
mandata, to vam ne možemo osporiti, da makar ta dva grada, ako ste već krenuli u ovu akciju i ako ne 
želite da povučete kompletan zakon, izuzmete. To nema veze s mozgom, to je nevjerovatno, da ne 
govorimo o zakonima nego prostom logikom.  
 Što se tiče druge situacije u Crnoj Gori koja se na neki način ogleda i kroz ova neregularna 
odlaganja, mi smo, gospodo, sada u poziciji da moramo svi zajedno, svi koji su dobronamjerni da se 



zapitamo gdje mi živimo. Mislim da je vrijeme, kao što su nekad Sjedinjene Američke Države objavile rat 
terorizmu, da mi ovdje objavimo rat organizovanom kriminalu u okviru državnih organa. Ako to ne shvataju 
ljudi, do sada ako to nisu shvatali, danas imate sledeću situaciju. Imate dugogodišnju predsjednicu 
Vrhovnog suda i vrhovnu državnu tužiteljku u pritvoru koja će da odgovara za organizovani kriminal, da je 
štitila kriminalce i mijenjala presude, tj. vršila pritisak da se ljudi oslobađaju i dobijaju kazne kakve ne bi 
trebalo. Imate bivšeg glavnog specijalnog državnog tužioca koji je krio i dokumentaciju i gledao da 
pomogne kriminalcima, a u isto vrijeme se bavio kao glavni specijalni tužilac namještanjem predmeta 
političkim protivnicima. Imate policajce koji su zaduženi da se bave organizovanim kriminalom u smislu 
suzbijanja, da su glavni kriminalci u Crnoj Gori, da citiram Nebojšu Medojevića od juče, u zadnje vrijeme ga 
rijetko citiram, ali moram da kažem - kriminalci su u veoma inferiornom položaju u Crnoj Gori, imaju veliki 
problem, ne mogu da stignu da se bave kriminalom od policajaca jer su policajci glavni kriminalci u Crnoj 
Gori. Imamo, imali smo, nadam se da više nije tako, Agenciju za nacionalnu bezbjednost čiji šef naređuje, 
ima sada tri predmeta u Specijalnom državnom tužilaštvu, da se prate ljudi, najveći broj iz Demokratskog 
fronta i još nekih partija, sveštenici i ne znam ko sve ne.  
 Sve poluge države su otrovane. Naše institucije sistema na koje su nas toliko upućivali ljudi iz 
Evropske unije i svi ostali da se njima žalimo su: Vesna Medenica, Milivoje Katnić, Dejan Peruničić, 
porodica Lazović, Milović i svi ostali, ovi što imaju po 50 miliona evra na svojim računima kao borci protiv 
organizovanog kriminala. To vam je Crna Gora DPS-a onih 30 godina. To je Crna Gora DPS-a.  
           Ako ste vi, gospodo iz manjinske Vlade, uradili ovo namjerno da prevarite DPS, skidam vam kapu. 
Ako ste ih natjerali da vam izglasaju mandatara i Vladu s toliko malo mandata i sada kažete - hvala, ne 
prihvatamo uticaj DPS-a, vodićemo ovu vladu dok nam bude moglo na ovaj način goneći njih i vodeći 
politiku kako treba, svaka vam čast i skidam vam kapu. Ako se stvarno oslanjate na to da će DPS da vas 
podržava u razgonjenju DPS-ovaca kroz institucije sistema, onda ste, najblaže rečeno, naivni, onda ste za 
par funkcionerskih mjesta prodali Crnu Goru. Iskreno se nadam da to nije tačno, nego da je Dritan 
Abazović bio pametan, iskoristio je tešku poziciju DPS-a, dobio od njih glasove da postane premijer, što mu 
nije moglo biti sa stvarnom većinom i sada, ako im okrene leđa, to bi bilo stvarno, da kažem uličnim 
jezikom, mangupski. Svaka čast. Ako budete sada zajedno s njima amortizovali ova nova dešavanja koja 
treba da se dese, bićete gori od njih, to je jasno, jer oni su makar uzeli pare, a vi ćete samo da ispadnete 
budale. To je velika razlika.  
 Zato, ovom prilikom poručujem čitavoj crnogorskoj javnosti, međunarodnoj javnosti, u ovakvoj 
situaciji u kakvoj je Crna Gora mi iz Demokratskog fronta nećemo dozvoliti da se mimo nas biraju ponovo 
sudski savjeti koje bira DPS, VDT kojeg će da bira DPS, Ustavni sud kojeg će da bira DPS. Toga neće biti 
više. Ako trebaju dvije trećine, za dvije trećine postoji Front, ali Front s uslovima da ne mogu da prolaze 
Medenica, Katnić i ostali. Ako hoćete da birate Katniće i Medenice ponovo, neka vam je srećan DPS. Ali, 
da Crna Gora sledećih deset godina bude ponovo zatočenik sudskih savjeta ovakvih i državnih tužilaštava, 
mi to nećemo da dozvolimo i sve, kao što sam vam rekao iz jedne televizijske emisije skoro, što je korist 
građanima Crne Gore i posebno onima koji su nas glasali, mi ćemo da glasamo. Sve ono gdje ne dobijete 
glasove DPS-a, pa dođete nama da ih tražite, a iz neke vaše koristi, nema glasova. Samo ono što mi 
smatramo sebično da odgovara iz ugla naših interesa građanima Crne Gore. Prema tome, od danas znajte, 
nemojte da se vadite na DPS, nemojte nam predlagati Milivoja Katnića novog, novu Vesnu Medenicu i sve 
ostale. To nemojte da radite, vidite do čega smo došli, a kako će da prođe sve ovo, da li će DPS na vas 
sad da vrši pritisak da se ovi ljudi koji treba da budu pohapšeni ne pohapse - to zavisi prvenstveno od vas, 
a vjerujte, ako ovo što je bilo sa Europolom bude amortizovano i bude zaustavljeno, mislim da će vam uska 
Crna Gora biti. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:26:26) 
 
 Takođe, da Vas obavijestim da ste potrošili značajno vrijeme Vašeg Kluba. Ostalo vam je još 18 
minuta za Klub, a četiri su prijavljena poslanika za raspravu iz Vašeg Kluba.  
 Nastavljamo dalje. Sledeći po redu je, ispred Kluba SNP-a, kolega poslanik Vukić. 
 Izvolite, poslaniče Vukiću. 
 
 
 DRAGAN VUKIĆ (05.05.22 11:26:48) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine.  
           Ja bih rekao da jedino Socijalistička narodna partija nije morala da mijenja svoj govor iz prethodnog 
perioda. Uvijek smo govorili da treba da treba da se održe izbori u jednom danu i evo i danas po treći put i 



ja mislim da možemo svi mi da uđemo u Ginisovu knjigu rekorda koliko puta pričamo u ovom prenumu o 
izborima u jednom danu. 
 Socijalistička narodna partija se od prvog dana zalagala za to zakonsko rješenje i o tome smo 
govorili i tražili podršku ostalih kolega još dok smo bili opozicija. Danas je došao trenutak da to što smo 
tražili i obećali možemo da realizujemo kroz izmjene i dopune Zakona o lokalnoj samoupravi. Ovo 
zakonsko rješenje skoro sve partije u Parlamentu su podržale u prethodnom periodu. Šta se ovog trenutka 
dešava, zašto je došlo do promjene mišljenja, to pitanje nije za nas odnosno nije pitanje za Socijalističku 
narodnu partiju. Ovo nije vanpravni mehanizam. Već smo ovo rješenje donosili u ovom istom Parlamentu 
2006. godine kada smo produžili mandate skupštinama opština kako bi lokalni izbori bili održani sa 
parlamentarnim. Ovdje postoji javni interes, a to su građani Crne Gore. Sa ovim rješenjem hoćemo da 
pomognemo da se politička situacija rastereti, da se smanje podjele, tenzije i konstantni pritisci na građane, 
odnosno birače, a to je vrijeme pritisaka i ucjena predugo trajalo u prethodnom periodu. Sjetimo se samo 
poslednjih lokalnih izbora 2018. godine kada smo imali u roku od tri mjeseca 14 lokalnih izbora u tri etape. 
Koliko je to bilo pritisaka i tenzija svakog građanina ponaosob, kakav je bio pritisak politički i svaki drugi 
samo u Beranama, čak su se koristile i nacionalne uvrede i grafiti ako bi neke partije dobile pažnju 
nacionalnih manjina u tom gradu. Sve je to dodatno opterećivalo svakog građanina u Crnoj Gori. Zato 
danas svi moramo da damo doprinos i da glasamo za ovaj zakon. Ne smijemo da dozvolimo da iko utiče na 
nas. Ako je predsjednik države mogao da odloži izbore u Tivtu 15 dana prije održavanja istih, onda i nas 81 
poslanik može da donese zakon koji će biti obavezujući za sve, a posebno za predsjednika države koji 
mora promijeniti odluku, odnosno povući svoju prethodnu odlku. Mi danas možemo da postignemo političi 
konsenzus i da testiramo naše zalaganje za evropske vrijednosti, odnosno njihove preporuke uvažimo pa 
da u ovom plenumu imamo glas i 81 poslanika. 
 Ponavljam, objedinjavanje lokalnih izbora u jednom danu najbolje je rješenje jer doprinosi štednji 
ekonomskih resursa i energiji političkog života. Glasajmo svi u jednom danu, a one političke partije koje 
budu pobijedile neće misliti u naredne četiri godine na izborne cikluse, nego na one koji su im dali 
povjerenje i radiće sve kako bi poboljšali njihov život i standard, a to su građani Crne Gore. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:30:11) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Vukiću. Sledeći po rasporedu za uvodno izlaganje je poslanik Boris 
Bogdanović ispred Kluba Demokrate - DEMOS.  
 Izvolite, poslaniče Bogdanoviću. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (05.05.22 11:30:23) 
 
 Hvala, poslanice Đurović. 
 Poštovane koleginice i kolege, poštovane građanke i građani Crne Gore, 
 Što se tiče ove takozvane 43. Vlade Crne Gore, da ponovim još jednom - ona je za nas nelegalna i 
nelegitimna i prema njoj ćemo se upravo na takav način i odnositi. Ona je revanšistička, ona je pučistička, 
ona je jednostavno profiterska i sačinjena od sluga bivšeg režima, od onih koje smo pobijedili ili oslobodili 
Crnu Goru na izborima 30. avgusta 2020. godine. Ali, ono što je najveći cirkus nad cirkusima, izvršna vlast, 
odnosno zgrada Vlade Crne Gore postala je jedno klasično parking mjesto za političare iskompleksirane 
lošim, lošijim ili najlošijim izbornim rezultatom, a zna se ko ovdje sjedi i ko je ovdje najjači bedem odbrane 
izborne volje građana. Takvi ljudi nikada ne izdaju, nikada se ne prodaju i uvijek naravno ostvare svoj cilj i 
mi imamo jedan jedinstveni cilj - da vas spriječimo u tome. Da vas spriječimo u gaženju Ustava, da vas 
spriječimo u gaženju crnogorske časti i obraza, u gaženju zakona, u gaženju naroda Crne Gore koji je 
pobijedio na izborima 30. avgusta, u gaženju onog naroda kog su prevarili vlasnici privatnih preduzeća, 
vlasnici višemilionski vrijednih poslovnih prostora, miljenici i vlasnici kriptovanih neprijavljenih mobilnih 
telefona i naravno profiteri i milioneri i lažni civilni aktivisti. I da naglasim, vi, gospodo profiteri, i vi, gospodo 
milioneri, ovo što ste uradili je baš sramota Crne Gore.  
 Narod vam ovo nikada neće zaboraviti i upravo je to ono što nas je ovdje u ovom svetilištu 
demokratije sabralo, od kojeg vi pokušavate da napravite cirkus i prevaru. Prevarili ste narod koji je uoči ili 
tokom noći 30. avgusta horski klicao slobodi širom Crne Gore. Narod koji je zbacio okove trodecenijskog 
režima, narod koji je platio najveću, najtežu i najžešću cijenu. Onaj narod čije su ruke i noge lomili na 
protestima protiv bivšeg režima. Takve ljude ste prevarili, ali one ljude čiju kičmu nikada nijesu uspjeli da 
slome i čiju kičmu nikada nijesu uspjeli da saviju ovom prevarom. 



 Poštovani građani Crne Gore, prevarili su vas milioneri. Oni koji na odlasku sve odnesu sa sobom, 
oni koji su vlasnici svega onoga što je nekada bilo vaše, oni koji za sobom ništa ne ostavljaju i oni koji su 
naravno u svojim prevarama beskrupulozni i nikad se ne zaustavljaju. 
 Međutim, mi smo tu da ih zaustavimo i to je zaista pravi posao narodnih poslanika. I ako u tome ne 
uspijemo, ne treba ni da postojimo. Zato obećavamo građanima Crne Gore da ćemo ih zbrisati sa političke 
mape, ni centa ni procenta neće od njih ostati, jer smo mi ljudi i poslanici koji se oslanjaju na svoju riječ, na 
svoju čast, na svoj obraz, a ne na milione i ne na afere i ne na fraze. A ova posljednja fraza, nazvana 
Zakonom o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi, se prevodi kao bježanija od izbora, od suda naroda. 
Tako se ova administrativna fraza prevodi na narodni jezik kao kukavičluk i uzaludno nadanje da je narodu 
kratko pamćenje. Cirkus, cirkusanti su predložili ovakvu nakazu od Predloga zakona o dopuni Zakona o 
lokalnoj samoupravi, kojim se defišine i propisuje termin održavanja izbora za lokalne izbore čiji je termin 
već određen odlukom predsjednika Crne Gore. Po prvi put u istoriji Crne Gore se na ovakav način 
derogiraju nadležnosti predsjednika Crne Gore, jer je on jedini koji je ovlašćen i Ustavom i Zakonom da 
utvrdi taj datum. Ali, tu leži i objašnjenje dijela bivše parlamentarne većine. Postale su klasične sluge 
Demokratske partije socijalista, one partije koju smo serijski pobjeđivali na prethodnim izborima, i naravno 
sluge 21 miliona. I sve se vrti oko rednog broja 21 - 21 milion, 21 ministar, 21 milioner. Sve se vrti oko 
novca i sve se naravno vrti oko profita. Kome je to svetionik, a svetionik je dijelu parlamentarne većine, taj 
svetionik će ih direktno odvesti u spuški okestar, ali ajde da vidimo i da cijela crnogorska javnost čuje ko su 
članovi tog spuškog orkestra. Oni koji su nedavno, prije svega par mjeseci, tvrdili da su Crnogorci istorijski 
falsifikat kojeg treba ispraviti. Oni koji su prije samo nekoliko mjeseci tvrdili da je 21. maj datum koji ne 
treba  slaviti, oni koji su tvrdili da među patriotama nema Crnogoraca, oni koji su tvrdili da će gotovo svakog 
poslanika bivše opozicije uhapsiti i strpati u Spuž, oni koji su miljenici i vlasnici neprijavljenih kriptovanih 
telefona, a sa kim su zaključili postizborni sporazum? Sa onima koji su džamije pretvarali u naplatne 
punktove Elektroprivrede Crne Gore, sa onima koji su proganjali i hapsili sveštenike i episkope po Crnoj 
Gori, rušili crkve i manastire, sa onima koji su nas hapsili i proganjali, hapsili civilne aktiviste i novinare, 
pratili i prisluškivali. Sad su svi oni u jedno jedinstveno kolo u pokušaju da na bilo kakav način poprave  
katastrofalne izborne rezultate ostvarene na prethodnim lokalnim izborima u prethodnih 16 mjeseci.  
 Koristiću vrijeme Kluba, uvažena poslanice Đurović. S obzirom na to da su naši stavovi bili uvijek 
jasni i precizni i danas ću saopštiti potpuno jasan i precizan stav Kluba poslanika Demokratske Crne Gore. 
Ukoliko ovaj nakazni zakon stupi na pravnu snagu i ukoliko proizvede pravne posljedice, što se tiče 
Demokratske Crne Gore i našeg Kluba poslanika, svaki mogući dijalog u izbornoj reformi je zavšen. Ili da 
budem još precizniji i još jasniji, ukoliko ovakav nakazni zakon proizvede pravne posljedice, svi poslanici 
Demokrata u Odboru za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva će podnijeti ostavke. 
 Još jedna ekskluziva, na koju naravno predlagači zakona nijesu obratili pažnju ili koju su propustili, 
članom 13 Zakona o lokalnoj samoupravi propisano je: "U pripremi zakona i drugih akata kojima se utvrđuju 
položaj, prava i obaveze lokalne samouprave naročito u oblastima utvrđenim ovim zakonom obezbjeđuje 
se izjašnjavanje opština". Predlagači zakona nijesu obezbijedili izjašnjenje opština u onim opštinama u 
kojima predlažu odlaganje izbora za oktobar ove godine. Dalje, članom 17 je propisano: "Odredbe ovog 
zakona primjenjuju se i na opštinu u okviru Glavnog grada, Glavni grad i Prijestonicu, ako posebnim 
zakonom nije drukčije propisano." Ali, ne leži vraže. Tu je poseban Zakon o Glavnom gradu, članom 12 
stavom 3 je jasno i decidno propisano: "Mandat Skupštine Glavnog grada traje četiri godine", a članom 27 
istog zakona u stavu 3  jasno stoji: "Mandat Skupštine Opštine Golubovci traje četiri godine".  
          Dakle, predloženi Zakon o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi se ne može odnositi na izbore za 
izbor odbornika u Skupštini Glavnog grada i u Skupštini Opštine Golubovci, jer je mandat tim skupštinama 
opština propisan posebnim zakonom, Zakonom o Glavnom gradu. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:39:57) 
 
 Zahvaljujem. 
 Prije nego nastavi poslanica Vuksanović-Stanković, koja inače ima vrijeme, samo da obavijestim da 
je za Klub Demokrate - Demos ostalo još 12 minuta na raspolaganju. Zaokružićemo da bude u vašu korist, 
da ne budete oštećeni kao opozicija. 
 Poslanica Vuksanović-Stanković, procedura. 
 Izvolite. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ - STANKOVIĆ (05.05.22 11:40:29) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice. 



 Ja bih zamolila sve poslanike i poslanice u ovom Parlamentu da se jedni drugima obraćamo sa 
uvažavanjem. Kolega Bogdanoviću, prvenstveno gospođa Đurović je za Vas predsjednica Skupštine, pa 
poslanica. Znači, smeta Vam to što je žena, je li, predsjednica Skupštine? Inače ste više puta pokazali da 
Vam smetaju žene u ovom Parlamentu. /Upadica/ Samo mi se ne obraćajte. To je pokazao Vaš 
predsjednik.  
            Znači, ovo je predsjednica Skupštine koja je legalno izabrana u Skupštini, prije svega je 
predsjednica, pa je onda i poslanica.  
 Ja Vas molim da se ubuduće sa uvažavanjem obraćate nosiocima vlasti ove države ako poštujete 
Crnu Goru. A ako je ne poštujete, kao što je ne poštujete, onda nastavite po vašem.  
 Sada ja da pređem na moje izlaganje. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:41:24) 
 
 Zahvaljujem poslanici Vuksanović - Stanković. Ja lično apsolutno nijesam opterećena, znate to je 
sve odraz lične kulture, tako da se ne opterećujem uopšte. Ali, u svakom slučaju, poštovanje države je 
negdje posebna priča.  
 Imali smo poslanicu Kenanu Strujić - Harbić, koja je takođe tražila proceduru. 
 Izvolite. 
 
 
 KENANA STRUJIĆ - HARBIĆ (05.05.22 11:41:49) 
 
 Uvažena predsjednice, isto moram zamoliti i nadovezati se na proceduralno izlaganje uvažene 
Draginje. Da nas ovdje niko ne naziva budalama, možda nijeste to maloprije čuli, ovu stranu su nazvali 
budalama od poslanika Demokratskog fronta.  
           Druga stvar, samo da kažem, na izlaganje uvaženog kolege Borisa Bogdanovića, da naplatni punkt 
Elektroprivrede Crne Gore, tačnije džamijski prostor trenutno se još uvijek koristi, moram Vas napomenuti. 
A napominjem, i građani Pljevalja to znaju, da je to vakufska zemlja i nadam se da će se uskoro vratiti  
džamiji Mešihatu Islamske zajednice Crne Gore. Tražićemo još neke objekte koji pripadaju očigledno nekim 
ljudima koji su na čelnim pozicijama ispred Demokrata u Pljevljima. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:42:48) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslanica Strujić - Harbić je u jednom dijelu reagovala proceduralno, u jednom je izašla iz 
procedure, ali evo izgleda da to nije prvi put. 
            Mislim da je poslanik Bogdanović tražio, takođe, proceduru. 
            Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (05.05.22 11:43:01) 
 
 Poslanice Đurović, Vi ste naravno za nas uvažena poslanica, nijeste predsjednica Skupštine, zato 
što ste izabrani na nelegalnoj, nelegitimnoj sjednici Skupštine Crne Gore, koja je se sazvala potpuno 
suprotno Ustavu i suprotno Poslovniku, onako kako se ne saziva ni jedna Skupština u Evropi ili u mjesnoj 
zajednici, a kamoli gdje drugo.  
 Kada je u pitanju nepoštovanje države i državnih organa, ja smatram da državu i državni organi ne 
poštuju oni koji su više puta ovdje saopštili i ponovili da je datum 21. maj dan kojeg ne treba slaviti. Tu 
državu ne poštuju ni oni kojima su takvi sada partijski politički autoriteti i šefovi. Ovu državu ne poštuju oni 
koji su više puta saopštili i kazali da su Crnogorci istorijski falsifikat kojeg ćemo ispraviti i tek onog trenutka 
kada ga ispravimo, otpočećemo dijalog sa tadašnjom opozicijom a sadašnjom vlasti u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:44:14) 
 
 Hvala, poslaniče Bogdanoviću. 
 Vi ste prekršili proceduru, ali isteklo je i vrijeme za tu proceduru. 
 



 
 BORIS BOGDANOVIĆ (05.05.22 11:44:38) 
 
 Onda ću da sjednem i zatražiću ponovo jer ste Vi dozvolili ovdje zloupotrebu procedure. Imam dvije 
procedure, zato što se javila i poslanica Strujić - Harbić i poslanica Vuksanović -  Stanković. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:44:40) 
 
 Ne postoje dvije procedure, poslaniče Bogdanoviću, nemate pravo na dvije procedure. Vi to znate 
jako dobro i Vi ste i te kako... 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (05.05.22 11:44:42) 
 
 Gospođo Đurović, mene su ovdje pomenule dvije osobe. Zloupotrebljavajući proceduru su faktički 
iskoristili pravo na repliku. Ako mi ne date proceduru, dajte mi repliku, jer sam pomenut u negativnom 
kontekstu. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:44:55) 
 
 Ja bih Vam možda mogla dati repliku da je bila rasprava, pa da smo počeli sa raspravom, pa da 
imate repliku. Iskoristili ste proceduru, jednu proceduru.  
            Prelazimo dalje na uvodna izlaganja i poslanica Vuksanović - Stanković, kao šefica Kluba SDP-a, 
ima pravo na riječ. 
 Izvolite. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (05.05.22 11:45:16) 
 
 Zašto ste dozvolili zloupotrebu? Ovo nema apsolutno nikakavog smisla i ovim dokazujete da nijeste 
predsjednica nego samo poslanica. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ - STANKOVIĆ (05.05.22 11:45:20) 
 
 ...u skladu sa Ustavom i zakonom, ali, evo ja ako mogu ja da govorim, imate loše pravne savjetnike. 
Da nastavimo dalje. Svako uči neke životne i istorijske lekcije, neko prije a neko kasnije. Pa će i one kolege 
koje su neke stvari negirale naučiti zajedno sa nama neke važne lekcije.  
 Pred nama je Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. Tolika se priča juče napravila 
na Odboru za politički sistem, pravosuđe i upravu na način što se uporno manipulisalo da smo mi kroz ove 
zakone odredili datum održavanja izbora, te da je to pravni skandal i pravni presedan. Ne postoji politička 
partija i politički subjekt koji nekad jednom nije ovakvu vrstu zakona predložio u Skupštini. I zato, kao jedna 
od predlagača ovog zakona, najavljujem da ćemo mi u odnosu na ovo što je upravo sugerisano tražiti na 
sjednici Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu, odnosno ponudićemo preformulisani mandat, pa će 
uvaženi gospodin Konatar, koji je inače imao uvodno izlaganje u ime svih nas predlagača, objasniti kako će 
taj preformulisani amandman glasiti. 
 Čuli smo mnogo u medijima da ovo nije u skladu sa Ustavom, a ja, kao neko ko se bavi materijom 
prava, smatram da je ovo baš u skladu sa Ustavom Crne Gore. Reći ću vam đe vidim mjesto u Ustavu 
Crne Gore. Upravo u javnom interesu koji smo dužni svi da štedimo, javni insteres je iznad bilo kog zakona. 
Znate, kada se postavi pitanje javnog interesa, onda može da se mimo zakona uvede vanredno stanje u 
državi je li tako? Koji je javni interes ovdje? Javni interes je ovdje da se prije svega obezbijede legitimni i 
legalni izbori, a da bi se to ostvarilo potrebno je izvršiti izmjene i dopune priije svega Zakon o izboru 
odbornika i poslanika. Na tim i još nekim zakonima, za koje je potrebna dvotrećinska podrška u 
Parlamentu, podrazumijeva se da glasa 54 poslanika. Mi očigledno tu većinu još uvijek ne možemo da 
postignemo i zato se formira Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva, po radnim grupama 
jedan, dva, tri i četiri, gdje smo mi radili u tim odborima i vrlo dobro sarađivali svi između sebe. Međutim, 
Odbor nije dovršio posle do kraja. To ne znači da nećemo nastaviti. Što se nas tiče, mi ćemo i dalje da 
nastavimo da radimo u Odboru za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva kako bismo doveli do 



toga da se ti ključni zakoni iz oblasti izbora odbornika i poslanika izmijene u skladu sa Ustavom i zakonima 
ove države i da se u konačnom postigne taj proces. 
 Međutim, do tada mora da postoji zakonsko rješenje gdje mi možemo na neki način da sprovedemo 
tu proceduru. Ono što je jako važno jeste da nam je sad na raspolaganju Zakon o izmjenama i dopunama 
Zakona o lokalnoj samoupravi i ključni taj javni interes koji preteže iznad ovih pravnih sugestija koje se 
ovđe daju. Takođe smo čuli da je pravni skandal kako ulazimo u nadležnost predsjednika države. Ovim 
Predlogom zakona se apsolutno ne ulazi u nadležnosti predsjednika države, ali se za to prethodnim 
Predlogom zakona, koji je bivša vladajuća većina predložila, i te kako ulazi u nadležnost predsjednika 
države, gdje je, naime, u članu 209 b tada bilo predloženo da je predsjednik Crne Gore Odluku o 
raspisivanju izbora za odbornike u Skupštini Mojkovac, Petnjica i Prijestonici Cetinje dužan da uskladi sa 
odredbom tom, tom i tom. E sad da ja poručim građanima Crne Gore. 
 Uvaženi građani Crne Gore, ovaj zakon koji je prethodna većina predložila i ovaj koji mi danas 
predlažemo su usvojeni sa 81 glasom i ni jedan ne obavezuje predsjednika države u momentu kad je on 
već raspisao izbore. Ovo može da posluži kao jedna vrsta osnove da većina poslanika u ovom Parlamentu 
koji zastupaju interese građana želi da se iz razloga ... izbora u jednom danu da bi se postiglo da se dođe 
do nekog zajedničkog rješenja kasnije sa ovog 46 sjutra na 54 u susret izbora Zakona o izmjeni odbornika i 
poslanika - da se na taj način skoncentrišu izbori kako ne bismo stalno bili u izbornim kampanjama. Ali, ovo 
predsjednika države ne obavezuje. On je raspisao izbore. Mi možemo i ne moramo da donesemo zakon. 
On je dobra osnova izraza većine građana kroz naš glas ovđe, a na predsjedniku države koji je već 
raspisao izbore je u konačnome da odluči da li će ih on odložiti ili ih neće odložiti. Ja ne znam o čemi mi 
ođe vodimo raspravu - ko se đe kome miješa. Svako treba da zna svoj posao.  
 Prema tome, što se tiče nas, možemo samo da ukažemo na jednu vrlo bitnu činjenicu, a to je da 
ovaj Zakon ima uporište u Ustavu Crne Gore i ... javnom interesu koji je iznad bilo kojeg zakona. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:50:43) 
 
 Ja sam upravo htjela da Vam kažem da ste suštinski imali vremena ispred vašeg kluba još s 
obzirom na to da nema prijavljenih ispred vašeg kluba. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ - STANKOVIĆ (05.05.22 11:50:49) 
 
 Ja se prvo izvinjavam, predsjednice, što ću unaprijed da kažem da ću da zloupotrijebim proceduru. 
Ja Vas molim da mi dopustite. Ja sam na prošloj sjednici na Cetinju ukazala na jedan veliki problem u 
Osnovnoj školi "Blažo Jokov Orlandić". U međuvremenu sam preko medija bila napadnuta od uvažene 
profesorice Barjaktarović, kako ja nisam dobro informisana i kako iznosim neistinitu informaciju javnosti. Ja, 
radi interesa učenika te škole i radi zaštite svog integriteta, imam obavezu da ukažem da je upravo preda 
mnom mišljenje prosvetne inspekcije. U mišljenju se konstatuje sljedeća činjenica, vrlo važno, neću čitati 
sve, samo dvije rečenice - da je prosvjetni inspektor nedvosmisleno utvrdio da Jelena Barjaktarević ne 
ispunjava uslove u pogodu profila oblast stručne spreme radnog mjesta nastavnika hemije u Osnovnoj 
školi. Čak šta više, u mišljenju prosvjetnog inspektora, ono što sam prošlog puta izostavila da kažem, je 
utvrđeno da u dokumentaciji koju škola posjeduje nema dokaza da je njena diploma nostrifikovana, nema 
dokaza da je nostrifikovana diploma jer ona nije završila ovaj fakultet u Crnoj Gori nego neđe vani i nema 
dokaza o tome.  
           I ono što je jako važno jeste da se učenica, koja ima prosjek ocjena pet nula, osim iz hemije, a ide 
na takmičenje iz fizike i matematike, tjera da ide, profesorica je zove da ide na dopunsku nastavu umjesto 
na dodatnu nastavu. Inače samo da kažem da su roditelji podnijeli i pismo Ombudsmanu. Pozivam 
Ombudsmana, policiju, tužilaštvo, prosvjetnu inspekciju ponovo, ministra prosvjete sada gospodina 
Vojinovića i sve koji su ostali nadležni da pod hitno ovaj slučaj dovedu do kraja kako treba u interesu djece i 
zaštite integriteta škole. Ja sam izvinite, predsjednice, morala da se javim, jer sam prošli put se javila i 
napadnuta sam putem medija. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:52:50) 
 
 Shvatam da ste reagovali na navode koji su bili u međuvremenu na osnovu one procedure koju ste 
imali na sjednici na Cetinju. Ovo je, moram da konstatujem još jednom, zloupotreba procedure što ste Vi i 
rekli na samom početku. Kolega Martinović takođe smatra da ima potrebu da proceduralno reaguje. 



 Izvolite, kolega Martinoviću. Hoćete reći gdje smo ... 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (05.05.22 11:53:20) 
 
 Uvažena poslanice Đurović, 
 Vi ste danas očito pokazali na sopstvenom primjeru vođenja ove sjednice kako je ova kvazi Vlada i 
ova većina nastala na jedan neustavan i nelegitiman način pa tako danas i predsjedavate ovom sjednicom 
zbog toga što ste u više navrata dozvolili kršenje procedure onima koji su sada vama politički mentori  i 
ideolozi. Dok, sa druge strane, šefa našeg poslaničkog kluba ste, koji se u potpunosti u skladu sa 
Poslovnikom javio za riječ, ometali dok je govorio, nijeste mu dozvolili proceduralne reakcije iako je na to 
imao upotpuno utemeljeno pravo u Poslovniku. 
 Uvažena poslanice Đurović,  
 Što se nas tiče u Demokratskoj Crnoj Gori, tu gdje Vi sada sjedite može da sjedi bilo ko od 
poslanika. Mi Vas ničim nijesmo uvrijedili, ničim nismo ukazali nepoštovanje, jer je svih nas 81 ovdje 
poslanik Skupštine Crne Gore koji je izabran na izborima od 30. avgusta. To da li ćemo mi u političkoj ravni 
priznati nešto što ne možemo ni kao ljudi koji smo građanima dali riječ, niti možemo priznati kao ljudi koji 
smo legalisti, koji poštujemo Ustav i zakone ove države i upravo zbog toga je ovo za nas kvazi Vlada, 
upravo zbog toga Vi za nas nijeste predsjednica Skupštine već poslanica Đurović, čime Vas na ličnoj ravni 
nigdje ni na jednom mjestu nijesmo omalovažili. Nemojte da zbog toga što imate tu neku dozu sujete kod 
sebe kršite Poslovnik tako što ćete aršine usmjeravati kako odgovara vašim ideolozima i mentorima. 
Ukoliko date kolegama iz neligitimne većine proceduralne dvije, tri ili pet reakcija, onda budite korektni pa 
makar u odnosu kako su neki koji su u potpunosti legalno prije Vas obavljali funkciju predsjednika 
Skupštine i uvijek bili tolerantni i prema jednoj i prema drugoj strani - za početak ugledajte se na to i naučite 
Poslovnik. Vi kažete da obavljate funkciju predsjednice Skupštine, a za nas ste uvažena poslanica Đurović 
i tako će ostati dok god sjedite tu. A ja obećavam građanima Crne Gore da nećete dugo biti na toj poziciji ni 
Vi, niti ova kvazi Vlada koja je neustavno i nelegitimno formirana. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 11:56:05) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću koji je reagovao proceduralno, a suštinski nije bila procedura i da 
konstatujemo da je iskoristio dvije i po procedure vremenski. Toliko o toleranciji ili netoleranciji, ali sigurna 
sam da ćemo imati još mnogo, mnogo rasprava u ovom domu. Nadam se da ćemo uspjeti da nađemo, 
možda ćemo i način negdje neki demokratski kapacitet i sa Vaše strane da budete kooperativni, možda 
ćemo se iznenaditi. U svakom slučaju, prelazimo na izlaganje ispred klubova.  
 Uvaženi poslanik Radulović ispred kluba PZP-a ima riječ. 
            Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (05.05.22 11:56:47) 
 
 Hvala, predsjednice Đurović.  
 Htio bih nešto protokolarno. Pošto nisam bio na Cetinju jer nijesam sam mogao da idem jer bih bio 
optužen, htio bih prvo da Vam zaželim dobro i plodotvorno stolovanje, da produžite s kvalitetom, po meni, 
najvećim što se tiče institucija i stolovanja gospodina Bečića. Pred Vama kao prvim spikerom, pred Vašim 
pomoćnicima i svima nama su istorijske odluke, Vi morate da ih pokrenete bilo da su u pitanju političke, 
ekonomske, integracione i svake druge. Zato Vas molim da već iduće nedjelje to i formalno učinite. Na taj 
način ćemo preduprijediti mnoge stvari o kojima želim danas prvo da počnem da govorim. Negdje nam je 
potrebno 41, negdje 49, negdje 54, ako bog da negdje 81 glas za neke odluke. Radite na tome, budite 
predsjednica svih nas, trpite, to je Vaša sudbina. Bio sam i tu, trpio sam dokle sam mogao, to je tako u 
Crnoj Gori.  
 Pošto je ovo bilo protokolarno, sada bih još da kažem da mi je žao što nisam bio na Cetinju jer volim 
tamo da idem i da im kažem meni i sebi u brk ono što mislim. Htio sam im reći da ono nije crnogorsko, ni 
liberalno ni čevski, odakle su moji korijeni, niti katunski onako se odnijeti prema djeci. To je pjesma 
multietničke Crne Gore, da nije baš dolično i fukarluk je pjevati druge pjesme koje su uvezene i koje pjeva 
Tompson. To je zabrinjavajuće. Mislim da su to pojedinci koji su to radili, nikada se to nije pjevalo u Crnoj 
Gori, nikad se onako nije šikaniralo a posebno đeca. Prolazio sam kroz mnoga teška iskušenja i bio 
sudionik mnogih događaja od 1990. godine do današnjeg dana. Ali, o Vladi sam htio dosta da pričam i s 
Abazovićem, ali ću kroz premijersko pitanje.  



 Građani Crne Gore, teško je reći - sudnji dan je. Mislim i duboko vjerujem da su danas i ove godine 
sudnji dani po svijet i po Crnu Goru. Kada kažem svijet, mislim da se Crna Gora nalazi na početku ili je već 
uhvatila spirala samouništenja. Dokle će trajati zemaljska kugla, kako ćemo umirati, da li ćemo ozdraviti 
zavisi od drugih, ne od nas. Crna Gora je još u čeljustima hibridnog, sintetičkog, sraslog, kriminogenog 
režima, trokrakog te hobotnice. Kada kažem trokrakog, to su sprege kriminalaca, policajaca, pravosudnih 
organa i političke vrhuške koja ih je podržavala 30 godina. Slučaj Medenica, slučaj Lazović i mnogi drugi 
slučajevi su samo dio te kriminogene hobotnice koja i danas upravlja Crnom Gorom.  
 Druga činjenica je da je tridesetogodišnje nasljedstvo jedne vlasti izuzetno bremenito, da prethodna 
Vlada nije bila dovoljno reformska ili sterilna, pojma nemam, ali to su nijanse. Svi smo bili za to da je 
smijenimo. Kako i na koji način? Pokušali smo da je naučimo, obučimo, dignemo, ali nismo uspjeli. Zato 
vas pozivam da svi dobro razmislimo koji je to vektor, pošto sam ja matematičar, tehničar, vektor je nešto 
što je optimalno iz postojećih uslova, koji su to optimalni rezultati i koje je to optimalno činjenje da 
jednostavno iz ove situacije mi kao trenutni političari ostavimo trag za nešto što je dobro po Crnu Goru ili da 
budemo zaboravljeni ili da budemo nikad se ne ponovilo. To je naše. Milo mi je ono što je Slaven rekao. Ja 
ću isto tako. Nuditi optimalna reformska rešenja, kritikovati sve što je ispod onoga, pomagati, učiti koliko 
mognemo. Koliko budu imali petlje i pameti, toliko će biti reformatori. 
 Kada je u pitanju ovaj predlog zakona, on se može posmatrati iz dva nivoa, s dvije tačke gledišta. 
Da li je on proizvod, motiv i cilj politikanstva, političkog interesa i zaštite nekih grehova što su napravljeni u 
prethodnih 30 godina ili je proizvod nečega što je naša potreba. Slušao sam vas juče na Odboru, danas 
vas slušam. Hiljade činjenica koje pokazuju jedno i drugo, koji mogu da protivurečje jedni drugima, izvući 
nešto i dići to veći emotivan način, biti glasniji ne znači biti i utemeljen. Uvijek sam se zalagao za ustavne 
promjene, za ono 54, da od partitokratije pređemo ka funkcionalnoj demokratiji, da jedan dan budu svi 
lokalni izbori, predsjednički izbori i da ovdje biramo predsjednika države, ali za to treba 51 i potpuno 
saglasje, da budu otvorene liste, da mandat predsjednika partije traje dva mandata. Na taj način će građani 
birati, pokrenućemo taj točak. Evropska unija, takođe kažete u jednom i drugom izvještaju, da je 
neophodno objediniti izbore, ali postoji nešto drugo. Postoji i ono što je Ustav i postojeći zakoni i, prije 
svega, što je dogovor unutra iz kojih faza i u koliko faza mi ćemo doći do nečega što će biti jednom u četiri 
godine, izborni dan i neka vlada onaj koji na slobodnim izborima osvoji većinu i neka odgovara za to. To je 
izostalo. To ne može da ide tako. Ukoliko se dogovorimo, ukoliko ćemo ponovo da restartujemo Crnu Goru 
na pravim osnovama, mora da bude unutrašnji dogovor u ovoj kući, moraju da budu radikalne reforme, 
mora da bude od nečega što znači da hobotnicu moramo da ubijemo, to je početak, a Dritan je pokrenuo 
osnovne i suštinske zakone koji to treba da omoguće. Preispitivanje imovine je jedan od deset zakona, ali o 
tome ćemo govoriti na Premijerskom satu. 
 Zato, gospodo, imajući u vidu da ovo nije ustavno, a prije svega nije dogovor i da zavisi od glavnog 
oligarha na kraju što će učiniti, molim vas da još jedanput razmislite, da ga povučete i da se dogovorimo iz 
koliko koraka ćemo to da napravimo. Za to sam da napravimo to iz dva koraka. Prvo moramo održati izbore 
onamo gdje je prinudna uprava. Moramo održati izbore, ne možemo ih prolongirati zato što Zakon o 
lokalnoj samoupravi, Ustav, Zakon o izboru odbornika i poslanika kažu do četiri godine, preko četiri godine 
ukoliko je rat, ukoliko je glas, ukoliko je tifus, ukoliko su zemljotresi, ukoliko su neke neprirodne ili će biti 
prirodne događaji koji će se desiti kasnije. Ja sam za to. Da li je ovo bio dobar ... Đukanović, Abazović i mi. 
 Ja dobro znam Đukanovića 30 godina i njegov način razmišljanja. On nađe rezultantu iz onoga što 
mu je grijeh i ona što je demokratski iskorak, evropski iskorak i on će sa tim kalkulisati. Još mislim u Dritana 
da su osnovni motivi mladalaštvo, elan i poštenje. On je dio mene bio prije 15, 16, 17 godina i ja kad vidim 
nekog čovjeka, vidim kakav je i kakav će biti. Vjerujem u to, jer bi se onda sve prevrnulo. Ja ću njemu 
testove već u petak. Ljudi, nije droga i sprega bila najveća pljačka u Crnoj Gori i ekološki genocid, privredni 
kriminal, deset milijardi, tužbe pet mojih i brdo dokumentacije i danas stoji. Otvoreno pismo, zahtjev Dritanu 
Abazoviću i Novoviću, Nokoviću, kako se zove ne znam, jer treba da zasluži da bih ga zapamtio, ovaj što je 
specijalni državni tužilac. Poslaću u petak sa svom dokumentacijom, svim krivičnim prijavama i protiv ovih 
posljednjih koji su opstruirali. To će biti moj test.  
 Tako da na predlagačima stoji zbog mnogih stvari da ovo povuku, a vrijeme pred nama, ovih 
sljedećih pet mjeseci će pokazati što i kako. Ali, nešto što mi je vrlo interesantno, da mi koji imamo veliku 
skepsu prema ovoj Vladi, mislimo da smo sad jači i da ćemo biti slabiji kroz pet mjeseci. A oni koji su stvorili 
ovu vladu misle da će im rejting biti veći kroz pet mjeseci zbog reformi. To je dobro, ja ću doprinijeti tome i 
svi ćemo doprinijeti tome i Crna Gora će krenuti pravim evropskim putem. Gospodo, ja vas molim, nijesu 
ovo moje fantazije, ni o našoj sudbini globalnoj, ni kud ide svijet, ni zbog rata, ni zbog sukoba, ni zbog 
klime, ni zbog gladi, ni zbog hiljade drugih stvari ovakva mrčna, jadna Crna Gora, gdje smo mi bili sudionici. 
Razmislimo malo i o tome. 
 Hvala i izvinjavam se. Mnogo je činjenica a malo vremena. 
 
 



 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:09:33) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raduloviću. Potrošili ste značajno vrijeme. /Upadica/ 
 Što nijeste proceduralno reagovali onda, pošto je procedura danas moderna? U svakom slučaju, 
ostaće par minuta kolegi Vladanu Raičeviću, poslaniku kad dođe redosljed svakako na njega. 
 Ostalo nam je još ispred klubova poslanika uvodno izlaganje šefa Kluba poslanika 
Socijaldemokrata.  
            Uvaženi poslanik Brajović. Izvolite. 
 
 
 IVAN BRAJOVIĆ (05.05.22 12:10:09) 
 
 Predsjednice Đurović, kolege poslanice i poslanici, poštovani građani i građanke Crne Gore, 
 Mi smo i na sjednici na Cetinju saopštili svoj stav i kad je u pitanju izbor predsjednice Parlamenta i 
kada je u pitanju izbor Vlade i bili smo protiv tog izbora. Ali, ponašamo se dosljedno kao što smo se uvijek 
ponašali i svakako cijenimo da je predsjednica Parlamenta izabrana predsjednica Parlamenta, tako ćemo 
se ophoditi prema njoj, kao što je i vlada protiv koje smo glasali izabrana Vlada Crne Gore.  
 Mi smo, poštovane kolege, poštovani građani Crne Gore, mojim kolegama sa desne strane bili 
opozicija, sad smo opozicija kolegama sa lijeve strane. Ljubomorno ćemo da čuvamo tu našu poziciju i tu 
priču o dosljednosti partije nećemo prodavati ni za šta. Tako da i povodom ovih priča danas biću kratak i 
saopštiću sljedeći stav.  
 Svi se mi slažemo ovdje da bi dobro bilo da imamo izbore u jednom danu i ja mislim da je to interes 
građana Crne Gore i interes crnogorskog društva. Kako da dođemo do toga, najbolji put bi bio kroz onaj 
Odbor za sveobuhvatnu izbornu reformu i kroz rješenja koja bi donijela tu priču o izborima u jednom danu, 
da li spajati sve lokalne izbore sa parlamentarnim, pa onda i predsjedničkim gdje je razlika u dužini 
mandata od godinu dana. 
 Očigledno ovdje nema spremnosti da se dogovori Zakon o izboru odbornika i poslanika. To mi je 
žao, jer da postoji spremnost i želja za dogovorom, to se moglo uraditi i u prošlom sazivu Parlamenta i ovih 
godinu i po dana ovog saziva Parlamenta. Za to nije potrebno više od mjesec dana da se ta rješenja, koja 
su prilično dogovarana, pregovarana, usaglašavana, slože i da imamo rješenje. Rješenje kojim ćemo biti 
zadovoljni, a ponoviću, to je jedan od kolega pomenuo, da tim rješenjima mi završavamo priču o inflatornim 
izbornim danima, na način što imamo dan kad se održavaju lokalni izbori, a svi oni izbori u pojedinim 
sredinama koji se dese u međuvremenu, svi oni izbori koji su morali da se organizuju zbog sticaja okolnosti 
i neregulisanja funkcionisanja lokalnih samouprava, mandat koji se na njima stekne opet traje samo do 
onog konačnog mandata, odnosno do završetka četvorogodišnjeg mandata.  
 Zato mislim da bi na taj način imali taj jedan dan kad su nam lokalni izbori u pitanju. Jasno je da ih 
raspisuje predsjednik države, kao i sve izbore sem izbore za predsjednika države, koje raspisuje 
predsjednik Parlamenta. Zbog svega toga, a vidjeli smo da su različite strane predlagale zakone, prilično 
slične zakone o izmjenama i dopunama Zakona o lokalnoj samoupravi. Nadamo se da su kolege koje su 
predložile ovaj zakon dobro promislili. Mi ćemo saslušati pažljivo ovu raspravu i s jedne i s druge strane, a 
kao i u svemu drugom odnosićemo se prema pojedinim rješenjima kako mi vidimo njihov uticaj na kvalitet 
života naših građanki i građana. To će nam biti vrhovni kriterijum pri toj ocjeni kvaliteta i opredjeljenja da li 
ćemo glasati za nešto ili nećemo.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:14:08) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Brajoviću. 
 Sa ovim smo iscrpili uvodna izlaganja. 
 Prelazimo po rasporedu prijavljenih poslanika za riječ. 
 Prva po rasporedu je uvažena poslanica ... 
 Imate, izvinjavam se. 
 Izvolite. Kao predstavnik predlagača, poslanik Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (05.05.22 12:14:29) 
 



 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine. 
 Ne želim da uzimam previše vremena. 
 Moje uvažene kolege poslanici su iznijeli argumente i za i protiv ovog predloženog zakonskog 
rješenja. Kao što sam rekao, ovo što smo mi predložili je nešto što su načelno podržale sve političke partije 
u Crnoj Gori. Neko je od mojih prethodnika pomenuo javni interes. Naše mišljenje i čvrsto vjerujem u to da 
je javni interes, interes građana Crne Gore da na lokalnim izborima glasaju jednog istog dana.  
 Pošto su se u diskusijama pojavile dileme oko toga da li mi kao Skupština možemo odrediti tačan 
datum izbora i da je to jedan od razloga zašto je ovaj zakon drugačiji u odnosu na zakone, na predloge 
zakona koji su predlagani u proteklom prethodnom periodu. Ja sam kao jedan od predlagača uz 
konsultaciju sa uvaženim kolegama predlagačima podnio amandman i mi smo izmijenili dio koji u članu 209  
kaže da će se izbori održati 30. oktobra 2022. godine. Amandmanom sam promijenio ovaj predlog i u 
zakonu će stojati - održaće se u istom danu, a najkasnije do 30. oktobra 2022. godine.  
 Dakle, nije eksplicitno određen datum izbora, ostavlja se predsjedniku Crne Gore da može raspisati 
i odrediti termin izbora. Tako da ja vjerujem, poštovani građani, uvažene kolege, da se na ovaj način stiču 
uslovi i da je otklonjena bilo koja dilema, imajući u vidu da smo isti ovakav zakon predlagali u prethodnom 
periodu. Ako se ovaj datum izbora  problematizovao sada ovim izmjenama, i ovaj datum samih izbora više 
ne može biti razlog da podržimo ovo zakonsko rješenje. Ja, kao jedan od predlagača, pozivam i apelujem 
na sve kolege poslanike da u narednom periodu rad na normativnom usaglašavanju i propisivanju lokalnih 
izbora i održavanju lokalnih izbora u jednom danu nastavimo u okviru Odbora za sveobuhvatnu izbornu 
reformu, kroz politički dijalog i dođemo do jednog sistemskog rješenja, kojim će ne samo lokalni izbori u 
2022. godini nego svi lokalni izbori ubuduće koji se budu održavali u Crnoj Gori održavati istog dana. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:17:52) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru. 
 Svakako vaš amandman stigao i u pisanoj formi i on se upravo prosleđuje nadležnim odborima. 
Vjerujem da će odbori razmatrati to prije nego što završimo ovdje raspravu u načelu i da ćemo onda moći 
danas i da postupimo dalje onako, u skladu sa dogovorom sa Kolegijuma u radu današnje sjednice.  
 Nastavljamo po redosledu prijavljenih poslanika. Sledeća je na redu poslanica Jovanka Laličić. 
 Izvolite, poslanice Laličić. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (05.05.22 12:18:27) 
 
 Uvažena predsjednice Skupštine, uvažene kolege i koleginice, uvaženi građani, 
 Održavanje lokalnih izbora u jednom danu već duže vrijeme je aktuelno na političkoj sceni Crne 
Gore i gotovo da su u proteklom periodu i sadašnja vlast i opozicija saglasni da je to racionalno i 
svrsihodno rješenje. Samo se postavlja pitanje kako do toga doći. Dakle, izmjene i dopune Zakona o 
lokalnoj samoupravi, kojim se objedinjavaju lokalni izbori u 14 opština, nijesu ništa novo što nijesmo vidjeli 
kroz istu formu početkom jula, u novembru ili u januaru ove godine. Dozvolite da povodom ovog zakona 
ipak napravim jednu malu digresiju, 18 mjeseci rada dosadašnje Vlade najgori je period kroz koji je Crna 
Gora prošla. Kada je u pitanju rad Parlamenta, u njemu su se donosili zakoni koje su uglavnom predlagali 
poslanici, izbjegavajući time procedure javnih rasprava, pribavljanja mišljenja Evropske komisije, 
nepostojanja RIA procjene, nepribavljanja mišljenja zajednica opština kada se radilo o interesima opština. 
Podsjetiću samo na Zakon o obeštećenju majki, Zakon o obeštećenju nekih budućih davanja, što nije 
zapamćeno u pravnom sistemu, na evropski Zakon o državnim službenicima i namještenicima. Nabrajanju 
ne bi bilo kraja. Zašto ovo sve kažem? Zbog toga što u ovakvoj složenoj političkoj situaciji blokade 
Parlamenta u dužem periodu dovelo je do toga da Odbor za sveobuhvatnu reformu nije krenuo dalje od 
početka. A iz Izvještaja Evropske komisije preporuke su gotovo istovjetne, pa ću podsjetiti, što kolege i 
danas rekle i ovih dana, da u svom završnom Izvještaju o parlamentarnim izborima 2020. godine, 
ograničena posmatračka misija kancelarije OEBS-a i  ODIHR-a preporučuje sveobuhvatnu reformu da bi se 
zakonski okvir koji se uređuju izbori usaglasio i da bi se uredili svi ključni aspekti izbora kroz jedan 
inkluzivni proces i to mnogo prije narednih izbora.  
 U decembru 2020. godine, Skupština je osnovala Odbor za sveobuhvatnu reformu koji je dobio 
zadatak da ovaj složeni posao ali izvodljiv završi do kraja 2021. godine. U tom Izvještaju takođe  
konstatovano je da uprkos Sporazumu između partija da se svi lokalni izbori održavaju istog dana, zakonski 
okvir i dalje predviđa da se oni održavaju jedni za drugima, što vodi do konstantne predizborne  kampanje 
na nacionalnom i lokalnom nivou. Da bi Odbor realizovao svoju ambicioznu angendu, kaže se u Izvještaju, 



potrebni su istinska inkluzivnost, snažna politička posvećenost i spremnost da se postigne međupartijski 
konscenzus. Iste odredbe, potom preporuke su u Izvještaju u 2019. godinu. 
  U svim navedenim izvještajima preporuke su istovjetne i zaslužuju da budu konačno 
implementirane, trenutno kroz Zakon o lokalnoj samoupravi, a trajno i na jedan opšti i konzistentan način u 
Zakonu izbornika i odbornika i poslanika, u okviru Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu, ponavljam, 
kroz jedan inkluzivan proces i politički dijalog, koji nam je prijeko potreban u Crnoj Gori. Nadam se da će, 
nakon stabilizacije političkih prilika u Crnoj Gori, nakon izbora manjinske Vlade, Odbor intenzivirati svoje 
aktivnosti i vrlo brzo ponuditi inovirane izborne zakone. Jedan od razloga koji opravdavaju predlaganje 
ovog zakona  u ovom momentu leži u činjenici da bi se izbori održavali u nastavcima u jeku turističke 
sezone i to u situaciji kada zbog agresije Rusije na Ukrajinu, i kada bi energiju svih relevantnih državnih 
subjekata,trebalo usmjeriti na obezbjeđenju drugih emitivnih tržišta i kada naši građani s pravom očekuju 
da  popune svoje kućne budžete, koji su dobro prazni i zbog pogubne politike bivše vlasti i enormnog rasta 
cijena osnovnih životnih namirnica. Zamišljam kako bi to izgledalo u jeku turističke sezone.  
 Stoga smatram  da je ovo rješenje krajnje racionalno i ekonomski opravdano i treba ga usvojiti, do 
trajnog rješenja ovog pitanja kroz Zakon o izboru odbornika i poslanika. Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:23:14) 
 
 Zahvaljujem poslanici Laličić. 
 Sledeći prijavljeni je poslanik Janko Milatović. 
 Izvolite, poslaniče Milatoviću. 
 
 
 JANKO MILATOVIĆ (05.05.22 12:23:27) 
 
 Za mene ste ipak poštovana predsjednica Skupštine kako god da se odvijao taj izbor i volio bih da 
na Vašem mjestu, odnosno uz Vas bude još dama, jer vi dame ste korektivni faktor nama muškarcima. 
Polazim iz kuće, znači i sestra, i žena, i ćerka, možda bismo i mi bili malo bolji i manje grubi.  
 Nijesam novi u politici, ali jesam novi u ovim klupama, zamolio bih vas samo za nekolike rečenice, 
digresije u odnosu na ovu temu, ali napraviću ja tu kopću.  
 Sa poštovanjem, uvažavanjem i velikom zahvalnošću želim da pozdravim sve članove, simpatizere i 
glasače Nove srpske demokratije, Demokratskog fronta i koalicije Za budućnost Crne Gore, čijim 
odricanjem i glasanjem sam i ja počeo ovaj poslanički mandat. Posebno se zahvaljujem svojim saborcima 
iz Nikšića, tim hrabrim ljudima koji su puno toga propatili po crnogorskim ulicama i trgovima i čijom 
izbornom voljom sam i ja ovdje. Obećavam da ću poštovati sve ono za što smo se borili. Možda ću 
napraviti neki lapsus, neku grešku, ali izdati neću sigurno. Naša izborna volja je prekršena i izdata voljom 
jednog čovjeka egzotičnog prezimena koji je došao iz Sjedinjenih Američkih Država, a koji se preziva kao i 
jedan sa juga Amerike. To samo pokazuje da je kolonijalni status Crne Gore... 
 Međutim, dragi moji glasači, nemojte se ljutiti puno. Preživjeli smo mi,a vi kao i ja znate i za političku 
korupciju u Nikšiću 2012. godine, preživjeli smo i glasanje Pozitivne Crne Gore 27. januara, kada su tri 
poslanika Pozitivne Crne Gore podržala Vladu Mila Đukanovića, preživjeli smo mi i lomljenje šatora, i 
prebijanje, i trovanje u oktobru mjesecu 2016. godine. Doživjeli smo da se čitav jedan poslanički klub 
uhapsi iz ovog uvaženog doma, bez skidanja imuniteta i da provedu određeni vremenski period u 
kazamatima betonjerke. Doživjeli smo i to da lideri Fronta imaju teške optužnice za državni udar, a, kao što 
znate, od toga nije bilo ništa. Da je bilo državnog udara i bilo šta spremano, morala bi i moja malenkost 
znati pošto sam evo 12. godinu predsjednik opštinskog Odbora Nove srpske demokratije. A kako bi taj 
državni udar, izgledao da nema Nikšića? Od toga ništa nije bilo, samo je trebalo skloniti lidere Fronta i nas 
osakatiti. Onda je došao 30. avgust 2021. godine. Napravila se ekspertska Vlada, u njoj nije bilo mjesta za 
Demokratski front i Novu srpsku demokratiju posebno kao jedinu stranku sa srpskim predznakom u ovom 
Parlamentu. Napravila se sad i eksperimentalna Vlada i opet, po volji moćnika sa Zapada, u njoj autentičnih 
predstavnika Srba nema. Međutim, sve ovo smo mi prošli i svi ovo dobro znate kao i ja. Ono što nas nije 
slomilo, to nas je samo ojačalo i mi se saginjati nećemo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:28:00) 
 
 Izvinjavam se poslaniku što ga prekidam, samo da ga upozorim zbog vremena koje je ostalo 
kolegama. 
 



 
 JANKO MILATOVIĆ (05.05.22 12:28:02) 
 
 Završavam. Ovo nas nije slomilo, samo nas je ojačalo, ali zato imate, gospođo predsjednice, flašu 
koja je počela da se lomi, a kad se flaša lomi, onda nju niko ne sastavi. 
           Tome svjedoči i ovaj Predlog zakona o lokalnoj samoupravi kojim se izbjegavaju lokalni izbori u 
ovom terminu kad ih je zakazao onaj ko upravlja našim sudbinama, a koji je svojim autoritetom mogao sve 
ove izbore da smjesti u jedan dan u junu. Što je još tragičnije, znao je da će se izglasati ovaj zakon, jer ja 
sam siguran da ćete ga vi izglasati i, što posebno vrijeđa moju inteligenciju, juče je zakazao za 03. jul 
izbore u Pljevljima. Stvarno nemam riječi za to.  
 
 
           PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
           Poslaniče, potrošili ste vrijeme za još jednog poslanika. 
 
 
 
           JANKO MILATOVIĆ: 
           Na račun Kluba, molim Vas, samo da završim. Ovo mi je prvo obraćanje, evo i gospodin Radunović 
je prekršio deset minuta pa dako i ja tri četiri. Valjda ćete imati razumijevanja za mene. Kolega će 
ispoštovati mene pošto sam novi, a i stariji sam od njih.  
           Sve se ovo pravda da nema izbora u turističkoj sezoni, a znate i vi kao i ja ko su najveći konzumenti 
turističkih proizvoda u Crnoj Gori - Rusi i Ukrajinci. Tamo sada bijesni rat, bojim se da će nam turistička 
sezona propasti i zato bi valjalo makar u ovim opštinama gdje imamo prinudnu upravu da malo održimo 
ovaj naš politički rijaliti šou neće li oni i oni koji dođu malo prenijeti nešto u svoje države. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:30:30) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milatoviću. 
 Svakako vrijeme ćemo morati oduzeti od Kluba, a vi ćete se dogovoriti ko će odustati od diskusije.  
 Sledeća po rasporedu je uvažena poslanica Daliborka Pejović.  
 Izvolite. 
 
 
 DALIBORKA PEJOVIĆ (05.05.22 12:30:45) 
 
 Hvala Vam, poštovana predsjednice.  
            Uvažene koleginice i kolege,  
 Ja mislim da, poslije jučerašnje priče na odborima i evo današnjeg uglavnom ponavljanja sličnih 
stavova, nema razloga za neku veliku niti priču, niti diskusiju. Ali, samo mi dozvolite možda da istaknem par 
stavova da bih napravila jedno i upoređenje, ali i podsjećanje u odnosu na ono što su neki naši, ako tako 
mogu reći, akti nasljeđa koje vučemo već osam godina u ovom Parlamentu. Dakle, samo da podsjetim da 
smo svi krivi. Ako neko misli da je neko više ili manje kriv - svi smo krivi iz razloga što smo imali dva 
mandata prilike da kroz Odbor za izbornu reformu riješimo ove probleme i da ova pitanja stalno ne 
otvaramo ovdje. Mislim da smo svakom dosadili prvo jedni drugim razmjenjujući neke, po meni, potpuno 
promašene argumente, a posebno mislim da smo dosadili svim građanima Crne Gore i građankama zato 
što stalno otvaramo jednu istu priču bez cilja. Evo vidimo đe smo došli. Dakle, cilj nismo ostvarili, pravimo 
užasne probleme u pravnoj političkoj i ličnoj nedosljednosti, a ja ću samo podsjetiti na nekoliko 
nedosljednosti koje smo ovdje imali prilike da slušamo proteklih godina.  
 Kada god je neko pominjao priču oko izbora u Crnoj Gori ili da je potreba da se oni dese, dobijali 
smo u prošlih nekoliko mjeseci ili mogu reći godinu i nešto priču da ne treba ni pominjati izbore, nego da je 
suština da se definiše ili redifiniše sistem funkcionisanja vlasti u Crnoj Gori. Evo vidimo kako smo ga 
redefinisali i vidimo ishod svega toga. Nemojte da se čudite što je do svega ovoga došlo, jer ovo 
jednostavno moralo da se desi. I ja ne priznajem niti prihvatam bilo čiju argumentaciju čuđenja zašto 
imamo ovakve trenutno političke odnose u Crnoj Gori i ovakve političke prilike i u ovom Parlamentu i u 
crnogorskoj javnosti.  
 Druga stvar koju želim ovdje da kažem, upravo oni koji sada najviše kritikuju cijelu ovu priču su bili 
zaduženi da otvore upravo set ovih osjetljivih političkih pitanja, među kojima nije bilo samo pitanje 
održavanja izbora u jednom danu, nego i otvorenih lista, i položaja žena u političkim organizacijama, i 



svemu drugom što smo i tada i sada bili svjesni da ostaju i dalje otvorena pitanja za sve nas. Nismo baš bili 
ažurni da pokrenemo to pitanje i da sve ovo dovedemo do kraja i da sada imamo jednu uređenu priču, jer 
je definitivno stav i pravničke, i laičke, i međunarodne i domaće javnosti da izborni i politički sistem u Crnoj 
Gori nit je definisan, nit je uređen, niti izgleda se planira urediti na zdravim i normalnim osnovama.  
 Treće što želim ovdje da kažem je priča oko dijaloga. Ja je više nikad neću kao sekvencu ovdje 
iskoristiti, jer su u pravu svi oni koji nas opominju u jednom izvjesnom smislu na političku dosljednost u 
verbalistici kad smo branili ova zakonska rješenja. Dakle, za mene dijalog je ovdje samo priča kojom se 
maše prema međunarodnoj zajednici da bi se pokupili pomalo politički poeni, da bi se reklo kako smo svi 
mirotvorci, kako svi imamo dobre namjere, kako svi želimo kroz taj dijalog da dođemo do adekvatnog 
konsenzusa. Nema više priče o dijalogu, to je suština kada su ova pitanja na dnevnom redu. Plašim se da 
dijalog moramo tražiti na nečemu drugom, a iskreno se nadam da će to biti povod da dođemo do dogovora 
kako dalje urediti izborne sisteme u Crnoj Gori.  
 Na kraju je bilo priče i licitiranja oko fininansija, oko svega ostalog. Stalno se kuka nad sudbinom 
crnogorskih građanki i građana, stalno se priča o socijalnom statusu, stalno je priča o tome kako se troše 
ogromna sredstva. Jesmo li pročitali koliko koštaju izbori u Crnoj Gori? Jesmo li pročitali da koštaju pet 
miliona eura sa cijelom logistikom, infrastrukturom, obukama i čudima blizu jedanaest i po miliona. Kad 
čujem ove podatke i kad se o svemu ovome priča u crnogorskom parlamentu i van njega i na odborima  -
meni u krajnjem ne pada na pamet da licitiram oko toga što je politička, što je finansijska, ekonomska i 
svaka druga cjelishodnost u svemu ovome. Neminovno treba, u nedostatku adekvatne većine, da se 
dogovorimo oko ovih zakonskih rješenja, konačno iskoristiti sve što je racionalno i cjelishodno da dođemo 
barem do neke tačke dogovora ili do neke tačke objedinjavanja izbora u jednom danu, samo da bi se 
eliminisalo sve ono što prati kao negativno i kao loše sve ove izborne postupke i ove izborne cikluse.  
           Tako da ću apsolutno glasati za ovo zakonsko rješenje, uz sve one ograde koje sam rekla, nekad i 
kritički se osvrćući na ono što sam ja govorila u tom trenutku, nadajući se da će stvarno Odbor za 
sveobuhvatnu izbornu reformu dati i produkovati rezultate. Mada, lično mislim da sam dala puni doprinos u 
tome vodeći jednu radnu grupu, što se ne bi moglo reći za moje ostale kolege. Hvala lijepa. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:35:40) 
 
 Zahvaljujem uvaženoj poslanici Pejović. 
 Sada dajem riječ uvaženom kolegi poslaniku Momu Koprivici, koji je ujedno i predsjednik Odbora za 
politički sistem. Da mu i omogućimo da što prije raspravlja kako bi mogao Odbor da odradi svoj dio vezano 
za amandman koji smo čuli da je od strane predlagača upućen prema Odboru.  
 Izvolite, uvaženi poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (05.05.22 12:36:02) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani Crne Gore,  
 Naravno, ja svoje obaveze, kao predsjednik Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu 
obavljam savjesno, u skladu sa Poslovnikom i ne treba nikakva napomena, niti mi je cilj da na bilo koji 
način onemogućavam ili opstruiram rad. Kao i što znate, i u prethodnom periodu Odbor za politički sistem, 
pravosuđe i upravu je bio i možda i najproduktivniji odbor. Imali smo i najviše sjednica, najviše 
konsultativnih saslušanja i ono što je najznačajnije - izabrali smo po prvi put u istoriji Crne Gore istinski 
nezavisan, nepristrasan i profesionalan Tužilački savjet.  
 Poštovani građani, dosta ste čuli argumenata kad je u pitanju antiustavnost ovog zakona. Dosta ste 
čuli i pokušaja da se brani ovako nakaradno u pravnom smislu rješenje, pa ste mogli da čujete i kako 
recimo predsjednika Crne Gore ne obavezuje zakon iako po članu 10 Ustava Crne Gore svako je obavezan 
da se pridržava Ustava i zakona, uključujući i onoga ko obavlja funkciju predsjednika države. Čuli smo i 
kako je nekad pretežniji javni interes u odnosu na zakonska rješenja. Šta je to javni interes? Pa operativno 
posmatrano ne znači ništa, odnosno može da znači bilo šta što mu neki donosilac odluke prida kao 
značenje. E to je uvod u pravnu anarhiju, u rušenje pravog poretka, u deinstitucionalizaciju i nešto što 
sigurno nije vladavina prava. Ovo je pitanje ustavnosti. Zašto? Zato što je Crna Gora u članu 1, i počinje 
Ustav od toga člana, definisana kao država vladavine prava. Pa zar je u skladu sa vladavinom prava da u 
jednom istom zakonu imamo dvije sukobljene norme međusobno protivrečne, a znamo da je nekadašnji 
predsjednik države države gospodin Vujanović, to recimo javno iznosio kao razlog zašto nije htio da potpiše 
zakone i vraćao ih Skupštini na ponovno odlučivanje. To je osnovno upustvo iz pravila u pravno-tehničkoj 
izradi propisa koju predlagači ovog antizakona nijesu ispoštovali. Član 145 Ustava proklamuje prifncip 



jedinstva pravnog sistema. Dakle, pored ostalog i naša ustavno-sudska praksa kaže da rješenja u jednom 
zakonu moraju stajati u skladu.  
 Što se tiče pravnih argumenata, ovim nekim amandmanom da se propiše da se održavaju 
najkasnije do 30. oktobra - ne rješava se ništa. Ja sam rekao - možete amandman da napišete i dok ne 
krene lišće da pada, ili dok Lepa Brena ne izda novi album. U pravnom smislu, to je isto, jer što se grbo 
rodi, vrijeme ne ispravi - nikakvi naknadni pokušaji ne mogu da pridaju pravnu validnost ovom antizakonu.  
 Čuli smo što se tiče pravnog aspekta, i time bih pravni dio završio, da taj datum izbora jeste sporna 
tačka. To nije uzrok, to je samo posledica jednog pravno naopakog poduhvata da se ne objedine nego 
odlože izbori. Članom 14 Zakona o izboru odbornika i poslanika je propisano da se izbori za odbornike i 
poslanike održavaju najkasnije 15 dana prije isteka izbornog perioda odbornika, odnosno poslanika kojima 
teče mandat. Tako da će i ovim novim amandmanom da se obesmišljava izborni zakon i na taj način uvodi 
pravni haos, ali to je sve politički motivisano. Čime? Željom da se pobjegne od izbora, da se pobjegne od 
suda građana. Ključno je, dakle, političko pitanje - zašto oktobar a ne jun.  
         Poštovani građani, sigurno zato da se zaboravi na kriptovane prepiske, da se skrene pažanja sa skaj 
aplikacije, da veo prašine pokrije dostave Euoropola koje govore o umiješanosti vrha pravosuđa i vrha 
bezbjednosnog, odnosno policijskog sektora u kriminalne aktivnosti i saradnju sa klanovima. Treba oktobar, 
a ne jun i da se razbježe djeca najviših pravosudnih zvaničnika koji su u ovim kriptovanim prepiskama, u 
komunikaciji, dosluhu i saradnji sa kriminalnim klanovima u Crnoj Gori, počev od Kavačkog klana. Da se 
prebaci krivica na one koji poštuju zakon, ali i da se ukriju tragovi do političara, onih koji su u tim 
kriptovanim prepiskama i koji su putem skaj aplikacija širili mrežu kriminalnu, zloupotrebljavajući javna 
ovlašćenja, počev od policijskih ovlašćenja do najviših pravosudnih ovlašćenja u Crnoj Gori. Svakako, ovo 
odlaganje, ovo bježanje od izbora u junu do oktobra treba i novoj parlamentarnoj većini da se oduži 
Demokratskoj partiji socijalista koja podržava tu Vladu, na taj način što će do tada da instaliraju njihove 
kadrove i po dubini, i po širini, i po visini kako bi nastavili da zloupotrebljavaju javne funkcije kako su i 
zloupotrebljavali i do 30. avgusta 2020. godine. Ali, to vrijeme je nepovratno prošlo. Proces oslobađanja 
Crne Gore je nezaustavljiv i ova prekrajanja izborne volje, ove političke korupcije neće uroditi plodom.  
 Čuli smo i dosta farsične priče ovdje da se želi objedinjavanje izbora. Postavljamo pitanje, zašto taj 
dan održavanja svih objedinjenih izbora nije 05. jun? Zašto se ne objedine u junu izbori, ako je cilj 
objedinjavanje izbora? Samim tim što se ne objedinjavaju nekog datuma u junu, nego u oktobru - to je 
pokazatelj da se bježi od izbora i da se boje od suda građana. Zašto Milo Đukanović, predsjednik Crne 
Gore, nije sve izbore koncentrisao u jedan dan raspisujući ih za 05. jun? On nije imao zakonskih smetnji da 
raspiše za 05. jun te izbore, a vama postoji ustavna smetnja da ih ovako odložite za kraj oktobra, ali on je 
jednom već vratio zakon govoreći o vašem postupku, nazvavši ga antiustavnim, urušavanjem pravne 
sigurnosti, čuvajući za sebe oreol pravnog čistunca, a dopuštajući da se oni po njegovom nalogu u ovoj 
Skupštini habaju, troše i u političkom smislu izlažu čistoj kompromitaciji. Zašto, partija gospodina 
Đukanovića nije umolila svoga šefa da njihov tobožnji cilj objedinjavanja izbora izvrši tako što će ih raspisati 
jednog datuma u junu i zašto ove partije koje tvore manjinsku Vladu, a koje su navodno za objedinjavanje 
izbora u jednom danu iz razloga racionalnosti, kada su dogovarale sa Đukanovićem manjinsku Vladu, 
nijesu dogovorile i da raspiše izbore u jednom danu? Ne, oni su dogovorili da se izbori održe u oktobru, da 
se pobjegne od suda građana zato što rade protivustavnu stvar, zato što kriju ono što je u skaj aplikacijama 
i zato što bježe od razotkrivanja onih sramnih afera u koje je upetljana i sama bivša predsjednica Vrhovnog 
suda Crne Gore.  
 Podsjećanja radi, oni koji su nju izabrali ovdje u Skupštini 2007. godine za predsjednicu Vrhovnog 
suda izabrali su pored ostalih i ovu manjinsku Vladu. Jedan njen predlagač, pošto su tada predsjednika 
Vrhovnog suda predlagali predsjednik Vlade, Skupštine i države, je dao mandat novom premijeru i njegova 
partija izglasala tu Vladu, a drugi predlagač Vesne Medenice iz 2007. godine je postao ministar, avanzovao 
u danima kada je ona optužena da je organizator kriminalne grupe i uhapšena. Jesu li to stubovi vladavine 
prava? Ne. To je antiustavno i kriminalno postupanje koje ćemo razotkrivati i uvjeren sam spriječiti. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:44:41) 
 
 Zahvaljujem, uvaženi kolega Koprivica. 
 Ostavili ste, evo da zaokružimo na Vašu korist, četiri minuta cijela kolegi Martinoviću. Što se tiče 
Vašeg rada kao šefa Odbora, nemam riječi osim za profesionalnost. Apsolutno ne sumnjam da ćete tako i 
dalje obavljati poslove šefa tog Odbora.  
 U svakom slučaju, trebali bismo da pređemo sada dalje po redosledu prijavljenih. Moram reći da 
imamo dosta kolega koji su prijavljeni ali koji, pretpostavljam, zbog zasijedanja Zakonodavnog odbora koji 
je u toku nisu trenutno u sali. Stim u vezi, mislim da ćemo preći na ovdje prisutnog uvaženog kolegu 
Budimira Aleksića. 



 Izvolite, kolega Aleksiću. 
 
 
 BUDIMIR ALEKSIĆ (05.05.22 12:45:38) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine, kolege poslanici, poštovani građani Kolumbije na Jadranu.  
 Evo danas imamo na dnevnom redu Zakon o lokalnoj samoupravi kojim se odlažu izbori za 30. 
oktobar. Naravno, ovdje je postavljeno pitanje pravne validnosti ovoga postupka vladajuće većine i da ne 
ponavljam - to je dokazano i pokazano da je ... više zakona i sam Ustav Crne Gore u koji se zaklinju kao u 
Sveto pismo upravo oni koji ovo rade. Dakle, ovdje su jasni politički i ideološki motivi. Riječ je o bježanju od 
izbora onih političkih subjekata koji kažu da rade pravu stvar za Crnu Goru, koji kažu da su zadužili 
građane, da građani jedva čekaju izbore da upravo njih glasaju i ponovo daju im povjerenje koje su nekada 
imali. Međutim, jednostavnom analizom može se pokazati da te stranke ne bi imale na izborima koji bi se 
održali sada ili recimo za mjesec dana ni trećinu onih glasova koje su dobili na prošlim lokalnim izborima ili 
eventulano na republičkim izborima od 30. avgusta 2020. godine.  
 Dakle, ovdje je riječ o jednom zaista fenomenu koji gledamo i sa kojim se suočavamo u poslednjih 
25 godina. Ovdje se kontinuirano bježi od istine, od pravde i od demokratije. Dakle, nekome ne odgovara 
da se suoči sa istinom kako zaista politički subjekti u Crnoj Gori stoje kod građana, pa su procijenili da je 
ipak rano i da ne bi baš najbolje prošli onako kako su zamislili, recimo, da su izbori 30. juna ili 30. jula, nego 
eto u listopadu. Pa onda misle da bi za tih pola godine mogli nekako da se konsoliduju, da povrate 
izgubljeno povjerenje i da ostvare što bolji rezultat. Dakle, riječ je o bježanju, ovdje se stalno bježi od 
nečega. Bježi se, recimo, od popisa stanovništva, bježi se od izbora, bježi se od popisa stanovništva jer  
neko ne želi da se suoči sa realnošću u Crnoj Gori. Sve je to jasno. Bježi se od popisa da se ne bi pokazalo 
koliko je Crna Gora siromašna i urušena, koliko je građana Crne Gore napuštilo ovu zemlju od poslednjeg 
popisa 2011. godine, da se ne bi vidjela istina o tome kakva je etnična, vjerska i jezička struktura 
stanovništva, jer opet to nekome ne odgovara. Neko je zamislio da će dovijeka da vlada pa je projektovao 
rezultate popisa, svesti određene nacionalne zajednice na određeni procenat i tako dalje. Ista je stvar i sa 
ovim lokalnim izborima i izborima uopšte. Bježanija opšta od istine, činjenica, od pravde, od demokratije, 
što je fenomen ovog društva, odnosno one partije koja je kreirala društveni život u poslednjih 25 godina i 
koja nas je dovela dovde dokle nas je dovela. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:48:51) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Aleksiću.  
 Sledeći je uvaženi poslanik Dragan Bojović.  
            Izvolite, poslaniče Bojoviću. 
 
 
 DRAGAN BOJOVIĆ (05.05.22 12:49:04) 
 
 Dame i gospodo poslanici,  
 Svi znamo da je pomjeranje lokalnih izbora na ovaj način protivustavno. To se na ovaj način ne 
može uraditi ni kroz izmjenu Zakona o izboru odbornika i poslanika, a kamoli kroz izmjene Zakona o 
lokalnoj samoupravi. To se može izvesti jedino kroz skraćivanje mandata, ali ne i kroz produživanje 
mandata jer mandat traje četiri godine, to je Ustavom propisano i za odbornike i za poslanike. Dakle, malo 
je što se ova novoformirana većina, koja je formirana protivustavno, uz kršenje skupštinske i poslovničke 
procedure, uz izigravanje izborne volje građana, dočepala pozicija i plijena na nezaslužen način - već se 
obesmišljava i Ustav i zakon i urušava krajnje država. Ova izmjena, na kraju krajeva, uvodi jedan pravni 
presedan. To bi značilo da svaka nova parlamentarna većina može da pomjera datume izbora kako je njoj 
volja, a s obzirom na to da URA često mijenja svoje političke koncepcije, može se desiti u roku ovih godinu 
dana da opet izmijenimo mjesta pa da opet promijenimo parlamentarnu većinu i tako da se mijenjaju 
datumi izbora svaki dan. Međunarodno pravo dozvoljava ovakve promjene samo u vanrednim situacijama i 
tačno su propisani mehanizmi kako se može derogirati određeno pravo, a pravo na izbore je osnovno 
demokratsko pravo i to nije samo pravo, već je i obaveza demokratskiih država da se izbori održavaju u 
tačno određenim intervalima.  
 Naravno, gospodin Đukanović je proizveo vanrednu situaciju propisujući da se lokalni izbori 
održavaju svake nedelje iako je to mogao da zakaže u jedan dan. To je uradio namjerno, smišljeno i u 
dogovoru sa novom parlamentarnom većinom, jer je jasno da se bježi od izbora i da se plaše gubitka i 
izbornog poraza. Ono što je jedino vama još ostalo iz nove nelegitimne parlamentarne većine je da ukinete 



sve izbore. Sad ste se dočepali pozicije i fotelja i sad treba ukinuti izbore. Ukinuti sve i svadbe, i veselja, i 
slavlja, možda i sahrane, sve ono đe se može okupiti narod i gdje može poremetiti koncentraciju nove 
parlamentarne većine - prosto da možete slobodno da radite narednih godina. Jer, zašto bismo 
organizovali izbore kad vi možete da držite vlast ko zna do kada? Možda je to najbolji predlog, jer vidimo da 
ovaj datum 30. oktobar je već fleksibilan i može da se pomjera, tako da ćemo pomjerati po vašem izboru 
kad god vam pada na pamet (rotirajući datumi). Tako je. Kako kaže Marfijev zakon - Aako nešto može poći 
naopako, onda će poći naopako tri puta jače i više nego što smo u početku mislili.  
 Vlast je opasan opijat i može da nas opasno zanese, ali postoji i ona izreka Njegoševa - Velja 
kruška u grlo zapade. Posebno zapadne ako ste manjinski i ako nemate nikakvu podršku u biračkom tijelu. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:53:02) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bojoviću. 
 Sledeći po rasporedu od prisutnih koji su u sali je uvaženi poslanik Aleksa Bečić.  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (05.05.22 12:53:19) 
 
 Zahvaljujem Vam. 
 Uvažene koleginice i kolege,  
            U ime poslaničkog Kluba Mir je naša nacija, ću da kažem jedno završno slovo iliti završnu riječ iako 
čini mi se da je sve više nego jasno. 
 Prije nego što se osvrnem na suštinu i na sadržinu, kratko ću se osvrnuti na određene opservacije 
koje sam negdje više doživio od dijela uvaženih poslanica ne kao lošu namjeru ili kao zlu namjeru, već kao 
više plod te parlamentarne borbe i parlamentarnog žara. Meni je danas ovdje imputirano da, za vrijeme 
svog predsjedavanja ovim visokim domom, nisam uvažavao koleginice, sa čime se ne slažem, a najbolja 
potvrda tome su i riječi, pohvale, zahvalnost i čestitke koje sam dobio nakon što sam razriješen sa mjesta 
predsjednika Crnogorskog parlamenta, upravo na godišnjici osnivanja Ženskog kluba od rukovodstva 
Ženskog kluba ili poslanica koje predsjedavaju tim klubom.  
           Takođe, mogli smo da čujemo informaciju koju je saopštio naš Poslanički klub da nakon više 
decenija džamija u Pljevljima, koja je više decenija držana i koja je pretvorena za vrijeme bivšeg režima u 
naplatni punkt Elektroprivrede, nije vraćena Islamskoj zajednici. Provjerio sam tu informaciju, ta informacija 
nije tačna. Još prije nešto oko godinu dana nadležni organi, odbori direktora naših energetskih kompanija 
su donijeli odluku o vraćanju tog objekta, odnosno džamije u vlasništvo Islamske zajednice. To je reis 
Islamske zajednice ocijenio kao najljepšu bajramsku čestitku. Dobio sam informaciju da je objekat upisan 
na Islamsku zajednicu koja se sada vodi kao vlasnik, a da su samo sada trenutno završne faze vezane za 
preseljenje Elektroprivrede u novi objekat koji su kupili, a koji se adaptira i priprema za njihovo nesmetano 
funkcionisanje i djelovanje. 
 Definitivno, na moju veliku žalost, Crna Gora po mnogo čemu negativnom pokazuje da je zemlja 
čuda i zemlja antievropskog i antidemokratskog postupanja. Žao mi je što tome svjedočimo u ovim 
mjesecima i žao mi je što smo posle svih onih velikih pobjeda, iskoraka, reformi, dostignuća, sedamdesetak 
zakona koji smo usvojili krajem decembra u ovom visokom domu, mnogo lijepih vijesti kojima smo 
obradovali građanke i građane Crne Gore, zapali u ovako duboku društvenu, političku i institucionalnu 
krizu. Ali, definitivno da jesmo po mnogo čemu zemlja čuda i tome svjedoče i poslednja dešavanja. Zemlja 
čuda /prekid/ postupanja zato što smo svjedočili tome da su poslanici Skupštine Crne Gore, potpuno 
suprotno Ustavu i pozitivnim propisima, sazvali sjednicu na kojoj su donosili najkrupnije odluke koje se 
donose u jednom sistemu ili u jednom društvu. Zemlja smo čuda zato što danas imamo Vladu Crne Gore u 
kojoj nemate predstavnike praktično skoro pa 90% Crne Gore iliti građana Crne Gore, Vladu Crne Gore 
koju čine partije koje imaju, što je paradoks i jedinstven primjer u Evropi, više ministara nego poslanika; 
Vladu koju čine partije koje imaju manje poslanika kada ih saberete u crnogorskom Parlamentu nego 
članova Vlade iliti ministara. U konačnom, Vladu koja je u svemu izabrana suprotno članu 2 Ustava Crne 
Gore, jer prosto, saglasno članu 2 Ustava Crne Gore, ne mogu se na vlast vraćati oni koji su izgubili na 
izborima i koji su priznali da su gubitnici izbora. Na vlast se gubitnici bez izbora u demokratskim sistemima 
ne mogu vraćati, a sa druge strane ne mogu oni koji su na jednoj platformi dobili podršku i povjerenje 
građana na potpuno suprotnoj platformi varati građane i uspostavljati nove parlamentarne većine.  
 U konačnom, negdje dobili smo i većinu i dobili smo Vladu koja je negdje u međusobnim optužbama 
prethodnih godinu i po dana najbolje rekla šta misli o sebi, jer su te kolege u onome što su izgovarali jedni 



na račun drugih, a ja ne bih sada, uvažavajući sada ovaj visoki dom, ponavljao te riječi i te rečenice 
najbolje svjedočili i o karakteru te Vlade. Tako da nema dileme da su sve te pretpostavke koje su loše 
garancija da ćemo imati Vladu i da ćemo imati političku situaciju koja je veoma, veoma nestabilna i da 
ćemo, siguran sam, imati Vladu sa najkraćim mandatom u istoriji crnogorskog Parlamenta. 
 Da nismo samo po tome zemlja čuda, potvrđuju i poslednja dešavanja, odnosno spoznaja onoga 
što smo mi odavno znali i što smo tvrdili, a sada dobijamo i konkretne dokaze, gdje se neko ko je bio na 
čelu pravosuđa dvije decenije suočava sa najtežim optužbama za organizovani kriminal i korupciju; gdje se 
protiv bivšeg direktora ANB-a vodi više krivičnih postupaka za nezakonito prisluškivanje mene i jednog 
broja kolega iz tadašnje opozicije i crkvenih velikodostojnika; gdje vidimo sada da Europol optužuje visoke 
policijske funkcionere da su članovi najvećih kriminalnih organizacija i klanova u Evropi i da su nezakonito 
stekli desetine milione eura u zemlji... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 12:59:08) 
 
 Poslaniče Bečiću, molim Vas privodite kraju. Isteklo je vrijeme koje je predviđeno. Privodite kraju. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (05.05.22 12:59:18) 
 
 Ja mislim da sam pokazao za ovih godinu i po dana da nikom nije vrijeme isteklo u ovom domu dok 
sam bio tu gdje Vi sjedite, a posebno ne nama koji smo negdje na braniku izborne volje i koji služimo 
narodu i koji ćemo služiti narodu. 
 Zemlja je čuda zato što smo evo juče svjedočili da sam kao tadašnji predsjednik Skupštine tajno 
praćen od onih za koji Europol tvrdi da su članovi jednog od najmonstruoznijih kriminalnih klanova na tlu 
Evrope. Kada imamo u obzir sve ovo, ne treba da nas negdje čudi zašto u ovom moru čuda koji su negdje 
dokaz antievropskog i antidemokratskog postupanja imamo i ovakav Predlog zakona o dopuni Zakona o 
lokalnoj samoupravi. 
 Želio bih samo da u par rečenica da odagnam neke dileme i da odgovorim na neke optužbe da je 
ovo istovjetno onom rješenju koje sam ja predlagao prije godinu dana. Apsolutno da nije ni, suštinski niti 
sadržinski. 
 Prvo, u ovom slučaju je zaobiđen dijalog. Nije bilo razgovora sa opozicijom, nije bilo razmatranja  
ovog pitanja na Odboru za sveobuhvatnu reformu izbornog zakonodavstva. Ja sam prošle godine sazvao 
sastanak, okupo najveći broj predsjednika parlamentarnih političkih partija. Neka javnost sudi zašto tom 
sastanku nijesu prisustvovali baš trojica lidera koji su kasnije i jesu ključni tvorci ovog antiustavnog prevrata 
koji se desio. Ali, tada sam upoznao kolege sa predlogom, tražio negdje podršku da krenemo da vraćamo 
povjerenje godinu dana u susret ovim izborima, imajući u vidu ove manje izborne procese koji su bili, gdje 
je negdje DPS bio na vlasti a negdje mi iz tadašnje vlasti, nekadašnje opozicije, na vlasti - apsolutno je bio 
ravnopravan pristup. Ali, dijalog, makar u mjeri u kojoj je bio moguć, nije izostao.  
 U ovom zakonu se određuje datum održavanja izbora, što apsolutno nije bio dio predloga zakona. 
Ovdje se ne definiše vrijeme trajanja mandata skupština opština, što je apsolutno bilo dio onog predloga 
zakona. Ovdje se ulazi i u sve ono što je normativno uređenje prinudne uprave, pa se u onim opštinama 
gdje su po sili zakona raspisani izbori zbog uvođenja prinudnih uprava takođe negdje produžava na jedan 
nelegalan i antiustavan način njihovo djelovanje.  
            I u konačnom da se prisjetimo i sa time ću zaključiti, taj predlog zakona o kom se govori koji su tada 
potpisali šefovi klubova tadašnje parlamentarne većine je na kraju povučen iz procedure i o njemu se nije 
izjašnjavao ovaj visoki dom. Zato, uvažene kolege, i oni koji nama sada imputiraju da izlazimo iz nekih 
evropskih procesa ako izađemo iz Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu, nemojte da vas podsjećam 
na vaše izjave, personalno vaše ili naših kolega, kada ste vi prije godinu dana diskutovali i u plenumu i na 
sjednici Odbora za izborno zakonodavstvo. Istovjetan potez ste namjeravali učiniti i istovjetnu odluku ste 
tada najavili. Ja sam upoznao i javnost i naš poslanički klub, kao i šeficu delegacije gospođu ambasadorku 
Popu da ukoliko se usvoji ovakav predlog zakona i ukoliko on pravno zaživi i počne da pravno egzistira, 
poslanici Demokrata će podnijeti ostavke na članstvu u Odboru za sveobuhvatnu izbornu reformu, jer 
smatram da je ovakav predlog zakona direktan pucanj i direktan udar na dijalog vlasti i opozicije oko pitanja 
za koje nam je potrebna kvalifikovana većina, sa jedne strane, i, sa druge strane, predstavlja paničan bijeg 
od suda naroda, od suda građana i od izbora koji su suština svake demokratije. Ali, dragi građani, od izbora 
se ne može pobjeći. Čekaju nas brojni izborni procesi na lokalnom nivou u narednim mjesecima, čekaju 
nas i predsjednički izbori, predsjednik države ulazi u petu godinu mandata, ubijeđen da nas čekaju i 
vanredni parlamentarni izbori, tako da ćemo svi zajedno pred sudom naroda. Niko od njega neće pobjeći, 



građani će svima dati mjeru, a ja sam siguran da će ta mjera značiti povratak one velike pobjede građana 
koja je oteta građanima Crne Gore od 30. avgusta. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:03:38) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bečiću.  
            Procedura. Koleginica Kenana Strujić - Harbić. 
 
 
 KENANA STRUJIĆ - HARBIĆ (05.05.22 13:03:47) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice Parlamenta.  
            Uvaženi kolega Bečiću, uvijek se bavite nekim zamjenama teza. Ja uopšte nijesam rekla da ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:03:53) 
 
 Koleginice Kenana, procedura je. Imate pravo na komentar, a ako je procedura, onda se obraćate 
meni, a ako je komentar, ... 
 
 
 KENANA STRUJIĆ - HARBIĆ (05.05.22 13:04:08) 
 
 Ja nijesam rekla da Elektroprivreda nije vratila džamijski prostor, odnosno naplatni punkt  
Elektroprivrede Crne Gore u Pljevljima, ali isto tako nijesu se još uvijek iselili. Sljedeća stvar. 
 Političke partije nijesu niti otimale džamije niti vakufsku zemlju, da se spočitava to stalno, niti su 
vraćale. Isključivo zbog toga što je potpisana određena peticija podnijeta od strane NVO jedne organizacije 
u Pljevljima i potpisnika građana Pljevalja - vraćen je džamijski prostor. Ono što još moram napomenuti - to 
je samo početak i nadam se da će se u nekom budućem periodu vratiti cjelokupna vakufska imovina koja je 
oduzeta u nekom prethodnom periodu, tačnije u komunističkom vremenu.  
           Hvala, uvažena predsjednice. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:04:54) 
 
 Zahvaljujem, uvažena poslanice. Moram konstatovati da je ovo ipak bio komentar, a ne procedura i 
imali ste pravo na taj komentar. 
 Da li želite odgovor na komentar, poslaniče Bečiću?  
            Izvolite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (05.05.22 13:05:10) 
 
 Naravno da želim. Kratak komentar. 
 Ja sam negdje i saopštio, ako ste me pažljivo slušali, uvažena koleginice, da smatram da ni Vaša 
intervencija ni druge poslanice na koju sam se osvrnuo nije bilo plod zle namjere, loše namjere, već žara 
parlamentarne ili političke borbe. Sa druge strane sam, jer ste Vi ostavili korisne nejasnoće da se dovede u 
pitanje ono što su stavovi našeg kluba i ono što je data riječ našeg kluba. Mi što obećamo u politici, ne 
znači svi ljudi i u životu i u politici prave i dobre izbore, prave i greške, o tome će suditi građani, ali tamo 
gdje damo riječ, ta riječ će biti ispoštovana. U ovom slučaju /prekid/ dali riječ da će ta džamija, rekao sam 
formulaciju, ako ste me pažljivo slušali, koja je za vrijeme bivšeg režima pretvorena u naplatni punkt 
Elektroprivrede biti vraćena Islamskoj zajednici. Tu riječ sam dao i reisu Islamske zajednice svojevremeno i 
u ekspresnom roku su rukovodstva naših energetskih kompanija u državnom vlasništvu donijeli 
odgovarajuće odluke na Odboru direktora i vratili tu džamiju u vlasništvo Islamske zajednice. Ona je sada 
upisana na Islamsku zajednicu. To što se sprovode određene tehničke procedure da se stvore 
pretpostavke za iseljenje Elektroprivrede u novu zgradu definitivno ne potire onu suštinu da smo mi održali 
riječ i da mi postupamo i djelujemo kada možemo i kada smo u prilici kao istinska građanska partija.  
         Drago mi je da je i u ovoj Skupštini za vrijeme mog mandata na čelu ovog visokog doma donijet  
iZakon o slobodi vjeroispovijesti koji je definitivno jednak i koji je na zadovoljstvo svih tradicionalnih crkava i 



vjerskih zajednica. Vidjeli ste da smo mi kao partija pokazali da za nas nije bitno ni kad su izbori ni u kojoj 
su opštini izbori. Koja god da je opština u pitanju, da li uslovno gdje su manjinski narodi, većinski ili druge 
opštine u Crnoj Gori, Demokratska Crna Gora ima veliki rast, ima veliku podršku. Jer, svi vide da radimo 
ono u šta vjerujemo, da držimo riječ, da se istinski borimo za građansku Crnu Goru. Ova naša opservacija, 
ova moja negdje opservacija i ova moja ispravka je upravo bila na tom fonu da i na ovom primjeru negdje 
pokažemo koje su vrijednosti za koje se mi zalažemo. Ono što je važnije, ima mnogo onih koji jedno 
obećavaju, a drugo učine ili onih koji na jednom insistiraju godinu dana, a kada dođe momenat da se prave 
antiustavne većine, da se dobije malo funkcija i fotelja - onda zaborave neka pitanja koja su bitna.  
 Da građane na sve podsjetimo, da građani u konačnom sude, da građani presude, a ja nemam, kao 
što vidite, nikakvu strepnju od suda naroda. Željno želim te izbore, oni koji ne žele razumijem i njih jer je 
takva situacija, takva je klima, svi su svjesni atmosfere koja vlada među građanima, ali taj bijeg od izbora 
će se pretvoriti u našu još veću pobjedu za nekoliko mjeseci. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:08:15) 
 
 Zahvaljujem. 
 Nemate pravo na komentar. Hoćete proceduru? 
 
 
 KENANA STRUJIĆ - HARBIĆ (05.05.22 13:08:29) 
 
 Imputiraju se neke stvari, Vama ću se obratiti.  
 Zaista, ne sjedim ovdje kao neki disciplinovani musliman ili muslimanka i nema mjesta nekim 
konstatacijama. Sud od Bošnjaka će dobiti svi na izborima, a isto tako i Bošnjačka stranka. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:08:48) 
 
 Hvala, koleginice.  
 Nastavljamo dalje.  
 Imamo još jednu proceduru. Komentar?  
 Izvolite, koleginice Sekulić. Komentar. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (05.05.22 13:09:03) 
 
 Nisam namjeravala da komentarišem, ali negdje mi se čini da smo potpuno normalizovali da u ime 
jednog poslaničkog kluba ili jedne političke partije predstavljamo poslovne odluke državnih preduzeća. 
Mislim da odluke državnih preduzeća treba da se zasnivaju samo na poslovnom interesu tih preduzeća. To 
što su donošene u ovom slučaju, ne pominjem konkretno ovaj slučaj, ali me prosto negdje natjeralo na ovaj 
komentar prisvajanja odluka bilo kojeg državnog preduzeća od bilo koje političke partije. Činjenica je da ta 
ista preduzeća koja prisvajaju kolege iz političkih partija imaju i te kakve gubitke u ovih zadnjih godinu i po 
dana, pa se ti momenti apsolutno ne pominju.  
 Dakle, u ovoj sali ne vidim ministra nadležnog za energetska preduzeća. Smatram da u narednom 
periodu dobro treba da vodimo računa o tome ko treba da misli o poslovnim i bilo kakvim odlukama 
državnih preduzeća, onih koji tamo sjede i koji treba da odgovaraju za svoje odluke, a ne nijedna politička 
partija u Parlamentu da prisvaja bilo kakvu odluku jer smo vidjeli u prethodnih godinu i po dana kakve 
posljedice je to imalo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:10:35) 
 
 Zahvaljujem poslanici Sekulić.  
 Pretpostavljam da poslanik Bečić želi odgovor na komentar. Izvolite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (05.05.22 13:10:47) 
 



 Uvažena poslanice Sekulić, nemojte da se vraćamo unazad pa da vidimo ko je šta prisvajao. Meni 
je na ponos i zadovoljstvo, i to ističem i to ću uvijek reći, što su tim energetskim kompanijama upravljali 
visoki funkcioneri Demokratske Crne Gore. Smatram da se radi i o poštenim, i o časnim, i o stručnim 
ljudima od kojih se niko od nas nikada neće zastidjeti. Volio bih, podržavam, afirmišem Vaš stav da 
konačno čujemo ko je djelovanjem u ime neke partije u izvršnoj vlasti, ko je odgovoran za onih 200 miliona 
palih garancija za koje je DRI utvrdila da su nezakonito izdate, a do današnjeg dana nakon deset godina 
niko nije odgovarao; ko je odgovoran za onih deset i po miliona u slučaju Limenke i mnogo čega drugog što 
bih morao nabrajati. Tako da podržavam negdje i da se utvrđuje odgovornost. Ali, u ovom dijelu pozitivnih 
poruka ne vidim ništa sporno da istaknemo nešto što je javno poznata činjenica da su te odluke negdje 
donijeli, potpisali ili predali reisu Islamske zajednice pojedinci koji su građani ove države i koji su, usput 
rečeno, funkcioneri Demokratske Crne Gore.  
 Što se tiče drugog dijela Vaše opservacije, apsolutno se s njom ne saglašavam. Vidjeli smo da je 
ovdje htjela da se napravi jedna medijska buka da bi se stvorilo pogodno tle za nečije smjene u 
energetskom sektoru na čelnim pozicijama u CEDIS-u i Elektroprivredi jer očito treba da se namire neki po 
dubini koji su prihvatili da aplaudiraju, a da ne budu na ključnim pozicijama. Zbog toga je stvorena medijska 
buka u prethodnih nekoliko nedjelja - gle čuda da je nešto u CEDIS-u učinjeno što je suprotno interesu 
građana. Ne, dragi građani Crne Gore, u ovoj energetskoj krizi gdje su mnogi u regionu i u Evropi 
povećavali po nekoliko puta cijenu električne energije, Crna Gora nije svojim građanima ni uvodila 
restrikcije ni povećala cijenu električne energije, a povećala je popuste. Logično i prirodno usljed 
poremećaja na svjetskom tržištu, a imajući u vidu odluke regulatora i maksimalnu dozvoljenu cijenu 
električne energije da unutar jedne iste kuće Elektroprivreda ako ostvari preko 40 miliona profita imamo 
ovaj formalni gubitak u CEDIS-u. Ali, u konačnom, to je jedna suštinski ista kuća, to je kuća građana Crne 
Gore, to je kuća koja je u većinskom vlasništvu Crne Gore i završila je, kada sve to saberete i oduzmete s 
velikim plusom i u interesu građana Crne Gore.  
 U konačnom, iskoristiću ovo da kratko pročitam rezultate Elektroprivrede. Uplatili u budžet građana 
30 miliona eura. Obezbijedili popuste za više od 200.000 redovnih platiša od 12,5%. Isti popusti se 
nastavljaju i u ovoj godini. Obezbijedili tromjesečne popuste od 40% za nezaposlene, penzionere i građane 
u stanju socijalne potrebe. Obezbijedili naplatu računa više od 100%. Obezbijedili dodatni popust od 10% 
za sve Pljevljake u cilju smanjenja aerozagađenja. Argumentovano odbranili rad Termoelektrane Pljevlja. 
Pokrenuli inicijative najveće u poslednjih nekoliko decenija, Solari 3000+, 500+, plutajuću solarnu elektranu 
na jezeru Slano kod Nikšića, solarne elektrane na branama, hidroelektrana Otilovići, gasne elektrane. 
Potpisali ugovor za izgradnju vjetroelektrane Gvozd. Smanjili prekovremene sate zaposlenih 45%. Zaposlili 
stručnu i produktivnu radnu snagu. Osnovali kćerku firmu sa potencijalom solar gradnja od 500 radnih 
mjesta. Smanjili troškove voznog parka. Postigli više od milion ušteda u javnim nabavkama. Pomogli 
zdravstveni sistem, sportske i vjerske organizacije sa više od milion eura. Otpočeli realizaciju projekta 
toplifikacije Pljevalja. Asfaltirali saobraćajnicu u Plužinama. Povećali zaposlenima stambeni fond. Mogao 
bih da nabrajam još mnogo toga, uvažena koleginice Sekulić, jer djela govore mnogo više od bilo kakvih 
riječi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:14:45) 
 
 Koleginice Sekulić, nemate pravo. Ovo je bio odgovor na komentar, znači nemate pravo komentara.  
 Očigledno ovdje imamo neku ustaljenu praksu koja .... počela početkom ovog saziva, nijesam bila 
poslanica prije toga ni na ovom mjestu, a čujem da je to bilo negdje i u ranijim sazivima da su famozna 
proceduralna reagovanja vrlo često zloupotrebljavana. Izgleda da sa tim treba da nastavimo. Ne bih voljela 
da radimo na takav način, ali svakako ostaje kolegama i koleginicima da sami procjenjuju kako i na koji 
način će raditi.  
 Koleginice Sekulić, Vi ste željeli proceduru. Izvolite. 
 
 
 DRAGICA SEKULIĆ (05.05.22 13:15:43) 
 
 Uvažena predsjednice, neću zloupotrijebiti proceduru.  
 Kao poslanica Demokratske partije socijalista i ovog uvaženog doma, apelujem na energetska 
preduzeća da javno objave svoje izvještaje o poslovanju, jer niko od nas ih još nije mogao vidjeti, niti su 
postali zvanični. Tako da bi bilo dobro da svi imamo uvid i da se uvjerimo u brojeve koje, prema podacima 
koje ja imam, su mnogo više u minusu nego u plusu. Sve je lako provjerljivo. Ja neću više nastavljati 
diskusiju na ovu temu. 
 



 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:16:24) 
 
 Zahvaljujem. 
 Možemo konstatovati da je i ovo izašlo iz onoga što bi trebalo da bude proceduralno reagovanje.  
 Može, kolega Martinoviću. 
 Izvolite. Procedura. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (05.05.22 13:16:34) 
 
 Uvažena koleginice Đurović, 
 Baš bih htio da se obratim Vama, moguće da Vas nijesam dobro čuo, ali čisto sumnjam. Kazali ste 
da imamo neku praksu i da u suštini ovdje sad možemo da se obraćamo kako hoćemo.  
 Dakle, ja Vam ponavljam - to možete da primjenjujete ukoliko hoćete da te aršine primjenjujete 
prema svima. Ukoliko hoćete sada da to dozvoljavate Vašim mentorima političkim i Vašim ideolozima, onda 
nam to samo javno saopštite. Jer, Vi ste danas najmanje sedam do osam puta prekršili proceduru u toku 
vođenja sjednice u odnosu na naš poslanički klub, jer ste dozvolili onima sa kojima ste prekomponovali 
parlamentarnu većinu i na taj način izvršili ustavni prevrat, izdali građane Crne Gore, da krše procedure i 
da ovaj Poslovnik koji je ova Skupština usvojila ovdje ne važi.  
 Samo nam kažite da li hoćemo da se držimo Poslovnika ili ne. Ako ne, vjerujte da mi imamo 
demokratski i vrlo kulturan odgovor kada je to u pitanju. Ali, vas molim, danas ste toliko /prekid/ u vođenju 
ove sjednice više rekli o Vama i tim prije smo i kazali da ste za nas uvažena poslanica a ne predsjednica, 
nego kolege koje krše. Vi im to omogućavate. Nama ne smeta i mi možemo na svim i o svim pitanjima da 
raspravljamo, ali vjerujte, primijenite iste aršine ili građanima kažite da vi morate pristati na ovo, tako da 
kažem, gaženje Poslovnika, kada su u pitanju vaši novi koalicioni partneri. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:18:27) 
 
 Poslaniče Martinoviću, zahvaljujem na ljubaznom napominjanju vezano za rad i proceduru. Cijenim 
da ćete kao neko ko je bio poslanik i u prethodnom sazivu ne znam kolike aktivnosti, ali da ćete mi pomoći 
u radu. Ja Vam se na tome zaista iskreno zahvaljujem. Svakako, građani će biti u prilici da cijene kako i na 
koji način se radilo, ko i na koji način zloupotrebljava ili ne zloupotrebljava proceduru, a ja ću raditi koliko je 
god moguće da cijenim i poštujem i Poslovnik i Ustav dok sam na ovom mjestu.  
 Vraćamo se na redosljed prijavljenih za izlaganje. 
 Uvažena poslanica Milosava Paunović je po redosljedu. 
 Izvolite, koleginice Paunović. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (05.05.22 13:19:15) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice. 
 Na početku da kažem, bez ikakve namjere da izazivam bilo kakvu repliku, kako je gospodin Bečić 
bio tolerantan, kako smo mi to uvijek poštovali i cijenili, tako će i gospođa Đurović biti tolerantna. Nema 
razloga za ovakvim diskusijama i ubuduće se nadam da ćemo svi to poštovati. Ono što je bilo i što se radilo 
treba priznati ma od koga dolazilo.  
 Poštovane građanke i građani Crne Gore i poštovane kolege, 
 Na našu žalost, bez ikakve potrebe, ovaj zakon, umjesto da bude usvojen onda kada je predložen 
prvi put, ima svoj dugi istorijat i bez ikakve potrebe kao što rekoh je došlo do određenih neslaganja, sukoba 
i do ne usvajanja zakona i prvi put kada je ovaj zakon predložen. Čuli smo danas i čuli smo juče na 
odborima razne stavove potpuno legitimne, svako ima pravo da misli, da govori šta hoće. Ali, kao što bi 
kolege pravnici rekli, opštepoznate činjenice su činjenice istine. To se ne dokazuje, to prosto stoji i to je 
prosto tako. Bez obzira šta smo čuli danas i od ljudi koji se bave pravnom strukom i od ljudi koji se ne bave 
pravnom strukom, moram reći nekoliko opštepoznatih činjenica, nekoliko istina.  
 Prije svega, iako su kolege rekle, ja ću ponoviti - ovaj zakon je predlagan nekoliko puta, predlagali 
su ga svi klubovi i prošle većine i sada ove većine, a ono što sa ponosom mogu istaći jeste da je moja 
diskusija ista - kako prije godinu dana, tako i danas. To je druga opštepoznata činjenica i druga istina koju 
niko ne može odavde, ma kakav argument da upotrijebi protiv ovog predloga zakona, pobiti.  



 Takođe, svima je poznato da Socijalistička narodna partija u svom programu i u svim kampanjama 
do sada koje smo vodili u opštinama ima upravo ovu stavku objedinjavanja izbora u Crnoj Gori, odnosno 
lokalnih izbora za početak ukoliko to bude moguće. Na tom stanovištu smo bili i prije godinu dana i nakon 
izbora, a na tom stanovištu smo i danas. Ono što čujemo da to nije više objedinjavanje izbora, nije 
odlaganje, upravo govori u prilog tome da smo se trebali složiti tada, da usvojimo prvi zakon. Treća 
opštepoznata činjenica jeste i poštovani građani to znaju. Ovo usvajanje zakona, ova izmjena Zakona o 
lokalnoj samoupravi ne rješava problem trajno, jer mi smo već jedan dio opština koje su imali lokalne izbore 
propustili da objedinimo, ovo je samo početni korak ka konačnom cilju ako to bude moguće, ako nađemo 
zajedničko rješenje da se objedine izbori u Crnoj Gori. Naravno, uvijek će biti i vanrednih lokalnih izbora, 
vidimo neslaganje na svakoj strani, vidimo neslaganje u svakoj opštini, nažalost, je to tako, to je naša 
sramota svih ovdje činioca /prekid/ Jeste, da se ne možemo dogovoriti. Ali, nažalost, građana je to stanje 
takvo. Nadam se da toga biti neće i neka bude neki početni korak da se uspostavi neki red na tom polju.  
 Takođe nije dobar potez, ja uvijek ću biti realna, nije dobar potez - Socijalistička narodna partija i 
Demokratski front tada nijesu, kada je gospodin Bečić organizovao sastanak, to je istina, otišli na Odbor za 
sveobuhvatnu izmjenu izbornog zakonodavstva. Smatram da je trebalo i tada forsirati dijaloge, da je trebalo 
tada poći, sada se više ne sjećam koji su bili razlozi, ali isto tako smatram da ne treba žuriti ni sada sa 
napuštanjem te radne grupe i tog Odbora. Treba da svi zajedno učinimo napor i da poradimo na tome.  
 /Prekid/ Dobro, ako sam ja dala kvalifikacije da to nije dobro ni sa naše strane,  ... samo ću biti 
realna.  
 Druga opštepoznata istina i one priče koje smo čuli i na Odboru i danas, jeste da su lokalni izbori u 
Beranama, gdje SNP je samostalno za razliku od ostalih političkih partija koje su bili u ovim ili onim 
koalicijama osvojio sedam mandata, ne računajući DPS. Dakle, sedam mandata dok su ostale političke 
partije koje su bile u koalicijama osvojile manje. Taj spin ili obmana da to ne daje legitimitet Socijalističkoj 
narodnoj partiji, bože moj, jer kada se sve to sabere sa glasovima DPS-a vidi se da nema... Prije svega, mi 
smo i prije izbora u Beranama isključili svaku moguću kombinatoriku predizbornu i postizbornu sa 
Demokratskom partijom socijalista. Upravo rezultati u Beranama i u Ulcinju govore da su birači SNP-a, 
kojih je tamo više od svih ovih političkih partija koje danas napadaju ovaj zakon, dali legitimitet rukovodstvu 
i  Socijalističkoj narodnoj partiji da dalje preduzima određene korake, što podrazumijeva i manjinsku vladu. 
Ono zbog čega se Socijalistička narodna partija svih ovih godina zalaže za ovaj zakon jeste, između 
ostalog, izborni turizam. Upravo primjer Petnjice je dokazao kako se to reflektuje u malim mjestima, gdje je 
mali broj birača. Oko 260 birača je i dalje iako smo se mi hvalili nekim rezultatima u toj oblasti, ali nijesmo 
uspjeli svi zajedno, 260 ljudi je omogućilo apsolutnu vlast DPS-u u Petnjici. Da nije bilo toga, da nije bilo 
upisa tih 260 ljudi, DPS u Petnjici ne bi imao apsolutnu vlast. I to je naročito opasno gdje su mala mjesta, a 
mi taj problem nijesmo riješili. Mogli smo zakonskim rješenjima, ali to nažalost svi zajedno nijesmo učinili. 
 Rekla sam već da ovaj zakon je početni korak, da ne rješava trajno ovo pitanje, ali neka bude ono 
što smo govorili prije godinu i po dana. Danas ponavljam da su naši razlozi isti, a to su: da se smanje 
troškovi, da nema više maltretiranja građana svako malo izbornim procesima, da nema izbornog turizma, 
da se svako u svom gradu prosto o svom jadu zabavi i da neće moći da se vrši prebacivanje građana iz 
jednog grada u drugi grad, da se nanosi šteta određenim političkim partijama. Radi građana reći ću još 
jednu istinu i opštepoznatu činjenicu koju ne treba dokazivati - nikom osim jednoj političkoj strukturi, ma šta 
oni danas ovdje pričali, nije odgovaralo da gospodin Zdravko Krivokapić organizuje izbore. To građani 
znaju, bez obzira koliko mi se hvalili da se ne plašimo izbora i tako dalje. Socijalistička narodna partija je 
dokazala da se ne plaši izbora izborima u Beranama i to će ponoviti u ostalim gradovima. Nikom, poštovani 
građani, nije odgovaralo da gospodin Zdravko Krivokapić i prošla Vlada budu organizatori sledećih 
parlamentarnih izbora.  
 Može nekom biti u interesu da se ovi izbori odlože ili da se ne odlože, te sitne političke igre 
apsolutno nas ne zanimaju. Kako smo imali svoje razloge koje sam navela u početku kada smo predlagali 
ovaj zakon i kada smo se za to borili, imamo ih i danas. Da li određenoj partiji odgovara ili ne odgovara  - 
Socijalističkoj narodnoj partiji, to su pokazali izbori u Beranama, ne odgovara, bolje što su se tada održali. 
Istog smo stanovišta i danas. Mi bismo svakako više voljeli, recimo, da se sada održe izbori u Kolašinu 
nego da se odlože, ali tih razlika i tih stvari će uvijek biti. Uvijek će biti određenih političkih struktura kojima 
će odgovarati izbori u tom trenutku i biće onih kojima neće odgovarati izbori u tom trenutku. Ali, radi 
građana i radi onog svega što sam rekla do sada, nastavićemo. Nadam se da će ovaj predlog zakona da 
se uvoji. Ako se ne usvoji sada, usvojiće se negdje kasnije i nadam se da ćemo taj svoj cilj za koji se 
godinama borimo ostvariti.  
 Samo još, zaboravila sam da kažem kao pravnik suštinske razlike, sve ovo ostalo odgovara, ne 
odgovara, to su spinovi i pretpostavke. Suštinska razlika oko ovog zakona je zaista bila, tu vijek dajem za 
pravo ko god, priznala sam nekolike stvari, smatram da uvijek treba reći ono što je, da je zaista bio određen 
datum održavanja izbora. Međutim, to svakako nije Sveto pismo, kao što sam već rekla. Moraćemo i dalje 
da usvajamo obzirom na to da je određeni dio opština ostao opet van ovog obuhvata izmjene zakona, jeste 



taj što je datum bio određen, to se naravno može promijeniti, to nije svakako dobro rješenje, to se može 
promijeniti. Ostalo što se tiče prethodnih predloga zakona i ovog suštinski pravno je skoro pa identično 
osim opština u kojima se radi. Zahvaljujem i izvinjavam se zbog prekoračenja. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:28:11) 
 
 Zahvaljujem poslanici Paunović. Vi ste iskoristili kompletno vrijeme kluba, ali nema ni prijavljenih 
drugih diskutanata, tako da je suštinski bilo u okvriru vremena koje je Klub SNP-a imao. 
 Sledeći po rasporedu je uvaženi poslanik Predrag Bulatović.  
            Izvolite, poslaniče Bulatoviću. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (05.05.22 13:28:33) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Nekad je na ovim prostorima bio poznat izraz "ne treba se držati zakona kao pijan plota". To je neko 
rekao, vjerovatno su ga voljeli, evo nisam htio da kažem, gospodine Lekiću, ali jeste, Josip Broz, otac svih 
naših naroda i narodnosti. Sad imamo ponovo oca naših naroda i narodnosti Mila Đukanovića, nažalost. 
Premijer koji je smijenjen je rekao - Vi znate, u nekim kosultacijama, da ja ne poznajem zakone. I sva 
logika od danas počinje - ne trebamo se držati zakona kao pijan plota i ja ću da citiram jednog uvaženog 
kolegu koji je ovaj zakon nazvao antizakonom.  
 Poštovani građani Crne Gore, od danas usvajanjem ovog zakona, očigledno da će biti usvojen, 
politika i pravo u Crnoj Gori prestaju da postoje. Danas, a nakon formiranja nove parlamentarne većine, a 
nakon usvajanja i ovog zakona gdje se uvodi pravilo da izbora ne mora biti, i da većine nijesu bitne, i da 
zakon nijesu bitni - u Crnoj Gori je sve dozvoljeno. Idemo na jednu političku pijacu, pravnu pijacu, dovodimo 
zemlju u nestabilnost. Džabe se ovdje govori ljudima koji se bave politikom da ovo ne rade. Ja sam juče 
mukotrpno nudio predlog da se dogovorimo o izmjeni Zakona o izboru odbornika i poslanika, Zakona o 
glavnom gradu i ovog zakona i svih zakona i da održimo izbore krajem juna i početkom jula. Međutim, 
poštovani građani, toga nema, a ovome je prethodilo rušenje jedne parlamentarne većine i formiranje jedne 
parlamentarne većine koja vraća Demokratsku partiju socijalista na vlast. To je kršenje izborne volje 
građana i zato su direktno odgovorne dvije političke partije - URA i Socijalistička narodna partija.  
 Nisam član Socijalističke narodne partije od 2012. godine, kada sam isključen zbog nediscipline 
političke i nije mi žao iako sam čitav život, /prekid/ to je istina i nemojte da mi dobacujete. Recite čovjeku da 
ne dobacuje. Zamolite ga, autora ove izborne prevare da mi ne dobacuje. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:31:21) 
 
 Molila bih sve poslanike da se držimo reda.  
            Poslaniče Ivanoviću, ukoliko želite kometar imaćete pravo na komentar. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (05.05.22 13:31:29) 
 
 Drugo hoću da kažem, valjda je istina sledeće, da sam u rascjepu jedinstvenog DPS-a bio od 
nekoliko ključnih ljudi koji je formirao Socijalističku narodnu partiju i bio predsjednik Socijalističke narodne 
partije pet godina, partije koja je bila jaka. Ključni i prvi razlog formiranja te partije tada bio je - u Vladi Mila 
Đukanovića i jedinstvenog DPS-a se vodila politika koja je pokrovitelj organizovanog kriminala italijanske i 
svake druge mafije. Formirana je Socijalistička narodna partija radi toga. Šta je ona danas, to mene uopšte 
sada ne interesuje. To je druga politička partija, ja njoj ne pripadam, ali, ovo imam pravo da kažem i ovo je 
istina i ovo poštovani građani treba da znaju, i Socijalistička narodna partija je bila dio naše koalicija, 
između ostalog i zbog toga i prije svega zbog toga, ne da vrati DPS na vlast.  
 Zato, poštovani građani, nakon usvajanja ovog zakona, nasilja tek koja će da slijede poltička, 
protivnici ove Vlade i ove parlamentarne većine moraju ozbiljno da razmišljaju o objedinjavanju jedne vrste 
djelovanja, /prekid/ vaninstitucionalne borbe protiv ove Vlade.  
 Dozvolite mi dvije tri rečenice o samom zakonu. Ovaj zakon nije kao ranije predložen, ovo je zakon 
o odlaganju izbora i bijega od izbora koji treba da se održe u Podgorici, jer u Beranama je evidentno da 
DPS i SNP-e nemaju većinu. Sva relevantna istraživanja pokazuju da u Podgorici, koja je mjera Crne Gore, 



nemaju većinu, nego druge političke većine imaju većinu. Ovdje je prekršeno nekoliko zakona. Sam Milo 
Đukanović je vratio jedan prethodni zakon ocjenom da su pogažene ustavnost, zakonitost i stvara se 
pravna nesigurnost. Vratiće i ovaj zakon sa istim razlozima. Mi smo obavili razgovore u delegaciji Evropske 
komisije. Nakon usvajanja ovog zakona takav kakav je Ustavni sud daćemo zahtjev za privremenu mjeru, 
neka odbiju i jedni i drugi. Ovu Vladu su formirale Američka ambasada i Evropska komsija. Neka odbiju, 
neka ne prihvate naše regularne puteve, mi ćemo znati šta treba da radimo, treba nasilju da se 
suprotstavimo.  
 Priča o stavovima Evropske komisije i objedinjavanju izbora je besmislena, pozivanje na to nema 
smisla, pozivanje na Odbor za izbornu reformu - zaboravite to. U formrianje Odbora za izbornu reformu 
piše da se formira taj odbor za objedinjavanje, između ostalog, izbora u okviru radne grupe za izmjenu 
Zakona o izboru odbornika i poslanika. Na kraju, pošto eto vrijeme ističe za diskusiju, ali, nažalost nekih, 
neće u Demokratskom fronu isteći nego tek dolazi. U Zakonu o izboru odbornika i poslanika mandat 
odbornika je četiri godine, član 5, a taj zakon, shodno Ustavu, se donosi sa 2/3. Nema krovnih zakona, ali 
je obavezujući. Šta ćemo sa ovim zakonom koji odlaže izbore, a ne produžava mandat? Velika praznina. 
Šta ćemo sa Zakonom o glavnom gradu. Ovdje je već neko citirao, mandat gradskoj skupštini traje četiri 
godiine i gradonačelniku četiri godine. Da li ćete Ivana Vukovića 31. jula da oktroišete za predsjednika 
opštine? I, što je najveći nonsens, o tome je Slaven Radunović govorio, su Tivat i Budva. Kako možete to 
da odložite? Pa tamo je prinudna uprava. Razmislite malo o tome. 
 Na kraju, pozvaću se na diskusiju Slavena Radunovića i to mi je veoma važno. Pošto je ugrožena 
Crna Gora i pošto kriminal stanuje u policiji, tužilaštvu, pravosuđu /prekid/ i stanuje u bivšoj parlamentalnoj 
većini, nažalost, možda i među nekima u ovom domu - neophodno je napraviti koaliciju svih ljudi iz ovog 
Parlamenta koji nisu učestvovali ni u čemu i političkih partija i djelova političkih partija da se borimo protiv 
kriminala, mafije koja je spregnuta sa policijom, tužilaštvom, pravosuđem i bivšom vlašću. Ako to ne 
uradimo, Crna Gora je u velikim problemima zahvaljujući i ovome što se dešava. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:36:27) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Ivanoviću, imate pravo na komentar.  
            Izvolite. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (05.05.22 13:36:36) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice. 
 Poštovane koleginice poslanice i kolege poslanici,  
 Izvinjavam se gospodinu Bulatoviću što sam upao na ovaj način, ne priliči to sigurno, ali 
isprovociran sam, jer gospodin Bulatović još nije ustao da govori u ovoj Skupštini na nekom odboru, a da 
nije rekao da je on istjeran iz Socijalističke narodne partije. Tvrdim pred svima vama ovdje da to nije tačno. 
Peđa Bulatović je napustio SNP iz svojih sebi poznatih razloga. Koji su to razlozi - ne želim da o tome 
diskutujem, ali moram reći nešto drugo. Gospodin Bulatović ovdje koji je danas u Skupštini je bio jedan od 
onih koji su Momira Bulatovića istjerali iz Socijalističke narodne partije.  
 Što se tiče ovog drugog, gospodine Bulatoviću, stojim, /upadica/ ima prisutnih jer ovdje ima dosta 
bivših članova Socijalističe narodne partije koji znaju da ja pričam ono kako je bilo. Ovo što kažete da treba 
formirati većinu za borbu - stojimo i tu smo za svaku borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije u 
Crnoj Gori. To da smo načisto i uvijek ćete u nama imati saveznika kada je to u pitanju. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:38:03) 
 
 Zahvaljujem. 
 Pretpostavljam odgovor na komentar.  
            Poslanik Bulatović. Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (05.05.22 13:38:09) 
 
 Poštovani građani, jedna diskusija čovjeka koga pored Miloša Konatara treba locirati kao glavnog 
ideologa prekrajanja izborne volje, treba locirati gospodina Ivanovića kao glavnog i uticajnog čovjeka, ali on 



nije predmet moje pažnje. Dok sam ja bio predsjednik Socijalističke narodne partije, ne znam da li je 
mogao bili član glavnog odbora. Ne znam da li je mogao biti član glavnog odbora. Glavni odbor se birao 
tajnim glasanjem, gospodine Ivanoviću. /Upadica/ to je nešto drugo. Nemojte da ste nervozni, gospodine 
Ivanoviću. Ja sam isključen iz Socijalističke narodne partije odlukom opštinskog odbora, a ovdje ima 
članova opštinskog odbora koji su bili prisutni kada je donesena ta odluka. To nije bitno. Vi ste to uradili jer 
sam ja zajedno sa drugim članovima Socijalističke narodne partije formirao Demokratski front, jednu od 
najznačajnijih tvorevina posle SNP koji sam ja vodio i Momir Bulatović i na čijem je čelu bio Miodrag Lekić. 
Ne kažem da nijeste imali pravo da me isključite, ali isključili ste me. Nebitno, ne mijenja suštinu stvari. 
Suština stvari je u drugom. Socijalistička narodna partija ni tada nije htjela da uzme vodeću ulogu u 
Demokratskom frontu, ali to je suviše mnogo za Vas, gospodine Ivanoviću, da politički rezonujete jer nijeste 
učestvovali u tome. Za vas je ovo /upadica/... Ne, nijesam to rekao. Molim Vas, nisam to rekao. Ovdje se 
govori o politici. Ja nijesam doktor. 
 To je bitno da kažem, jer je došao trenutak kada je Socijalistička narodna partija, glasovima koalicije 
Zajedno za budućnost, dala ruku Demokratskoj partiji socijalista. Protiv toga je formirana Socijalistička 
narodna partija, a ovo je neka druga Socijalistička narodna partija. Još nešto da Vam kažem. Zamolio bih 
Vas, ono što smo Momir Bulatović i ja imali i politički i lično smo regulisali dok je on bio živ. Nemojte Vi da 
se miješate u to. Poštujem sve ljude, onaj veliki pokret, koji je vodio Momir Bulatović zajedno sa Zoranom 
Žižićem, Srđom Božovićem, Predragom Bulatovićem, doktorom Kovačem, Danilom Vuksanovićem i da ne 
nabrajam dalje, Pavlom Bulatovićem - to je bio čestiti pokret koji se borio da sruši mafiju u Crnoj Gori. U 
politici ima razilaženja, neko pristupa na ovaj ili onaj način, ali molim Vas, ljudski i politički, Vama to ne 
pripada. Vama ne pripada da govorite ko je koga isključio, ni tu nijeste rekli istinu. To je bio jedan raskol, 
nažalost, političke prirode. Što mi sve doživljavamo lično, to je drugo pitanje.  
 Gospodine Ivanoviću, Vi ste uradili to što ste uradili, ja Vam kažem prilikom formiranja Socijalističke 
narodne partije koji je bio njen cilj. Vi ste to pogazili. Idite dalje, vi ste formirali novu većinu. Da vidimo kako 
ćete unutar Vlade riješiti ono što ste obećali. Mene više ne interesuje šta ćete vi da radite. Vi ste odabrali 
svoj put, ali nije Joković glavni. Vi ste glavni, Vi ste glavni ideolog politički. Ni to mi više nije bitno. Mi imamo 
svoj put da sačuvamo volju birača Koalicije Zajedno za budućnost. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:42:10) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poslaniče Ivanoviću, nemate pravo na odgovor komentara, ali imate pravo na repliku.  
 Izvinjavam se. Poslaniče Ivanoviću, ukoliko želite, imate minut pravo na repliku ukoliko je preostalo 
od Kluba. /Upadice/ Od vremena koje je ostalo, s obzirom na to da se oduzima od vremena koje je ostalo.  
 Obzirom na to da neće, ovdje prisutni po redosledu prijavljivanja je poslanik Andrija Popović.  
 Izvolite, poslaniče Popoviću, imate riječ. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (05.05.22 13:42:55) 
 
 Zahvaljujem. 
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore,  
 Probaću kratko da se usmjerim na Prijedlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. Da 
podsjetim još jedanput, a o tome je više puta bilo riječi danas, ovaj zakon je već u gotovo istovjetnom 
obliku, proceduri dugo. Ranije ga je tadašnja parlamentarna većina podnosila. Trebao je da bude usvojen 
prije tri mjeseca. On je bio već usvojen, vratio ga je predsjednik države. Sledeće usvajanje od Skupštine 
automatski znači da je taj zakon izvršan, ali desilo se ono što se desilo. Raspala se Skupština, raspala se 
Vlada, blokiran je rad najvišeg crnogorskog doma Skupštine tri mjeseca. I sad vjerujem da ćemo u ovom 
pokušaju uspjeti ono što nijesmo uradili tada - da objedinimo lokalne izbore u dijelu crnogorskih opština. To 
je taj evropski standard, to je to što od nas traži i Evropska komisija i ODIHR. Vjerujem da ćemo u tom 
nekom drugom pokušaju kroz reformu izbornog zakonodavstva do kraja godine uspjeti da dostignemo taj 
evropski standard i da izbori u sve 24 crnogorske opštine budu održavani u jednom danu u četiri godine 
(kao što je to slučaj u većini evropskih demokratskih država).  
 Da ne govorim o svemu onome sa čim se mi srijećemo, o izbornom turizmu. Svjedoci smo što se 
dešavalo u proteklim lokalnim izborima u proteklih sedam osam mjeseci poslije začuđujuće odluke 
Ustavnog suda prije par godina - da možeš mjesto boravka svakodnevno da mijenjaš. Došlo je do izbornog 
turizma, stotine i stotine ljudi su to radili i zloupotrebljavali tu odluku Ustavnog suda. Naravno, svi znamo da 
to nijesu radili za lijepe oči. Sa ovim ćemo prekinuti tu praksu bar djelimično, jer opet će nam ostati one 
opštine koje neće ući u ovo, ali vjerujem da ćemo i tih deset opština u zajedničkom nekom nastupu kroz 



reformu izbornog zakonodavstva uspjeti da uguramo u taj proces i da dostignemo taj osnovni demokratski 
standard - da su lokalni izbori jednom u četiri godine u svim opštinama u državi.  
         Liberalna partija podržava Prijedlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:47:39) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Popoviću. 
 Riječ ima poslanik Vladan Raičević, a da se pripremi poslanik Nikola Janović. 
 
 
 VLADAN RAIČEVIĆ (05.05.22 13:47:47) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice.  
            Uvažene kolege i koleginice poslanici, poštovani građani Crne Gore,  
 Ja ću svoje izlaganje znatno sažetije iznijeti s obzirom na to da je uvaženi prof. Radulović na jedan 
mudriji način istrošio vrijeme Kluba.  
 Danas je pred nama jedan poprilično diskutabilan Prijedlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj 
samoupravi. Diskutabilan je iz razloga što se isti razmatra i pokušava sprovesti u ponovljenom postupku 
koji je duboko ušao u zonu kršenja Ustava. Dakle, ovo je Prijedlog zakona koji je u jednom razumnom 
vremenskom okviru imao prostora za usvajanje i bio izglasan od strane prethodne parlamentarne većine. 
Međutim, zbog neusklađenosti sa potezima predsjednika države i Parlamenta, te različitih interesa političkih 
elita, vraćen je na ponovno razmatranje i odlučivanje sada novoj skupštinskoj većini. Pomenuta 
neusklađenost se ponavlja i sada. Predsjednik je raspisao skoro sve planirane lokalne izbore, na osnovu 
čega smo sigurni da ni ovog puta neće ići u kršenje Ustava s obzirom na to da bi se otvorilo pitanje pravne 
sigurnosti u političkom i pravnom sistemu države, kako je i sam u svom obrazloženju izjavio, da se ustavna 
norma striktno mora poštovati, a koja nalaže zabranu retroaktivnog dejstva zakona i drugih propisa. 
Proglašenjem ovog zakona u svijetlu postupanja predsjednika države otvara se pitanje očuvanja ustavnosti 
i zakonitosti i tu nema nikakve dileme. Ne sumnjam da će, kao što u samom Ustavu piše, Ustavni sud, ako 
se ovaj zakon ipak danas izglasa, a po neminovnoj žalbi koja će biti upućena prema njemu, uočiti pojave 
neustavnosti i nezakonitosti i samim tim obavijestiti Skupštinu. Ovim rješenjem bi ušli u surovuo 
nepoštovanje osnovnog prava čovjeka u jednom demokratskom društvu kakvo je crnogorsko, a to je da 
svaki čovjek ima pravo da slobodno bira i da bude biran. Nadalje, Odbor za sveobuhvatnu izbornu reformu 
zbog neprimjerenog političkog ambijenta nije pripremio normativni okvir kako bi se lokalni izbori održali u 
jednom danu, tako da već raspisani izbori moraju biti realizovani u svom zakonskom okviru.  
 U jednom posve podijeljenom političkom društvu nijesmo ostvarili konstruktivan politički dijalog koji 
bi stvorio valjan pravni okvir koji zadovoljava preporuke OEBS-a i ODIHR-a, tako da ne sumnjam da će i 
ovaj predloženi i eventualno izglasani zakon biti vraćen, te da će sačekati bolju i stabilniju političku klimu i 
priliku za njegovo konačno ostvarivanje.  
            Na osnovu svega navedenog, Pokret za promjene će biti protiv ovog zakona.  
            Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:50:50) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raičeviću. 
 Riječ ima poslanik Andrija Popović. Izvinjavam se, Nikola Janović. 
 
 
 NIKOLA JANOVIĆ (05.05.22 13:51:05) 
 
 Pobrkali ste pozicije, vaterpolisti smo. On je nakad bio golman, a ja sam bio napadač tako da je 
razlika. 
 Uvažena predsjednice Đurović, poštovane koleginice i kolege, uvaženi građani, 
 Evo negdje je interesantno bilo slušati ranije ovu raspravu kolega ovdje za koje mogu reći da su  
doajeni Skupštine i afirmativno je reći da su svi nekad bili zapravo dio DPS-a. To je ono što je interesantno 
da se kaže i negdje bi bilo dobro da prestanemo sa pričom od 30 godina DPS-a, jer ovdje očigledno ima 
ljudi koji su polovinu svog političkog djelovanja zapravo bili u DPS-u. I to bi trebalo imati na umu. Pokušaću 
da doprinesem, da skratimo vrijeme, jer bi se očigledno moglo pričati do iznemoglosti ove tačke, a za tim 
nema potrebe. Ovim Prijedlogom zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi predviđeno je da se u 



istom danu 30. oktobra 2022. godine izbori održe za odbornike u skupštinama opština u svim ovim 
opštinama koje su pomenute - njih 13. Ovaj Predlog, kao što smo čuli, ide u pravcu ispunjavanja preporuka 
Evropske komisije iz 2019. i 2022. godine, OEBS-a, ODHR-a, u kojem se konstatuje da u Crnoj Gori lokalni 
izbori su nastavili da se odvijaju jedni za drugima što čini posmatranje sa međunarodnog nivoa teškim i 
ostavlja mnoštvo prilika da se tvrdi da postoje nepravilnosti koje se ne mogu nezavisno ocijeniti, kao i  da, 
uprkos međupartijskom sporazumu, i dalje pravni okvir nije uredio tu činjenicu i ostavlja mogućnost da se 
lokalni izbori održavaju jedni za drugim.  
 Cilj ovog Predloga zakona je objedinjavanje u jednom danu. Vidjeli smo da bi u ovom slučaju 
moralo da se to dešava u junu, julu mjesecu - jedna za drugom sedmica, što bi praktično i te kako išlo 
suprotno onome što su preporuke iz izvještaja Evropske komisije. Ali, značajnije je reći da bi trebalo u 
ovom trenutku svi da razmišljamo o turističkoj sezoni i da negdje građane sa te strane rasteretimo, 
pogotovo u svijetlu činjenice u kakvom je stanju i ekonomija naše države nakon vlasti koja je bila u proteklih 
godinu i po dana.  
 Ono što je meni, recimo, bilo interesantno, ovdje smo imali prilike da čujemo mislim u novembru 
mjesecu, i to je neki treći razlog koji je, po meni, sasvim opravdan, kolege iz: Demokrata, Demokratskog 
fronta, Pokreta za promjene, URE i SNP-a, ja se tad nijesam javljao za riječ, mislim da su vrlo pametno 
tada pričali i rekao bih da je to bilo racionalno. Citiraću njih, odnosno one koji su tada podnijeli inicijativu - 
Evidentno je da bi bilo krajnje neracionalno da se i dalje nastavi sa postojećom praksom održavanja 
učestalih lokalnih izbora. Dakle, sve ono što su govorili onda mislim da je to realno da i danas oni podrže 
zajedno sa nama i da na taj način doprinesemo svom ovom ambijentu i da negdje rasteretimo ukupnu 
javnost, te da u oktobru mjesecu na miru izmjerimo gdje smo. Neko je pominjao Tivat. Što se tiče Tivta, reći 
ću i kao koordinator ispred partije da što se tiče Tivta, mi smo spremni za izbore sjutra, a ne 05. juna. Ali, 
čisto zbog svih ovih okolnosti, govorim da negdje tu priču relaksiramo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:54:55) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Janoviću. 
 Obzirom da u sali nije poslanik Marko Milačić, riječ ima poslanik Adnan Striković. 
 Izvolite, poslaniče Strikoviću. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (05.05.22 13:55:11) 
 
 Hvala, predsjednice Skupštine. 
 Dozvolite, pošto je moje prvo obraćanje u Skupštini, da se prije svega obratim Vama. Vi ovo možete 
nazvati možda kritikom, ja bih prije da to shvatite kao sugestiju da Vaša lična širina kada dozvoljavate 
poslanicima da Vam se obraćaju na ovaj ili onaj način je Vaša lična stvar. Međutim, oni se ne obraćaju 
samo Vama kao poslanici Đurović, nego se obraćaju instituciji predsjednika Skupštine Crne Gore. Mislim 
da u tom smislu je potrebno da Vi dodatno zaštite tu poziciju predsjednika Skupštine Crne Gore, a ne samo 
Vašu ličnu. Molim vas da o tom razmislite na taj način i siguran sam da ćete u razgovoru sa poslanikom 
Bečićem doći do dogovora da se to prevaziđe kako bismo poslali malo ljepšu sliku o ovom Parlamentu. 
Mislim da za tim nema potrebe i da postoje drugi načini kojima se može iskazati politički stav itd.  
 Što se tiče samog Predloga zakona o lokalnoj samoupravi, odnosno izmjenama tog zakona koji bi 
definisao održavanje izbora u ovom terminu koji je naveden, neko sam ko ne dolazi iz pravne struke, a 
reklo bi se da je ovo par ekselans pravno pitanje, mada bih prije rekao političko pitanje iz svega onoga što 
smo danas ovdje u Parlamentu čuli. Čuo sam i ljude iz struke sa jedne i sa druge strane, odnosno one ljude 
koji su za održavanje izbora tada kada je predviđeno, i za one koji nisu za održavanje tada kada je 
predviđeno ovim zakonom. Ostaje jedna dilema - da li smo mi u suštini svi za to da se izbori održe u 
jednom danu. To je, po meni, suštinsko pitanje i na to trebamo svi da damo odgovor. Ako jesmo, onda bih 
molio one koji misle da ovo nije u skladu sa zakonom, da nije zakonito, da oni predlože nešto što je 
zakonitije. Ja to ne vidim. Pa, evo kazaću vam da to što je neko predlagao nije u redu i nije u skladu sa 
zakonom.  
 Evo, recimo, danas je 5. maj. Kada bismo danas raspisali te izbore, oni bi se mogli održati najranije 
5. jula zato što je potrebno da prođe minimum 60, a najviše 100 dana do održavanja izbora. Znači, najranije 
bi mogli biti održani 5. jula. Ako biste održali izbore 5. jula, onda biste već ušli za pojedine lokalne 
parlamente u produženje mandata nakon četiri godine. Evo, recimo, u Bijelom Polju ako odložite izbore 5. 
jula, već su nama odbornicima u Bijelom Polju produženi mandati i već smo ušli u onu zonu kako neko 
hoće da prikaže kršenja zakona u tom dijelu. Kažem, nisam pravnik, možda je tako, možda i nije. To neka 
pravnici između sebe razluče, a ja imam svoj politički stav o tome. Ali, ne možemo u pravu, makar toliko 



znam, manje ili više krišiti zakon. Možemo poštovani zakon, ili kršiti zakon. Nema kršenja - do ovog nivoa 
nam je prihvatljivo, ali kršenje do onog drugog nivoa nam nije prihvatljivo. Prosto sa tim se ne slažem. 
Kažem, volio bih da neko ponudi rješenje koje će, ako smo za objedinjavanje izbora, mislim da je ovdje 
pošteno da se kaže - ne, mi nismo da se izbori održe u jednom danu. To je sasvim legitimno, politički 
opravdano. A nije u redu da kažemo da jesmo za izbore u jednom danu i da onda kažemo da je neko 
rješenje koje mi nudimo više zakonito od drugog, a nije. Jednako su zakonita, ili jednako nisu zakonita. 
Neka to odluče pravnici, neću davati svoj sud o tome. Svoje određenje na tu temu ću dati samo glasanjem. 
Mislim da mi toliko, kao poslaniku pripada. Hvala, nadam se da ste me razumjeli. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 13:58:39) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Strikoviću.  
 Riječ ima poslanik Marko Milačić, a da se pripremi poslanik Andrija Nikolić, koji nije u sali trenutno. 
Nakon njega poslanik Vladimir Dobričanin.  
 Izvolite, poslaniče Milačiću. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (05.05.22 13:58:59) 
 
 Evo prvi put, da prije svega pozdravim građane Crne Gore, da se nalazim u Skupštini koja je 
konstituisana na jedan pučistički način. Mislim da je, koleginice Đurović, Vama kompliment i poslanice 
Đurović, podnio sam i Prava Crna Gora krivičnu prijavu i protiv Vas i protiv ove čitave pučističke, kriminalne 
grupe od 46 poslanika za zloupotrebu službenog položaja, krivično djelo samovlašća i krivična djela protiv 
državnog organa i protiv ustavnog poretka. Detaljno smo obrazložili i sve što izvire iz izdaje je izdaja, sve 
što izvire iz nepravde je nepravda, sve što izvire iz prevare je prevara - tako i ovo danas. Više puta je 
rečeno, neću mnogo govoriti o pravnom dijelu te priče, ako je neko želio da objedini izbore, trebalo je to 
uraditi odmah u ovim rokovima. Ovdje govorimo o najbrutalnijem kršenju Ustava, zakona, pravde i ono što 
je najbolnije - gaženju izborne volje građana od 30. avgusta.  
 Građanima je sve jasno i nemam namjeru više da pričam o tome, jasno je da smo dobili novu 
koaliciju na čelu sa DPS-om. Vama iz DPS-a svaka čast, vama iz SDP-a svaka čast, vi niste sporni. Sporni 
su oni koji su prihvatili da idu u koaliciju sa organizovanom kriminalnom grupom Lazovića, Belivuka, 
Milovića, Bugarina i takvom ekipom. Dakle, oni umjesto da su bili na istim pozicijama kao 30. avgusta, 
daleko od toga da smo bili savršeni, krenuli su u aboliranje i davanje kiseonika Belivukovim partnerima, 
Lazovićevim partnerima, partnerima organizovanog kriminala. Sve danas vidimo, vidimo sa kim je 
formirana nova parlamentarna većina. Rekao sam kada je obarana vlada i prije nego što je obarana vlada - 
i ispostavilo se kao tačno, mnogi i iz redova tadašnje parlamentarne većine, pa i iz moje koalicije 
predizobrne su govorili da nije tačno ono što sam govorio. A tada sam rekao - danas mi ne obaramo vladu, 
nego obaramo parlamentarnu većinu. Tako je i bilo, tako je i počeo proces. Nekima nije odgovarao Zdravko 
Krivokapić, a sada im odgovara Zoran Lazović. Nekima nije odgovarala Bratićka, a danas im odgovaraju 
oni ljudi koji su bili intimusi Belivuka. Toliko o njima.  
 O Pravoj Crnoj Gori - beskrajno sam ponosan i to sam davno rekao što sam danas opozicija 
kriminalu i izdaji, beskrajno sam ponosan. Ove pozicije ništa ne znače, ovdje je vlast. Tamo gdje je zakon, 
tamo gdje je pravda, tamo gdje je sloboda /prekid/, tu je vlast. Nijesu se promijenile pozicije poslanika, 
nego pozicija vlasti. Ovdje je vlast gdje su redovi onih, govorim i o Demokratama i drugima, koji su ovdje, 
gdje su oni, iako različitih pogleda na mnoge stvari, koji su branili 30. avgust.   
 Na kraju, imamo ogromnu obavezu pred ovim narodom i da poručim građanima da ćemo se do 
kraja boriti za slobodu. Oslobodićemo Crnu Goru iz ralja organizovanog kriminala potpomognutog 
satelitima iz bivše parlamentrane većine. O predlagačima ovog sramnog zakona i ako neko ne dozvoli 
danas, a neće ,da se narod pita na izborima, pitaće se na ulici - demokratski, složno, zrelo, mudro, ali 
odlučno. Bilo je poziva i danas na tu temu. Što se tiče Prave Crne Gore, uvijek otvorena vrata što se tiče 
protesta, ali odmah. I ne raduje me što sam čuo danas iz redova bivše parlamentarne većine o tome kako 
je moguće formirati dvije trećine, samo je pitanje kadrovskog rješenja. Što se tiče Prave Crne Gore, u nama 
nećete imati podršku ni oko jednog takvog pitanja zato što Prava Crna Gora i ja lično neće praviti 
kompromise sa DPS-om, sa Belivukom, Lazovićem, jer ova nova parlamentarna većina živi politički od 
milosti Mila Đukanovića, a ovi ljudi i Prava Crna Gora će ga još jednom srušiti sa još većim merakom. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:04:12) 
 



 Hvala, poslaniče Milačiću.  
 U sali trenutno nije poslanik Andrija Nikolić, onda prelazimo na poslanika Vladimira Dobričanina.  
 Izvolite, kolega Dobričanin. Pojašnjenje ostalima, cijeneći da smo na početku ove sjednice 
konstatovali da ste Vi izašli iz dosadašnjeg kluba, kao nezavisni poslanik imate tri minuta. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (05.05.22 14:04:29) 
 
 Hvala, predsjedavajuća.  
 Na početku ne znam da li da održim minut ćutanja demokratiji ili ovih tri minuta ćutanja bi bilo čak 
malo da se oda pošta demokratiji u Crnoj Gori, jer Crna Gora danas, nažalost, priča o tome da li se zakon 
krši manje ili više. Nisam došao ovde da kršim zakon, nisam došao ovde da raspravljamo da li kršimo 
zakon manje ili više - nego da li se krši ili se ne krši. Zakon nije iznad vas, ni iznad mene, ni iznad bilo koga 
ovde u Parlamentu ni iza onog koji stoji sedi u ovoj zgradi do nas - niko nije van zakona. Kakvu vi to šaljete, 
bre, poruku ovom narodu? Da li ćemo manje ili više krišiti zakon? Pa, je li on glasao za neke kriminalce? 
Jesmo li mi ovde trebali da dovedemo dvanaestoricu, petnaestoricu iz ZIKS-a da oni budu vlada? Dajte, 
molim vas, da se uozbiljimo kao poslanici, kao izabrani od naroda. Nažalost, srušili ste demokratiju. Što 
god mislili i vi iz URA-e i vi iz SNP-a, naročito - promenili ste nešto što se nikada nije promenilo ni u jednom 
partijskom sistemu. Izmislili ste prvo neke memorandume, pa ste se kleli u majke, u tetke, u strine da to nije 
to. Pa ste izmislili i ovu vladu, pa ne sa SDP-om i SD-om, pa može sa SDP-om, ne može sa SD-om. Pa ne 
dolazi DPS na vlast, pa dolazi DPS na vlast. Više ovde mi koji smo poslanici ove Skupštine ne možemo da 
se snađemo, a ne ovaj narod. Ovde se više ne zna ni ko je pozicija, ko je opozicija. Mi smo sada opozicija, 
hvala vama iz SNP-a i hvala URA-i na ovakvoj privilegiji. Hoćete da odložite izbore koje je raspisao Milo 
Đukanović, kao predsjednik što mu i pripada. Kako mislite da odložite te izbore, ljudi? Je li vi shvatate da ni 
po zakonu, možete vi da ga tumačite kako hoćete, ako je meni kao doktoru jasan taj zakon, a vama je još 
jasniji. Ali, vi svesno idete u to. Da li to znači da ako ja skupim 250.000 ljudi na ovom trgu i procenimo evo 
glasamo, organizujemo i onda smo sad mi nova vlada. Isteramo nas sve odavde, hajmo nova vlada. Ovo je 
hajdučija. Da li idemo u anarhiju? Ne znam šta želite da postignete ovom anarhijom. Nama se svi od 
vrhovnih državnih tužioca, do vrhovnih sudija, do predsjednika, do policije, do vrha policije bre ovde bave 
kriminalom - 30 godina su se bavili kriminalnom. Ovde tri policajca ... imaju više od 50 miliona eura. Da li 
ste vi svesni šta se dešava u ovoj državi, ili hoćete ovo sve da prekrijete? Ne razumem šta želite ovim. Da li 
ćete odložiti izbore, odložićete vi izbore. Nemojte da ih odlažete do 30. oktobra, hajmo da se složimo svi do 
2027. godine, pa vladajte po 10 godina. Pa ćete i 2027. godine, ako vam se to osladi, da odložite do 2029. 
godine, nije problem. Samo zapamtite nešto - ovaj narod se jednom skupio. Sabraće se ovaj narod opet, 
pa posle više nema nazad. Pazite se toga. Nemojte da ufćete, pustite sad tu priču. Tu priču pustite. 
Sabraće se ovaj narod ponovo, /upadice/ kao što se sabrao u Beranama, pa vam je pokazao, Mojkovcu. 
Nema vas nigde. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:08:33) 
 
 Molim vas da poslanici ne dobacuju sa mjesta. Možemo li da se vratimo u jednu normalnu 
komunikaciju da ne dobacujemo sa mjesta? I, kolega Dobričanin, i Vi da završite. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (05.05.22 14:08:53) 
 
 Završavam.  
 Ovim ulazimo u nešto što je jako opasno za Crnu Goru, a to je da zakoni nisu pisani za vladajuće 
koalicije, već da su zakoni pisani za običan narod. Vladajuće partije mogu da zaobiđu zakon. To je, ljudi, 
opasno i to vodi ovu državu u anarhiju, a vi vidite kao ćete. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:09:16) 
 
 Zahvaljujem. Poslednji prijavljeni za diskusiju danas je poslanik Andrija Nikolić.  
 Izvolite, poslaniče Nikoliću. 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (05.05.22 14:09:26) 



 
 Gotovo da ne bi bilo potrebe, uvažena predsjednice, ali evo dozvolite da u nekolike rečenice 
sumiram ono što su bile prethodne diskusije mojih kolega i onih koji stoje iza ovog predloga zakona.  
 Naime, mislim da su tri ključna elementa koja treba da nas upozore kada počnemo raspravu i kada, 
što je još važnije, treba ovu raspravu da privedemo kraju. Prvo, svi smo se u nekom trenutku, kao politički 
subjekti, dogovorili da svojim potpisom koncentrišemo izbore u jednom danu smatrajući da je to racionalan 
politički pristup. Drugo, iza ideje objedinjavanja izbora u jednom danu stoji Evropska komisija, stoje OEBS i 
ODIHR, stoji poslednji izvještaj naših partnera iz Evropske unije, gdje stoji esplicitno da pravni okvir i dalje 
predviđa izbore na stalnom nivou što dovodi do konstantne predizborne kampanje na nacionalnom i 
lokalnom nivou. Dakle, ovo je precizna sugestija na koji način treba organizovati sve izborne procese koji 
očekuju Crnu Goru. Treće, rekao bih vjerovatno najvažnije u ovom trenutku, je da su sve prethodne 
inicijative o pokušaju objedinjavanja lokalnih izbora u jednom danu dolazile u trenutku pojačane polarizacije 
politike u Crnoj Gori, odnosno nepredviđenih posljedica dugotrajuće političke krize - kada se očekivalo da li 
će Vlada pasti, da li će biti formirana nova, odnosno da li će se ići na vanredne parlamentarne izbore. Sada 
imamo izvjesnu stabilizaciju političkih prilika u zemlji i logično je da jedna ovakva inicijativa uslijedi nakon 
formiranja nove vlade. Šta je ključna poruka ove ideje? To je da se građani u Crnoj Gori konačno rasterete 
političkog naboja, da ljudi koji se bave pripremom turističke sezone na crnogorskom primorju imaju sasvim 
dovoljno vremena da to urade valjano jer od toga žive, a da mi pokušamo da, kroz Odbor za izborno 
zakonodavstvo, kojeg treba politički oživjeti, nađemo valjana rješenja i uvedemo zemlju u zonu stabilnosti 
gdje će naše razlike biti dodatni motiv za političke konsenzuse koji trebaju ovom društvu u susret učlanjenju 
Crne Gore u Evropsku uniju.  
 Učlanjenje u Evropsku uniju je vrhovni cilj ovog društva. Za taj cilj je potrebno da svi uđemo u 
određena odricanja, da izađemo u susret očekivanjima građana Crne Gore tamo gdje oni to žele. Ako bi se 
rukovodili evropskim pristupom, to podrazumijeva, već sam to govorio i ponoviću još jednom, pokažite 
dobru volju prema onima koji drugačije misle. Ne bježi ovdje niko od suda javnosti, ne bježi niko od izbora. 
Trideset godina je Demokratska partija socijalista pobjeđivala na izborima, pa je 30. avgusta nakon što je 
poražena moralo iz naših redova da se čuje - čestitamo vam na izbornoj pobjedi. Prvi put, to je naš prilog 
demokratiji i mislim da je to primjer koji svi treba da slijedimo i onda kada nam to politički ne odgovara. 
Tako da, biće izbora, gospodo, niko se neće sakriti od suda javnosti. Građani će reći svoje kao što su 
kazali više puta od uvođenja višestranačja u Crnoj Gori. Demokratija živi kroz izbore, a Parlament živi kroz 
dijalog. Dijalog je potreban Skupštini Crne Gore, potreban joj je Odbor za sveobuhvatnu reformu izbornog 
zakonodavstva i potreban joj je konstruktivan pristup svih političkih aktera kako bismo dolazili do nekih 
zajedničkih rješenja. Oni koji najavljuju da će ignorisati potrebu dijaloga i potrebu političkog dogovora u 
ovom političkom trenutku, direktno rade protiv onoga što su evropske obaveze Crne Gore i obaveze iz 
evropske agende pristupanja Evropskoj uniji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:13:47) 
 
 Zahvaljujem.  
 Ne možete komentar na kolegu iz svog kluba. Negdje po Poslovniku ide ipak da komentar bude 
odmah poslije rasprave, ali obzirom da imamo jednu određenu situaciju, vidim da uvaženi poslanik Maksim 
Vučinić insistira na tome da dobije riječ. Negdje je u prethodnom periodu bila neka praksa da se dozvoli 
iako je to mimo dogovora koji je na Kolegijumu i iako je vrijeme poslaničkog kluba kome uvaženi poslanik 
Maksim Vučinić pripada iscrpljeno. Naravno, poslanik Vučinić je mogao da crpi svoje pravo i na isti način 
kao što je uvaženi poslanik Dobričanin to uradio gdje se izdvojio iz kluba i ima uvijek pravo. Nema potrebe 
za procedurom. /Upadica/ Znam da Vi u stvari hoćete da pričate, ali svakako naravno procedura je uvijek 
prioritet, samo izvolite proceduru.  
           Izvinjavam se, Vama ću dozvoliti raspravu. Imaćete pravo rasprave, jer Klub DPS-a definitivno ima 
još vremena. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (05.05.22 14:15:07) 
 
 Pozitivna praksa je bila u ovom domu da se svakom poslaniku da riječ, pogotovu kad je jedan 
poslanik predsjednik partije, a evo sad ću Vas opomenuti, u stvari uputiću Vas na član 97 Poslovnika 
Skupštine Crne Gore, stav 4 i 5 - Nakon završenog pretresa a prije završne riječi predstavnik predlagača i 
klub poslanika koji to želi ima pravo da preko svog predstavnika izloži stavove kluba u trajanju od tri minuta. 
Stav 5 - Ako klub poslanika čine poslanici iz više od jedne političke partije i grupe građana, pravo u smislu 
stava 4 ovoga člana ima po jedan poslanik iz svake političke partije /prekid/ grupe građana koji čine klub 



poslanika. Tako da ne ulazimo ni u kakvo kršenje Poslovnika. To što je van dogovora, moje drage kolege, 
uvažene su dali sebi za pravo da govore i imaju to pravo malo duže. Ali ja moram iskoristiti moje pravo da 
kažem u ime Radničke partije i u svoje lično ime kao poslanik Radničke partije. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:16:14) 
 
 Poslaniče Vučiniću, Vi izgleda ne čujete najbolje. Ja sam Vam kazala da ćete pravo dobiti.  
 Prema tome, poslaniče, izvolite... /Upadica/ 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (05.05.22 14:16:26) 
 
 Samo sam želio da razjasnimo zato što ne želim da budem u nekom povlašćenom položaju. Meni  
ovaj govor u Skupštini garantuje Poslovnik. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:16:31) 
 
 Definitivno ono što je praksa i ono što je nije praksa, /upadica/ Poslaniče Vučiniću, nijeste dobili 
riječ. Ja sad pričam. Završili ste proceduralnu reakciju. Poslaniče Vučiniću, dobićete tri minuta pravo na 
diskusiju iako je iscrpljeno vrijeme kluba kome Vi pripadate. Koliko god da konstituenata postoji u tom 
klubu, treba da se dogovorite da ga rasporedite adekvatno.  
 Znači, poslanik Maksim Vučinić, tri minuta. 
 Izvolite, uvaženi poslaniče Vučiniću. 
 
 
 MAKSIM VUČINIĆ (05.05.22 14:16:59) 
 
 Zahvaljujem, mogli smo bez ove rasprave. 
 Evo prije svega želim da pozdravim uvažene građane.  
            Uvažene koleginice i kolege poslanici, uvažena novoizabrana predsjednice Skupštine Crne Gore, 
 Nijesam čuo ovdje da se danas osudilo prvo ono kamenovanje djece iz Nikšića i onaj fašizam koji je 
ispoljen prema djeci iz Nikšića. Ovdje moram, kao poslanik koji dolazi iz toga grada i kao građanin ove 
države, da osudim taj jedan ružan događaj. Svjedoci smo da se u javnosti dosta puta neke sitnice osude sa 
tolikom pažnjom jer  je politički interes nekih političkih subjekata da se upravo to osuđuje. Ovdje nijesam 
vidio da se štiti građanska država Crna Gora, da se štite djeca, djeca su u pitanju iz Nikšića, koja su se 
veselila kod Cetinjskog manastira. To je nekome zasmetalo i neki demagozi su došli da objašnjavaju djeci 
njihova viđenja istorije i stvari, a na kraju su tu djecu kamenovali nepoznati počinioci. Želio bih da apelujem 
na institucije, da što prije dođemo do počinilaca tog djela i da to prvashodno vlasti na Cetinju osude. Jer, 
ako to ne osude, onda oni ne zaslužuju da budu vlast u tom gradu i oni nijesu legitimni predstavnici 
građana.  
           Čitava priča danas se svodi oko ovog predloga, ovog nakaradnog i neustavnog zakona, gdje akteri  
žele na silu da ga donesu u Skupštini Crne Gore. Nevezano za argumentaciju koju su ponudili, kada imate 
većinu, najmanje je bitno kako ćete to argumentovati. Ovdje mogu ovo samo da okarakterišem kao jedno 
davanje praznog hoda, jedno davanje vremena da se donosioci ovog zakona u svojim novim foteljama 
konsoliduju i da mobilišu državne resurse kako bi ih zloupotrijebili do izbora, koji se, kako vidimo, odgađaju 
na neodređeno vrijeme. Znači, ovo nije objedinjavanje izbora. Ovo je odgađanje izbora na neodređeno 
vrijeme. Pa makar kad već krše proceduru, da je krše smisleno i da ove izbore objedine sa nekim narednim 
parlamentarnim izborima koji bi trebali što prije da se dese, ili makar predsjedničkim izborima koji su 
planirani za proljeće iduće godine.  
 Međutim, ovdje je jedini smisao da se baci prašina na ovo što se uradilo, ovaj čitavi period od 4. 
februara do danas. Jednostavno, kad imate većinu, agumentacija neka nije ni potrebna, a glavna 
argumentacija je javni interes. Znači, ovdje ljudi pričaju o javnom interesu, da se ne bi tokom turističke 
sezone išlo u kampanju. Pa upravo naj naš predlog koji je u novembru prošle godine bio bio je predlog o 
objedinjavanju lokalnih izbora. I mi smo željeli da sve izbore koji su se desili do sada i koje je aktuelni 
predsjednik države raspisao do 3. jula objedinimo  za maj ove godine. To je bilo smisleno i to je bilo iz 
razloga racionalizacije i troškova, i vremena, i želje da se ova permanentna kampanja u Crnoj Gori 
zaobiđe. Međutim, vi koristite to kao alibi i govorite da su sve partije iz ovog Parlamenta željele baš ovakav 



zakon. Nije tačno. Partije, makar ove što su sada opozicija, željele su  objedinjavanje izbora u maju ove 
godine iz poznatih razloga. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:22:46) 
 
 Poslanica Lidija Kljajić. 
 Izvolite, poslanice Kljajić. 
 
 
 LIDIJA KLJAJIĆ (05.05.22 14:23:11) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice, na datoj riječi i želim da Vam izrazim zahvalnost na toleranciji i 
na visprenosti u vođenju današnje sjednice.  
            Ono što me ponukalo da uzmem riječ jesu komentari koji se odnose na izbore koji su bili u 
Beranama. Ja se neću baviti pravom, niti sam pravnik. Sa političkog aspekta ove diskusije, zapitaću kolege 
sa moje desne strane - kako to da su na jesenjem zasijedanjima bili za objedinjavanje lokalnih izbora u 
svim opštinama i šta se to desilo pa su danas protiv sebe i protiv svojih stavova. Glasali smo i za odlaganje  
izbora u Beranama i Ulcinju i znamo da ti izbori nijesu odloženi. Svi građani se nalaze zarobljeni ili u gradu 
ili u državi kada je kampanja i mišljenja sam da je krajnje vrijeme da se stane na kraj tome. Naši građani 
zaslužuju objedinjene izbore mora se znati kad će oni biti.  
 Demokratska partija socijalista, odnosno koaliciona lista koju sam predvodila u Beranama, sa 
ponosom ističem da sam bila na čelu te liste koju su činili ugledni i obrazovani ljudi, je osvojila najveći broj 
mandata. U jednoj utakmici onaj ko da najviše golova, on je pobjednik. Mi smo osvojili najviše mandata  i 
ne razumijem spočitavanje uvaženih kolega na taj izborni rezultat. Ono što još želim da kažem jeste da 
moramo da se složimo oko nekih tema kada je u pitanju opšti interes. Danas se mi nalazimo u klupama 
koje su na vlasti, kolege sa desne strane su bili su do skora na ovim mjestima i bili su u prilici da izglasaju 
neke zakone. Nijesu ih izglasali, oni su se navikli da većinom ... izglašavaju što je sasvim u redu. Ne 
razumijem zašto bi neko bio protiv ako mi, kao predstavnici građana, ako mi, poslanici kojima su građani 
dali pravo da ih predstavljaju, mislimo danas da je za njih bolje da izglasamo ovaj zakon.  
           Na kraju želim da se zahvalim svim građanima Berana koji su dali podršku Demokratskoj partiji 
socijalista. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:26:12) 
 
 Zahvaljujem, koleginice Kljajić.  
 Nijeste bili prisutni u sali. Bilo je više pominjanja beranskih izbora. Ovo je bila rasprava, nije bio 
komentar na Vaše izlaganje, iako je negdje prvenstveno ideja bila i vrijeme smo iskoristili. Niste u 
negativnom kontekstu, čak ni lično. /Upadica/ Nijesam Vas čula, kolega Dobričanin. Vašim imenom? 
Izvinjavam se, zaista. Taj dio sam propustila. Ako je Vaše ime tu, onda svakako dobijate pravo na 
komentar. Samo izvolite. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (05.05.22 14:27:16) 
 
 Nisam pomenuo u negativnom kontekstu uopšte beranske izbore. Mislim da su beranski izbori 
protekli fenomenalno. Imaćemo dve partije u opoziciji i četiri u poziciji. Ne znam šta je tu problem. Možda vi 
mislite da ste pobedili sa 17 na devet mandata, drago mi je zbog toga. Drago mi je kada sa 17 dobijete 
devet mandata, ali tamo nećete biti vlast.  
 Što se tiče prekrajanja volje ili šta smo mi nekad hteli, a vi danas to radite, Ustav je precizan. 
Mandat poslanika traje četiri godine, kraj priče. Prvi dan nakon tog 365. dana, vi nemate više mandat 
poslanika. Ne razumem šta je tu problematično. Zašto bežite od izbora, a sve vreme ustajete - to ćemo mi 
na izborima. Sve vreme imate jednu kontradiktornost sa samim sobom, ne Vi lično, izvinjavam se, ne 
obraćam se Vama, mislim na DPS. Ako hoćete na izbore, mi smo tu, hajmo svi na izbore pa da kažemo šta 
je. Međutim, nije to u pitanju. Vi ne dajete garanciju ni da će 30. oktobra biti izbori. Vama se ne zna. Možda 
će biti za sedam, osam godina. Vama bi to odgovaralo. Naučeni ste tako i teško se odučiti. Da vam kažem 
- što se krivo rodi, vreme ne ispravi. 
 
 



 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:28:51) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Dobričanin.  
 Još jednom izvinjenje, zaista nisam čula da ste pomenuti u tom dijelu. 
 Koleginica Kljajić ima pravo odgovora na komentar.  
            Izvolite. 
 
 
 LIDIJA KLJAJIĆ (05.05.22 14:29:02) 
 
 Hvala, predsjedavajuća.  
 Naravno da niste čuli jer nisam izgovorila ime uvaženog kolege Dobričanina. Želim da se osvrnem 
na kampanju koja je vođena u Beranama, koja je bila krajnje evropska, kulturna, moderna kampanja kakve 
će se voditi i dalje što se tiče Demokratske partije socijalista. A kolege sa desne strane neka se zapitaju 
kakvu su kampanju imali što se tiče lokalnih izbora u Beranama.  
 Jeste li Vi, kolega Dobričanin, sigurni da će Vaša partija biti dio vlasti u Beranama, s obzirom na to 
da ste osvojili samo jedan mandat i da se danas busate kao da imate tih 18 koji su neophodni za apsolutnu 
većinu? Završiću ovu diskusiju, odnosno repliku pitanjem na koliko glasačkih mjesta Vi glasate i u koliko 
država. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:30:03) 
 
 Zahvaljujem.  
 Pretpostavljam da će kolega Dobričanin koristiti pravo na repliku. 
            Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (05.05.22 14:30:11) 
 
 Veoma mi je drago. Prvo, siguran sam da će i ovaj jedan mandat koji vredi 18 mandata biti deo 
vlasti u Beranama, to budite sigurni. Bićemo i Vi i ja ovde vrlo brzo i raspravljati o tome.  
 Druga stvar, u koliko država glasam. Samo u ovoj, a državljanin sam i Srbije, i to članom zakona 12 
koji je odobren i dozvoljen. Nemojte da Vas pitam gde su ovi vaši, zašto volite tako Beograd pa kupujete svi 
nekretnine po Beogradu, po Srbiji pa imate 50 miliona eura samo na tri računa. Nemojte, molim vas. 
Nemojte mene da pitate to. Pitajte Vaše partijske prijatelje i partijske kolege šta su stekli za 30 godina. Svi 
dobro znamo i vidimo ovih dana. Ne znamo da li je gora sudska, tužilačka ili policijska vlast. Ne znamo šta 
ste sve uradili. Doveli ste ovu državu, ne znamo više kome da verujemo. Niste vi krivi. Problem je što vam 
daju kiseonik oni koji ne treba da vam ga daju. Vi treba da idete u političku prošlost i da odgovarate za sve 
zločine koje ste napravili u Crnoj Gori. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:31:40) 
 
 Zahvaljujem.  
 Ovo je bila replika.  
 /Upadice/ Kolega Nikoliću, želite proceduralno? 
 
 
 ANDRIJA NIKOLIĆ (05.05.22 14:32:12) 
 
 Poštovana predsjednice Parlamenta, naravno proceduralna je reakcija i odnosi se na stav 
gospodina Dobričanina koji je saopštio da ćemo odgovarati za sve zločine koje smo napravili misleći na 
Demokratsku partiju socijalista, jer je nama prethodno adresirao tu odgovornost i po tom osnovu pripada 
nam pravo na repliku kao poslaničkom klubu.  
 Gospodine Dobričanin, mislim da bi, uz poštovanje profesije kojom se bavite pored ove političke, Vi 
imali najmanje prava da prigovarate o neuslovima života u Crnoj Gori. Vi ste ovdje došli tragom jedne 
nedaće ratnih dešavanja u drugoj državi. Ova država o kojoj na taj način govorite vam je pružila utočište. 
Onda ste tragom Vaših stručnih referenci, vjerovatno, stekli određena zvanja u sistemu zdravstva u poslu 
kojim se bavite, pa ste jedno vrijeme i upravljali Kliničkim centrom Crne Gore, ako se ne varam. Bili ste 



direktor Urgentnog centra. Dakle, ne bih rekao da su to prava koja su osporena nekome ko dolazi sa 
verifikovanim državljanstvom Republike Srbije. Naprotiv. Mislim da je to dobrodošlica koja pripada 
građanskoj državi kakva je Crna Gora.  
 Dakle, ni Vi ni Vaše kolege ni svi koji misle kao Vi u ovoj zemlji nijesu bili ugroženi. Naprotiv, imali 
su mnogo veća prava od onih koja spočitavaju nekom prethodnom režimu. Ali, da me ne shvatite pogrešno. 
Uvijek ću se zalagati da i Vi i Vaši sunarodnici i svi koji se osjećaju građanima ove zemlje i koji poštuju ovu 
državu u toj državi ostvaruju svoja prava jednako kao i svi drugi građani. Nemojte, ipak, sebi da 
dozvoljavate neke oštre političke sudove. Trideset godina je ova zemlja bila pod dirigentskom palicom 
dominantno jedne političke partije sa svojim političkim i koalicionim partnerima. Za tih 30 godina, koliko god 
to bilo nekome neprijatno da sluša, ova zemlja je dostigla određeni stepen evropskog demokratskog 
razvoja. Za tih 30 godina politika koju Vi predstavljate nijednom nije priznala rezultate izbora, uključujući i 
referendum o državno-pravnom statusu ove zemlje. Oni koje optužujete su morali da pođu u opoziciju da bi 
se prvi put u Crnoj Gori čulo - čestitamo vam na izbornoj pobjedi. To su demokratski kapaciteti, gospodine 
Dobričanin. Kada su teške političke prilike, treba biti dostojanstven, uspravan i boriti se za one vrijednosti u 
koje vjerujemo.  
 Mi smo se za ovih godinu i po dana borili za vrijednosti u koje vjerujemo i ponosni smo zbog toga. 
Mi smo ovdje stvorili pukotinu u vašoj vladajućoj koaliciji na temelju evropskih vrijednosti zato što ste nam 
govorili da je ovo proevropska vlada, a onda ste preko vašeg ministra pravde pokušali da srušite evropski 
pravni poredak negirajući genocid u Srebrenici. To je nešto što civilizovana međunarodna zajednica ne 
dozvoljava, a posebno to nije dozvoljeno zemlji koja je kandidat za članstvo u Evropskoj uniji i zemlji koja je 
članica NATO-a. Dakle, to su lekcije koje ćemo svi prije ili kasnije morati na naučimo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 14:35:58) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Nikoliću. 
 Poslaniče Dobričanin, ja ne znam odakle bih crpila - replika, komentari, replika? 
 /Upadica/ Poslaniče Dobričanin, ja potpuno razumijem Vaš politički stav, Vaše lično mišljenje, samo 
negdje nisam zaista sigurna. Pokušavam i sa zamjenicom generalnog sekretara da nađem prostor. 
/Upadica/. Ne, imala je. Izvinjavam se. Nije bila replika, bio je komentar i Vi to znate i čuli ste i ona je imala 
pravo na odgovor na komentar. Meni se čini da polako gubimo red u ovoj sali, a to nikako ne bi bilo dobro. 
U svakom slučaju, iscrpili smo prijavljene. 
 Određujemo pauzu prije rasprave u pojedinosti. Zaključujemo raspravu u načelu.  
 
 
                                                                  /Pauza/ 
 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (05.05.22 18:20:34) 
 
 Uvažene poslanice i poslanici, nastavljamo sa Drugom sjednicom. Obzirom na to da sam 
informisana da predstavnik predlagača ne želi završnu riječ, onda prelazimo na izglasavanje Predloga 
zakona u načelu. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu. Izvolite. 
 Glasalo je 60 poslanika - od toga za je glasalo 45, protiv 15, bez uzdržanih, pa konstatujem da je 
prihvaćen Predlog zakona u načelu.  
 Sastavni dio Predloga zakona čini jedan amandman poslanika Miloša Konatara. Zakonodavni odbor 
je odlučio da predloži Skupštini da utvrdi postojanje razloga da ovaj zakon stupi na snagu danom 
objavljivanja u Službenom listu Crne Gore. Razlozi za predloženu odluku uslovljeni su razlozima hitnosti, 
odnosno potrebom da se u najkraćem roku implementiraju predložene odredbe, imajući u vidu činjenicu da 
je predsjednik Crne Gore već raspisao izbore za jedan broj jedinica lokalnih samouprava u različitim 
terminima.  
 Stoga, stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu danom 
objavljivanja u Službenom listu Crne Gore.  
 Izvolite, kolege i koleginice, glasajte. 
 Ukupno je glasao 61 prisutni - od toga 45 za, 16 protiv, bez uzdržanih, pa objavljujem da je 
Skupština utvrdila postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu danom objavljivanja u 
Službenom listu Crne Gore.  
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini. Izvolite. 



 Glasao je 61 poslanik - od toga 45 glasova za, 16 protiv, bez uzdržanih, pa objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o dopuni Zakona o lokalnoj samoupravi.  
 U skladu sa dogovorom sa Kolegijuma, završićemo rad po ovoj sjednici Skupštine za danas 
predviđen. Trebamo da pređemo na nastavak Prve sjednice ovog proljećnog zasijedanja o tačkama koje su 
još na dnevnom redu. Stoga, određujem jednu kratku pauzu od dva, tri minuta samo iz razloga tehnike, a 
onda nastavljamo sa radom. 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 18:06:45) 
 
 Zahvaljujem. 
 Uvažene koleginice i kolege, uvaženi građani Crne Gore, 
 Želio bih da ukažem na dva člana Poslovnika, član 50 i član 35, a tiču se Prve sjednice (proljećnjeg) 
zasijedanja, gdje smatram da je pogažena procedura, a ta sjednica kako je počela tako se i završava, uz 
gaženje procedure, uz nepoštovanje prava, prije svega prava poslanika iz reda parlamentarne opozicije, 
što je loša poruka kada je u pitanju kvalitet parlamentarnog sistema, institucionalnog sistema uopšte.  
 Što se tiče člana 50, dobro je poznato da poslanici imaju pravo na dostupnost svih materijala koji se 
pripremaju ili prikupljaju u službi Skupštine. Ja kao poslanik i kao član našeg poslaničkog kluba imao sam 
mišljenje, stav, da je ta sjednica nelegitimna, zakazana suprotno Ustavu i Poslovniku. Međutim, želim sada 
da skrenem pažnju nešto kao i pojedinačni poslanik, nijesam obaviješten i nijesu mi dostavljeni svi akti koji 
se pripremaju ili prikupljaju u službi Skupštine. Naime, sada ću i građanima Crne Gore da pokažem dva 
akta o sazivanju Skupštine Crne Gore. O sazivanju jedne iste Skupštine za 28.april. Vidite istog dana su 
podnesena dva akta o sazivanju sa 46 potpisa i imaju različite oznake u službi Skupštine. Prvi je sa 
oznakom 00-61/22-3, a drugi 00-61/22-3/1. Ovaj prvi nije dostavljen meni kao poslaniku. Sad, šta je 
posebno značajno u ovom prvom aktu koji potpisuje 46 poslanika, a koji govori o uzrpaciji nadležnosti, o 
gaženju procedure, o protivustavnom i protivposlovničkom postupanju. Vjerovali ili ne, u poslednjem 
pasusu, pogledajte, dragi građani Crne Gore, šta piše, citiram : "Saglasno opštem pravnom načelu - ko 
može više, može i manje - preuzimamo nadležnosti predsjedavajućeg Skupštine iz člana 16 stav 3 
Poslovnika Skupštine Crne Gore". Dakle, ovdje imamo priznanje 46 poslanika da preuzimaju nadležnosti 
predsjedavajućeg Skupštine Crne Gore. Skandalozno pozivanje na princip - ko može više može i manje. 
Skandalozan iz dva razloga. Prvo, taj princip u pravnoj teoriji se odnosi na situaciju pravne praznine, a to 
su slučajevi koji nijesu regulisani pravnom normom. Ovaj slučaj, ova situacija u pogledu zakazivanja 
sjednice Skupštine Crne Gore regulisan je i Ustavom i članom 16 Poslovnika Skupštine Crne Gore, jer je 
predviđeno ko vrši dužnost predsjednika Skupštine Crne Gore u slučaju prestanka mandata prije isteka 
vremena predsjedniku Skupštine. Da je to pitanje neregulisano, onda bismo mogli da govorimo o ovom 
pravnom načelu. Drugo, sa pozivom na ovaj pravni princip stiče se alibi za pravno nasilje i stiče se 
opravdanje za uzurpaciju nadležnosti. Dozvolite mi samo da privedem kraju. To bi značilo da, recimo, 
Skupština koja po Ustavu donosi i Ustav i zakone, u slučaju da Vlada ne radi svoj posao može da kaže ko 
može više može i manje i da počne da donosi podzakonske akte i uredbe, ili mi koji biramo sa 54, odnosno 
49 glasova Ustavni sud za slučaj da Ustavni sud ne radi, kažemo  - ko može više može i manje, mi biramo 
Ustavni sud, to je najviše što se može, ne radi Ustavni sud mi ćemo da donosimo odluke Ustavnog suda. 
Da ne govorim dalje. Recimo, predsjednik Crne Gore komanduje vojskom, ako komanduje vojskom može i 
manje, recimo može da komanduje i vatrogascima. Prema tome, to je manje. Čemu onda služi pravni 
sistem, čemu služi pravni poredak, čemu služi Ustav, čemu služe Poslovnic? Ovo je uvod u pravnu 
anarhiju. Ja vam kažem da o ovome nijesam, kao poslanik pojedinačno, bio obaviješten.  
 Kako je počela tako se i završava, uz kršenje člana 35. Znam šta će ovdje da se kaže, u odluci o 
izboru novog predsjednika i sastava Administrativnog odbora se to tako navodi to je bila praksa. Jeste, ali 
ako se radi o konstitutivnoj sjednici Skupštine Crne Gore, jer je tada već prestao mandat onom ranijem 
sastavu prestankom mandata i održavanjem izbora. Dakle, u ovom slučaju je vaše funkcionisanje započelo 
sa serijom u lancu prekršaja, zloupoteba procedure i gaženje procedure, klasičnog bezakonja i postupanja 
suprotno Ustavu i Poslovniku. Nije razriješen prethodni predsjednik tog odbora imenovaj je novi. Samo se 
imenuje novi onda kada se radi o konstitutativnoj sjednici. Ovdje nije u pitanju konstitutivna sjednica nego 
je sjednica usred saziva kada je, naravno, došlo do prekrajanja izborne volje građana i mimo izbora. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:12:02) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici na proceduralnoj reakciji. 
 Što se tiče sazivanja sjednice koja je bila na Cetinju nisam predsjedavala tom, odnosno nisam 
pripremala tu sjednicu, pa vam sa te strane ne mogu reći da li ste Vi dobili ili niste dobili materijale, nisam 
to mogla da iskontrolišem. Vjerujem da jesu, u svakom slučaju Vi kao poslanik, a takođe i Vaša partija kao i 



svako od poslanika može da pokrene proceduru preispitivanja što se toga tiče i sazivanja te sjednice i 
legitimiteta dalje svih ostalih akata shodno tome, tu apsolutno ne sumnjam i da će to isto i uraditi.  
 Međutim, ono što ste uveli u raspravu sada tačku koja se odnosila na prethodnu sjednicu kada Vi 
niste bili u sali a vezano za listu kandidata Administrativnog odbora. Zaista moram, pošto ste već uveli tu 
raspravu sada, moram Vam odgovoriti po tom pitanju, s obzirom na to da je, potpuno ste u pravu kada 
kažete da se radi izmjena pojedinačnih predsjednika i članova odbora u toku mandata, osim kada je u 
pitanju Administrativni odbor. Vi jako dobro znate da je članom 36 definisana posebnost kada je u pitanju 
administrativni odbor. Takođe, na osnovu dogovora u Kolegijumu dostavljeni su dopisi i svim članovima, 
šefovima klubova, odnosno svim klubovima da li ostaju ili ne ostaju pri svojim dosadašnjim članovima da se 
utvrđuje nova lista kandidata. Tako su svi poslanički klubovi derogirali iste ili nove članove vezano za 
utvrđivanje liste kandidata za Administrativni odbor. Takođe, kao što je i dosadašnja praksa bila glasa se o 
listi kandidata a akt koji se donosi jeste odluka o izboru Administrativnog odbora od kojih jedan od članova 
te odluke jeste član koji definiše da prestaje da važi prethodna odluka o sastavu Administrativnog odbora. 
Sa te strane je praksa i dosadašnja bila, možemo polemisati koliko god hoćemo ako ćemo oko toga, ali 
zaista da ne bismo govorili o tome je li ispravno ili nije ispravno. Takođe, stručna služba je i te kako vodila 
računa oko ovoga i pripremila adekvatan dokument. 
 Izvolite, poslanik Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 18:12:05) 
 
 Zahvaljujem.  
 Što se tiče ove prve Vaše napomene u odnosu na član 50, vezano za Prvu sjednicu, Vi ste rekli da 
nemate informaciju o tome zato što tada nijeste bili predsjednik Skupštine, a ja bih Vas podsjetio da ste 
upravo tim aktom Vi i prije nego što ste na toj nelegitimnoj sjednici, prema našem mišljenju suprotno 
Ustavu i Poslovniku, izabrani na funkciju koju pokrivate, preuzeli upravo nadležnosti predsjedavajućeg 
Skupštine Crne Gore zato što ste jedan od potpisnika ovog akta. Dakle, potpisnik ovog famoznog akta koji 
sadrži priznanje-  preuzimamo nadležnosti predsjedavajućeg Skupštine Crne Gore - potpisujete i Vi. Dakle, 
ovo je i Vaš akt. Dakle, i Vi ste zapravo sad rekli da ste postali predsjedavajući i prije nego što ste to 
postali. Zamislite kako je stanje pravnog sistema, kako je stanje u Skupštini kada Vi preuzimate nadležnosti 
i prije nego što bivate formalno izabrani, opet kažem, na sjednici koju mi smatramo nelegitimnom, 
protivnom Ustavu i Poslovniku. Dakle, ovaj akte ste i Vi potpisali zajedno sa još 45 uvažanih kolega i 
koleginica. Dakle, Vi ste preuzeli nadležnosti predsjedavajućeg i prije. Što se tiče Administrativnog 
odbora vaša objašnjenja se ne mogu prihvatiti kao utemeljena sa aspekta Poslovnika, i to je ukazalo i još 
nekoliko uvaženih kolega poslanika da nije potrebno razrešavati prethodno tijelo nego je dovoljno da se 
izabere novo. Zašto je onda bilo neophodno pokrenuti postupak za razrješenje Vlade? Razlikujte 
pojedinačne akte o izborima i imenovanjima od opštih pravnih akata. Kad se donese jedan zakon on dovodi 
do prestanka važenja ranijeg zakona u toj oblasti, ali to ne važi kad su u pitanju pojedinačni akti o izboru i 
imenovanjima da kasniji izbor ukida raniji nago u pravnom redosledu poteza treba da se donese odluka o 
razrješenju prethodnog tijela ili predsjedavajućeg tijela, pa da se onda izabere novi predsjedavajući. Vi se 
pozivate na član 36 i 37, a i u matematici i u Poslovniku prije 36 i prije 37 ide 35 stav 3 - naknadni izbor 
predsjednika ili pojedinog člana odbora vrši se na osnovu pojedinačnih predloga. Dakle, postoji procedura 
da se izabere naknadno u toku saziva predsjednik jednog radnog tijela i ona je predviđena na ovaj način, a 
ne na način o kojem vi govorite. I ova norma člana 36 odnosi se samo na konstitutivnu sjednicu jer je 
propisano šta je sadržina konstitutivne sjednice Skupštine Crne Gore da se bira predsjednik i da se bira 
Administrativni odbor i istovremeno predsjednik Administrativnog odbora. Dakle, ovo nije konstitutivna 
sjednica. Vi želite da pobjegnete od poruke da zapravo vi ne konstituišete jedan saziv nego se vrši 
prekrajanje izborne volje građana usred saziva i ne možete ovom pravnom gimnastikom da pokrijete 
maglom jasne pravne činjenice, a to je da je došlo do prekršaja Poslovnika člana 35 i da je nesporna 
politička činjenica da vrše vlast oni koji su priznali da su izgubili na izborima 30. avgusta 2020. godine. Prije 
svega, ovim je pokazana nesposobnost u vođenju ove institucije. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:18:30) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica, i Vi ste i te kako prekršili Poslovnik samim vremenom koje 
proceduralno koristite daleko više od onoga koje je predviđeno Poslovnikom.  
 Znači, vraćamo se nazad na ono što je predlog rasprave današnjeg rada.  
 Znači, imamo Predlog zakona o izmjeni Zakona o državnoj upravi. Podsjećam da je Predlog zakona 
podnio poslanik Miloš Konatar.  



 Izvjestioci odbora su: Nataša Jevrić, Zakonodavnog odbora i Momo Koprivica, predsjednik Odbora 
za politički sistem, pravosuđe i upravu.  
 Saglasno članu 69 stav 4 Poslovnika Skupštine, poslanik Momo Koprivica je izdvojio mišljenje na 
sjednici Odbora za politički sistem, pravosuđe i upravu.  
 Otvaram pretres.  
 Da li poslanik Miloš Konatar želi dati dopunsko obrazloženje? Želite.  
 Poslaniče Konatar, izvolite. 
 
 

 MILOŠ KONATAR (10.05.22 18:19:36) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine.  
 Poštovane kolege poslanici, uvaženi građani Crne Gore,  
 Evo konačno je i Skupština zaživjela. Imamo evo već par dana rasprave, usvajamo izmjene zakona, 
već se i vide rezultati koje građani mogu da osjete i kroz smanjenje cijene goriva, i to je nešto što je i naš 
posao, da radimo u interesu građana.  
 Mi  na današnjoj sjednici raspravljamo o Predlogu zakona koji je izazvao pažnju javnosti. Naravno, 
radi se o Predlogu zakona o izmjenama zakona o državnoj upravi kojim se omogućava da ministarstva u 
Vladi Crne Gore imaju umjesto dosadašnjeg rješenja najviše dva državna sekretara da mogu imati najviše 
tri. Naravno, postavlja se pitanje zašto sam ja kao predlagač predložio ove izmjene zakona. Ono što 
moram reći građani Crne Gore isključivo zbog specifične organizacije ministarstava i Vlade, a sve u cilju 
efikasnijeg vršenja poslova. Nama su bili potrebni preduslovi za bolju kontrolu i nadzor u radu samih 
ministarstava, i to je ono što je pokazalo prethodno iskustvo u radu ministarstava.  
 Ono što su moje uvažene kolege i što je javnost, sa pravom moram reći, postavila pitanje to su 
nekoliko dilema. Jedna od njih koju bih volio naravno da na ovaj način razjasnim i da olakšam nastavak 
diskusije po ovoj tački dnevnog reda, a to je da li se ovim zakonom, ovim predlogom zakona povećava broj 
državnih sekretara u Vladi Crne Gore. Mnoge su kolege rekle, i u javnosti se moglo čuti da ovim predlogom 
zakona će se povećati broj "fotelja" i da će doći do povećanja broja državnih sekretara u odnosu koliko bi to 
bilo da ovaj predlog zakona nije podnijet.  
 Poštovani građani, evo ne zbog vas koliko zbog kolega poslanika i da olakšam svima koji su imali 
dilemu trenutni broj ministarstava u Vladi Crne Gore je 18. Postojećim rješenjem predviđeno je da imamo 
dva državna sekretara 18 puta dva svi znamo osnove matematike je ukupno 36 državnih sekretara, koliko 
bi bilo po ovom trenutnom rješenju. E, sad poštovani građani Crne Gore ono što je predlog ovim zakonom 
jeste da ministarstva imaju najviše tri državna sekretara. Međutim, ono što će biti definisano uredbom, 
odnosno odlukom Vlade o određivanju ministarastava koja mogu imati državne sekretare jeste rješenje 
koje ide sa ovim predlogom zakona, a to je da od 18 ministarstava šest ministarstava ima jednog državnog 
sekratara, šest ministarstava ima dva, a šest najvećih ministarstava ima tri državna sekretara.  
 Poštovani građani, pošto ima kolega koji moguće imaju problem sa matematikom evo još jedna 
tabela. Šest ministarstava će imati po jednog državnog sekretara što je ukupno šest, šest ministarstava će 
imati dva državna sekretara što je ukupno 12 i šest ministarstava, poštovane i uvažene kolege, će imati po 
tri državna sekretara što je 18, ukupno, poštovane kolege, broj od 36 državnih sekretara.  
 E, sada, poštovane kolege i poštovani građani, imamo 18 ministarstava i u jednoj i drugoj situaciji i 
ukupan broj državnih sekretara 36. Dakle, vrlo važno zbog kolega da znaju i samo zbog odbijanja 
manipulacije javnosti, a zbog vas, građani Crne Gore, kao što sam rekao neće sva ministarstva imati po tri 
državna sekretara. Dakle, broj državnih sekretara će ostati isti. Sad legitimo su moje kolege postavile 
pitanje da li je moralo biti 18 ministarstava i da li je ovaj broj povećanje ministarstava veći od broja 12 koliko 
je bilo ministarstava ranije. Sasvim legitimno pitanje, moje uvažene kolege i poštovani građani, jer smo 
mogli čuti u prošlom periodu brigu određenih kolega zašto se povećava broj ministarstava. Pošto siguran 
sam da mi ovdje, a i građani Crne Gore imaju elementarno dobro pamćenje, podsjetiću vas na večernje 
sate, kasne večernje sate, početkom septembra mjeseca, kad se desio mnogi su ga nazvali istorijski 
sporazum između mojih uvaženih kolega iz DF-a i kolega iz Demokratske Crne Gore o rekonstrukciji 42. 
Vlade. Poštovani građani, gle čuda, a vi to možete da provjerite jedan od dijela toga dogovora bio je da 
nova rekonstruisana Vlada ima, pogađate koliko, 18 ministarstava. Tada mojim uvaženim kolegama koje 
ćete, poštovani građani, možda čuti da se brinu zbog povećanja broja ministarstva nije smetalo da se broj 
ministarstava poveća sa 12 na 18. Dakle, samo preciznosti radi i još jednom ponavljam, poštovani građani, 
Vlada je izabrana i ona ima 18 ministarstava, donijeli mi, odnosno usvojili mi ovaj zakon ili ne. Sve i da ne 
usvojimo ovaj zakon broj ministarstava se neće smanjiti na 12, on će i dalje ostati 18. Ako je to jedna 
premisa oko koje smo saglasni onda i da je ostalo rješenje po kojem bi bilo najviše dva državna sekretara, 
a objasnio sam vam da 18 puta dva je i dalje 36 i novim rješenjem po kojem će šest ministarstava imati 



jednog državnog sekretara, šest ministarstava imati dva i šest velikih ministarstava imati tri državna 
sekretara dolazimo do broja od 36.  
 Poštovani građani, nema povećanja broja državnih sekretara ovom uredbom, odnosno ovim 
zakonom u odnosu na broj državnih sekretara koji bi bio da se ove izmjene zakona ne usvajaju. Dakle, vrlo 
je važno da budemo čisto i da nema dileme oko dvije stvari. Nema povećanja državnih sekretara, broj 
državnih sekretara ostaje isti sve i ako Parlament odbije ovaj predlog zakona.  I druga stvar, ne mogu se 
pozivati moje uvažene kolege poslanici koji su prije nekoliko mjeseci htjeli da rekonstruišu Vladu i da ta 
rekonstruisana Vlada ima 18 ministarstava i sada smeta zašto je došlo povećanje u 43. Vladi sa 12 na 18.  
 Poštovani građani, ministri bez portfelja neće imati državne sekretare samo da i oko toga budemo 
načisto. Završavam, uvažena predsjednice.  
 Poštovani građani Crne Gore, zbog ovog predloga zakona o kojem mi danas raspravljemo neće biti 
većeg broja funkcionera, ali ovo radimo i predlažemo zbog potrebe da radimo efikasnije, da radimo brže jer 
ova zemlja nema vremena da čeka. Ono zbog čega smo i ušli u formiranje nove vlade jeste da zaista 
sprovedemo istinske reforme koje će ovu zemlju dovesti na prag Evropske unije, učiniti je prvom narednom 
članicom Evropske unije. Poštovani građani, čeka nas dosta posla, ali budite sigurni da ćemo uspjeti. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:30:16) 
 
 Hvala poslaniku Konatar koji je dao dopunsko obrazloženje kao predlagač.  
 Da li izvjestioci odbora žele riječ? Ne.  
 Da li poslanik koji je izdvojio mišljenje želi riječ?  
 Poslanik Koprivica, izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 18:30:33) 
 
 Molim vas da mi kao predsjedniku Odbora, odnosno izvjestiocu Odbora date samo pravo, ovo ne 
računa se u izdvojeno mišljenje naknadno dolazi na red izdvojeno mišljenje javio sam se kao izvjestilac 
Odbora. Kao izvjestilac Odbora mogu da kažem da je upućen izvještaj o razmatranju ovog predloga 
zakona Skupštini, a želim da iskoristim ovo kao proceduralnu intervenciju. Treba mi jedan odgovor od vas.  
 Preme članu 135 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore predlog zakona, ukoliko predlagač nije 
Vlada, dostavlja se Vladi na davanje mišljenja. Rok je postavljen 15 dana, Vlada može, a ne mora da da 
mišljenje, ali me sada zanima da li je u odnosu na ovaj predlog zakona Vlada dala mišljenje. Dakle, zanima 
me, ovo je proceduralna intervencija. Pošto smo čuli ovdje objašnjenja poslanika o tome kako će Vlada da 
radi, kako će Vlada da funkcioniše kako će da vodi kadrovsku politiku, volio bih da čujem da li smo dobili 
mišljenje Vlade na koju se odnosi ovaj Predlog zakona o državnoj upravi. Inače, možemo onda reći da su 
neke druge priče samo prazna priča, skup floskula koje žele da prikriju stvarnu suštinu, a to je jačanje 
birokratskog aparata preko leđa građana. Zanima me da li smo dobili mi kao poslanici mišljenje vlade o 
ovom Predlogu zakona o državnoj upravi ili je dovoljno da slušamo tirade poslanika u odnosu na ono što su 
namjere i kadrovska politika Vlade Crne Gore. Izvolite, upoznajte nas da li smo dobili mišljenje Vlade o 
ovom predlogu zakona. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:32:19) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Koprivici.  
 Pitanje procedure znači u konsultaciji sa zamjenicom generalnog sekretara, a kao takav je upućen 
Vladi, Vlada je stoga informisana, nije dostavila napismeno mišljenje što i poslovnički nije ni obaveza da 
bude dostavljeno. Znači, nije obaveza.  
 Izvolite, proceduralno. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 18:32:43) 
 
 Proceduralno.  
 Istina je da Vlada nije dužna po Poslovniku da dostavi ovo mišljenje, ali je red i dobra praksa da 
,pogotovo o zakonu koji se direktno odnosi na njeno funkcionisanje, kakav je Predlog zakona o državnoj 
upravi, po kojoj će moći da se imenuju najviše tri državna funkcionera umjesto dosadašnjeg rješenja da se 



imenuju najmanje dva državna sekretara po ministarstvima  iznese mišljenje o tome. Zašto? To bi bilo i 
pošteno prema javnosti, jer ovako slušamo neke formule, gledamo crteže da vjerujemo na riječ kako će to 
da funkcioniše koliko će ti ministri da imaju državnih sekretara umjesto svega toga, umjesto tih tirada po 
skupštini, umjesto crteža trebali smo da dobijemo mišljenje Vlade o Zakonu o državnoj upravi ili se možda 
želi dodatno, a to je i predmet mog izdvojenog mišljenja o tome ću kasnije govoriti, želi uniziti Skupština, da 
Skupština obavi taj neprijatan posao, a da Vlada ostane čista, ni luk jela ni luk mirisala. Iskoristiće zakon 
koji je eto neko joj oktroisao, nametnuo, a ona eto zaboga nije htjela jačanje birokratskih pozicija, nije htjela 
jačanje broja funkcija, povećanje broja fotelja nego je eto bila prinuđena da iskoristi tu mogućnost koju joj je 
Skupština servirala. E, o tome se radi, gospođo Đurović, a ne da li je Vlada obavezna. Bila je dužna prema 
demokratskim standardima da časno i odgovorno izađe, iznese mišljenje o ovom Predlogu zakona o 
državnoj upravi, a ne da ne neprijatan posao prepušta nekim drugim ljudima, prije svega, poslanicima u 
Skupštini Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:34:13) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Koprivica.  
 Poslaniče Koprivica, vrijeme za proceduru je isteklo. Postavili ste svoje pitanje i dali ste vrlo jasan 
svoj politički stav. U onom dijelu se slažem vrlo sa vama da treba cijeniti sa te strane da bi  trebalo insistirati 
na tome da Vlada dostavlja mišljenje, a onda ćemo sa te strane izmijeniti i akte koji će obavezivati Vladu da 
dostave mišljenje na predloge akata koji se upućuju od strane poslanika. S obzirom da je u proceduralnom 
smislu i kako je riješeno Vlada ne mora da dostavi mišljenje, vjerujem da su i predlagač i predstavnici Vlade 
u komunikaciji, a ono što jeste obaveza i koja je ovim zakonom predviđena jeste da Vlada donese uredbu 
kojom će bliže precizirati pitanje koja se tiču ovog zakona.  
 Dakle, poslaniče Koprivica, da li sada želite svoje pravo na dopunsko obrazloženje na svoje 
izdvojeno mišljenje? 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 18:35:27) 
 
 Zahvaljujem.  
 Koristim Institut izdvojenog mišljenja, i to sam naglasio na sjednici Odbora za politički sistem, 
pravosuđe i upravu da bi upravo skrenuo pažnju na neslaganje sa tendencijom da Skupština, odnosno 
pojedini poslanici kroz zakonodavnu inicijativu, a samim time i posledničnu u finalu procesa i Skupština, 
kao institucija obavlja jedan neprijatan posao, a da se 43. Vlada CG formira suprotno Ustavu i zakonu i 
demokratskim principima sačuva i pokaže kao neko ko nije umiješan u te ne za građane popularne 
poslove, a to je povećanje broja fotelja u izvršnoj vlasti.  
 Danas kada je uhapšena predsjednica Vrhovnog suda, danas kada je uhapšen predsjednik 
Privrednog suda, Skupština Crne Gore se bavi povećanjem broja fotelja u izvršnoj vlasti. Danas, kada iz 
dostava Europola saznajemo za spregu, za čvrste veze, za poslovne odnose, za sponzorstvo na relaciji 
policijski funkcioneri, pojedini policijski funkcioneri i opasni kriminalni klanovi, kakav je kavački klan, 
Skupština Crne Gore se ne bavi pitanjima pravne države, valadavine prava, nego se bavi pitanjem kako da 
ministri imaju što širi opseg, kako da imaju što više fotelja na raspolaganju, da podijele onima koji ih 
okružuju i koji su spremni da sprovode za njih naloge. Kad dođe do prekrajanja izborne volje građana, kada 
dođe do jednog ustavno-pravnog, političko-pravnog prevrata imamo dvije zakonomjernosti.  
 Prva je ukidanje prava i došlo je do odlaganja izbora suprotno Ustavu, suprotno osnovnim 
principima pravnog sistema. Dakle, ukida se pravo građana da biradju, da budu birani, da odrede političke 
tokove u našoj zemlji i druga tendencija nakon svakog prevrata jeste jačanje birokratije. I imamo predlog 
zakona o državnoj upravi, kojim se povećava broj fotelja na raspolaganju izvršnoj vlasti i to od strane onih 
koji su u prethodnom periodu govorili zapalile se fotelje, zar su fotelje iznad svega, iznad interesa građana, 
a danas imamo prve poruke parlamentarne većine i predloge te parlamentarne većine - ukidanje prava 
građana da biraju, da odrede političke tokove u našoj zemlji i upravo da se namiču, da se gomilaju fotelje i 
funkcije. 
 Na prvom mjestu su funkcije, prva briga su fotelje, a prvi potrošeni euro će biti na funkcionere. To je 
socijalno neodgovorno, posebno u ovom teškom ekonomskom i socijalnom trenutku.  
 Druga poruka  koja se šalje je da nova parlamentarna većina nije zainteresovana za rezanje onih 
neproduktivnih javnih rashoda, nego želi naprotiv da ih uvećava, da se što veći dio novostvorene vrijednosti 
stavi pod političku kontrolu. I zato imamo, ako bih se poslužio onom formulacijom čuvenog teoretičara 
javnih finansija  koji govori o zakonu o privlačnoj snazi budžeta. Rekao bih, ovo je zakon o privlačnoj snazi 
fotelja ili da ga prostije nazovemo lex fotelja.  



 Uzalud se ovdje crtaju razni dijagrami da nema povećanja funkcija i da neće doći do povećanja 
broja funkcija i fotelja, ne bi bio ni predložen ovaj zakon o državnoj upravi, ne bi se ni izlagali ovoj raspravi. 
Pri svemu tome, vjerujem da ću u nastavku diskusije i na ovom odboru u vezi kojeg izdvajam mišljenje, a 
ne izdvajam mišljenje na onaj stav da se ovo radi o povećanju broja političkih imenovanja, jer državni 
sekretari pomoćnici ministara, bez propisanih stručnih kvalifikacija i bez javnog konkursa dolaze na te 
pozicije.  
 Povećava se broj tih funkcionera, imamo apsurd, da imamo manje resore, a više državnih 
sekretara, to je apsurdno, to ne postoji nigdje i na taj način će doći i do razvodnjavanja u sistemu 
odgovornosti. Doći će do toga da se formiraju mreže ljudi sklonih pohlepi, a koji su spremni da sprovode 
instrukcije onih koji su im nalogodavci, a to su ljudi koji su izgubili na političkoj cijeni zbog prekrajanja 
izborne volje građana. 
 Na kraju, želim da ukažem da je propisano  ovim predlogom zakona da on stupa na snagu danom 
objavljivanja. Međutim, ono osnovno pravilo je da zakon stupa na snagu osmog dana od dana objavljivanja, 
izuzetno može i danom objavljivanja. Ne sporim formalno-pravnu ustavnost, ali otkud ovakva trka da stupi 
na snagu ovaj zakon. Znači, ne nije ovo poruka što prije da se počne raditi, nego što prije do fotelja, nema 
se vremena ni za osam dana od dana objavljivanja. Dakle, fotelje što prije i fotelje na prvom mjestu, to je 
poruka ovog predloga zakona. 
 Građani, ne gledajte dijagrame, vjerujte svojim očima, oslonite se na sopstvene uši, na sopstvenu 
inteligencju,  ne na one ribare ljudskih duša koji u neku paukovu mrežu manipulacija žele da uguše istinu. 
Istina je da dolazi do povećanja broja fotelja, da  ova parlamentarna većina  ne poštuje procedure, ne 
poštuje pravo, a izvršnoj vlasti, koja je proistekla iz nje, treba ta razobručenost i ta raspojasanost, sve zarad 
više funkcija i više privilegija. 
 Zahvaljujem. 
 
 

 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:40:32) 
 
 Poslaniče Koprivica, apsolutno ne sporim na vaše pravo na izdvojeno mišljenje, ali sporim to pravo 
zloupotrebe u trajanju vremena koje je predviđeno na izdvojeno mišljenje. S obzirom da je procedurom 
predviđeno da bude tri minuta, malo je falilo pa da duplirate vrijeme koje je predviđeno za to.  
 Ja  samo molim kolege, sve prisutne u sali, da se pridržavaju vremena koje je predviđeno za sve 
reakcije, da li su proceduralne, da li su komentari, ili rasprava. Ja vas zaista molim da se pridržavamo 
vremena, u protivnom moraćemo da prelazimo na one stvari koje su poslovnički predviđene. 
 Zaista, da bi bilo red, da se uvažavamo i vrijeme koristimo onako kako bi trebalo, apsolutno ne 
sporeći svakome pravo na svoj politički stav.  
 Nastavljamo dalje, s obzirom da je ovaj dio završen, prelazimo na uvodna izlaganja ispred 
poslaničkih klubova. 
 Prvi po redosljedu je Poslanički klub DPS-a, ispred njega poslanica Jovanka Laličić. 
 Poslanice Laličić, izvolite. 
 
 
 JOVANKA LALIČIĆ (10.05.22 18:42:38) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice. 
 Uvažene poslanice i i poslanici, uvaženi građani, 
 Pred nama je danas Predlog zakona o izmjeni Zakona o državnoj upravi, koji sadrži samo jedan 
član, a odnosi se na povećanje broja državnih sekretara. Uz podsjećanje da državni sekretari jesu ili bi 
makar trebali biti uz ministra jedine političke funkcije u sistemu državne uprave.  
 Drugo, očekivati je da svaka izvršna vlast uspostavlja organizaciju državne uprave, skladno svojim 
programskim ciljevima. No, nije na odmet da se prisjetimo da je do donošenja novog zakona o državnoj 
upravi 2018.godine, kada su u pitanju bili državni sekretari, taj broj bilo da se mogu izabrati jedan ili više, ali 
smo tada imali snažan pritisak i političkih partija i nevladinih organizacija i u Zakonu o državnoj upravi 
2018.godine, morali smo taj broj fiksirati na dva.  
 Od predstavnika predlagača čuli smo da sva ministarstva neće imati po tri već samo tri ministarstva 
koja po njihovom mišljenju imaju najveći obim posla, mada je teško to unaprijed utvrditi. Za probu 
ispravnosti svakog rješenja treba vrijeme.  
 Dozvolite da u upoređenju sa tim koliko će koštati državni sekretari Budžet Crne Gore, postavim 
pitanje:  Koliko će budžet koštati sudski sporovi koji su pokrenuti nakon smjena koje su se desile nakon 
osvježenja u avgustu 2020.godine i kada su se predstavnici nove izvršne vlasti najgori u istoriji Crne Gore 
na brutalan i revanšistički način odnijeli prema svojim političkim neistomišljenicima?  



 Nedavno sam pročitala u intervjuu koji je Pobjedi dala zaštitnica imovinskih interesa Crne Gore, koja 
je kazala da je u tom momentu državu tužilo 156 direktora škola i više od 100 rukovodilaca bivših i da će se 
iz Budžeta Crne Gore odliti na desetine miliona zbog radnih sporova.  
 Pa postavljam pitanje ko će za to biti kriv? Hoće li snositi posljedice bivša ministarka Bratić ili neki 
drugi ministar ili bivši permijer.  
 Dolazim iz opštine u kojoj je sproveden isti ovakav revanšistički pohod na nezaposlene, gdje su ljudi 
sa dvije godine pred penziju ostajali bez posla, neke nažalost neće ni dočekati. Ne znam, ko se na koga u 
ovom poslu ugledao, ali jedno znam da i Vlada i lokalna uprava je dočekala isti kraj.  
 Takođe, da se prisjetimo da smo u ovom parlamentu usvojili antievropski predlog zakona o 
izmjenama Zakona o državnim službenicima i namještenicima, kako bi omogućili političko zapošljavanje po 
dubini. Umjesto optimizacije i racionalizacije javne uprave koji niko od 2020.godine nije ni spomenuo, nova 
vlast je kroz ove izmjene potpuno obesmislila uslove za obavljanje poslova u javnoj upravi, sve sa jednim 
jedinim ciljem kako bi se uveli partijski uhljebi bez adekvatnog radnog iskustva i znanja, pa i oni su mogli 
doći protiv kojih je pokrenut krivični postupak. S druge strane, u Zakonu o lokalnoj samourpavi, za lokalne 
službenike, namještenike ostali su isti uslovi. 
 Dakle, na mala vrata, bez ikakve javne rasprave, bez konsultovanja stručne javnosti i evropskih 
partnera, učinjen je ovaj antievropski i antireformski potez i na taj način degradiran obesmišljen jedan 
prethodni, dugotrajno iscrpljivo završen proces donošenja i usaglašavanja ovog zakona koji je završen za 
vrijeme 41. Vlade. Stoga i ne čudi da u Izvještaju Evropske komisije za 2021.godinu, najgorem do sada, 
konstatovano da je promjena vlade i parlamentarne većine u avgustu 2020.godine, ozbiljno uticalo na 
državnu službu. Izmjenama i dopunama Zakona o državnim službenicima i namještenicima, kaže se u 
izvještaju komisije spušteni su uslovi za kompetentno, nezavisno zapošljavanje državnih službenika na 
osnovu rezultata i na taj način ugrožen kapacitet Crne Gore da zadrži iskusan kadar o pitanjima vezanim 
za proces pristupanja Evropskoj uniji u mnogim sektorima.  
 Postavljam pitanje gdje su bili tada pravnici u ovom parlamentu da se usprotive tome? 
 Podržavajući naravno današnji predlog zakona, mišljenja sam da ova izmjena zakona neće 
doprinijeti efikasnosti i efektivnosti rada državne uprave, ukoliko temeljno ne sagledamo štetnost nekih 
rješenja iz perioda bivše Vlade i taj korov, simbolično rečeno, pod hitno ne uklonimo iz naše pravnog 
sistema. U tom smislu, veoma je važan zakon o Vladi kojim bi se na adekvatan način riješilo i ovo pitanje.  
 Hvala na pažnji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:48:10) 
 
 Zahvaljujem poslanici Laličić. 
 Sljedeći ispred Kluba Demokratskog fronta je poslanik Milun Zogović. 
 Izvolite, poslaniče Zogoviću. 
 
 

 MILUN ZOGOVIĆ (10.05.22 18:48:23) 
 
 Poštovani građani, 
 Pred nama je danas Predlog zakona o izmjeni Zakona o državnoj upravi, koji je podnio poslanik 
Miloš Konatar. Ja bih ovaj zakon nazavo adekvatno, kako će se  u praksi ispostaviti da će biti, da je to 
zakon o nekontrolisanom bahaćenju kako novouspostavljene parlamentarne većine Demokratske partije 
socijalista, Socijalističke narodne partije, Građanskog pokreta URA i Socijaldemokratske partije, tako i 
izvršne vlasti koja je plod te novouspostavljene većine. 
 Međutim, kasnije ću malo više o bahaćenju, a sad bi posvetio pažnju na nešto što je atipično 
potpuno, da jedan poslanik predlaže jedan ovakav zakon koji apsolutno treba da se odnosi na buduće 
funkcionisanje državne uprave. Iza toga mogu da se traže neka različita objašnjenja, čak i to da Vi 
,gospodine Konatar, kao jedan od glavnih kreatora izborne prevare i prekrajanja izborne volje nakon 
parlamentarnih izbora 30.avgusta, nemate povjerenje u kadrovska rješenja koja je predložio vaš kolega 
Dritan Abazović i onda želite da na ovaj način nadomjestite nedostatak kompetencije kod tih ljudi koje ste 
delegirali da umjesto vas odnosno u vaše ime zajedno sa Demokratskom partijom socijalista vrše vlast. Ali, 
prije nego što se posvetim ovom predlogu zakona i samoj temi javne uprave, želio bih da pred građanima 
Crne Gore, konačno raspravimo jedno pitanje. 
 Vi, gospodine Konatar, tvrdite da ste oteli Demokratsku partiju socijalista i da će vas oni bezuslovno 
podržavati, a da se neće vratiti na vlast. S druge strane, i da se to može tumačiti da je  Demokratska partija 
socijalista oboljela od  stokholmskog sindroma i da će ona glasati za sve što od nje traži Građanski pokret 
URA i Socijalistička narodna partija. S druge strane, imamo tonove koji dolaze iz Demokratske partije 



socijalista, koji svakodnevno, velikodušno najavljuju povratak Demokratske partije socijalista na vlast i da 
se Demokratska partija socijalista vratila na vlast. Imate izjave kolega Miloša i Andrije Nikolića, kolege 
Jevta Erakovića. Tako da bi konačno danas bila fenomenalna prilika da saznamo da li se Demokratska 
partija socijalista  zaista vratila na vlast i da nam to javno saopštite, a ne da nam držite kurseve iz tablice 
množenja i da pokušavate da nas ubijedite da je 18 puta tri jedanko 36.  
 Gospodine Konatar u Crnoj Gori je u protekle deceniju i po doneseno tri strategije o javnoj upravi. 
Jedna koja se odnosila na period od 2011. do 2016.godine, sljedeća koja se odnosila na period od 2016. 
do 2020.godine i posljednja na period 2022. do 2026.godine. Osnovna tenedncija tih strategija i akconih 
planova za njihovu implementaciju je bila povećanje efikasnosti i racionalizacja javne uprave. Ako ovo o 
čemu vi danas govorite, možete nazvati racionalizacijom i pokušajem povećanja efikasnosti, a ne partijskim 
podmirivanjem, onda ja ne znam šta bih vam rekao.  
 Međutim, ako se po jutru dan poznaje, poštovani građani, od ovako uspostavljene parlamentarne 
većine, nakon nelegitimno zakazane sjednice na Cetinju, ne može se ništa drugo ni očekivati.  
 Nova parlamentarna većina, izvršna vlast koja proističe iz nje odredila je kako spoljno-političke, tako 
i unutrašnje prioritete. Spoljnopolitičke prioritete je jasno predstavio u prvom javnom nastupu ministar 
inostranih poslova gospodin Ranko Krivokapić, koji je eksplicitno istakao da će antisrpstvo biti osnovna 
međunarodna vodilja novouspostavljene parlamentarne većine koju čine Demokratska partija socijalista, 
Socijalistička narodna partija, Građanski pokret URA, Socijaldemokratska partija i manjinske partije.  
 Na unutrašnjem planu, sa ovim predlogom zakona, vi nastavljate nadogradnju partijske države, a ne 
ono što želite da predstavite i vi ste, gospodine Konatar, to obrazložili u jednoj rečenici pominjući 
efikasnost. Objasnite mi, zbog čega nije dovoljno da po važećem zakonu, jasno je definisano da pored 
ministra i dva najviša državna sekretara, svako ministarstvo ima sekretara i može imati nekoliko generalnih 
direktora.Vi ovo predstavljate kao racionalizaciju, a ne kao neprimjereno bahaćenje i partijsko podmirivanje. 
Ta ista parlamentarna većina je prije neki dan ovdje pokazala intenciju i želju za objedinjavanje svih 
izbornih propisa u jednom danu. Glavni razlog odnosno motiv donošenja onog skaradnog zakona koji ste 
juče usvojili jeste obezbjeđivanje vremenskog prostora za sprovođenje izbornog inžinjeringa, kako biste 
mogli da se u zagrljaju sa novim kooalicionim partnerima, koji su prilično vješti u tim rabotama, i vi spremite 
dobro za naredne izbore.  
 Ali gospodine Konatar, od suda naroda se svakako ne može pobjeći i bilo u oktobru ili kada bude 
bilo koje mjerenje građani će znati da ocijene sve ovo što ste radili u proteklom periodu. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:54:29) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Zogoviću. 
 Ispred Kluba SNP-a poslanica Milosava Paunović, a da se pripremi poslanik Boris Bogdanović. 
 Obično to nije problem.  
  
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (10.05.22 18:55:38) 
 
 Hvala. 
 Javio sam se za riječ da repliciram poslaniku Zogoviću, a ne da uzmem proceduralnu riječ, zbog 
toga, što ne smatram da je prekršena procedura. Smatram da je povrijeđeno čast i ugled, ako ne 
pojedinca, onda Socijaldemokratske partije u cjelini i da zaslužujemo repliku makar u ime kluba.  
 Ako za Vas navodi da će ova vlada na čelu sa ministrom koji je počasni predsjednik 
Socijaldemokratske partije voditi međunarodnu politiku i da će ideja vodilja  te međunarodne politike biti 
antisrpstvo da to nije uvredljivo. A dozvolite mi da repliciram.  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:56:29) 
 
 Poslaniče Strikoviću, ja bih Vas zamolila da se držimo negdje nekih  ustaljenih pravila, iskoristićete 
poslije u raspravi, imaćete momenat da reagujete u svojoj raspravi i na taj dio. Zahvalujem. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (10.05.22 18:56:55) 
 



 Ja ću Vas da ispoštujem danas po drugi put, jer sam se jednom ujeo za jezik nijesam se javio za 
riječ kada je Socijaldemokratska partija u trenucima kad poslanici Socijaldemokratske partije nijesu bili u 
ovoj sali, kršenjem Poslovnika, takođe prozvana na jedan nekolegijalan, nepricipijelan, netačan način, 
nijesam reagovao, jer je nakon toga prekinuta sjednica i nijesam želio da naredno otpočinjanje sjednice 
,nakon pauze, započinjemo tom debatom, ali ćemo kada se javim za riječ iskoristiti priliku uz kršenje 
vremena koje najmanje poslanici Socijaldemokratske partije krše u ovom Parlamentu da odgovorimo na 
sve to što je bilo i ranije i što je bilo sad. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:57:30) 
 
 Poslaniče Strikoviću, vi ćete svakako imati pravo da govorite. Koliko vidim vi ste takođe i uvodničar 
ispred vašeg kluba, tako da možete da iskoristite i uvodno vrijeme ispred kluba, a možete da koristite i 
ukupno vrijeme ispred kluba, da kažete sve što mislite. Dosadašnja praksa je bila takva da nema ni replika, 
ni komentara na uvodna izlaganja ispred klubova, a sad ste ovdje izazvali reakciju poslanika Zogovića  
proceduralnu reakciju. 
 Poslanik Zogović, pravo na proceduru. 
 
 
 MILUN ZOGOVIĆ (10.05.22 18:58:17) 
 
 Želim da iskoristim pravo na proceduralnu intervenciju i da kažem da mi je zaista drago ako se 
Socijaldemokratska partija odriče i ograđuje od antisrpske politike gospodina Ranka Krivokapića. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:58:28) 
 
 Poslaniče Zogoviću, konstatujemo da to nije procedura. Poslanik Striković. Izvolite. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (10.05.22 18:58:40) 
 
 Ovo nije bila procedura i da apsolutno poslanik Zogović, njemu hvala na ovakvoj konstataciji, ja 
zaista doživljavam ovo kao kompliment Socijaldemokratskoj partiji, ne samo danas nego nikada kroz svoju 
istoriju Socijaldemokratska partija nije bila antisrpska, neće biti antisrpska, makar neće biti dok  je Adnan 
Striković član te partije, a sve što ostalo imam da kažem, javiću se kasnije kada bude vrijeme diskuje. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 18:59:03) 
 
 Zahvaljujem. Znači, nastavljamo dalje, ispred kluba Socijalističke narodne partije poslanica Milosava 
Paunović, a neka se pripremi poslanik Boris Bogdanović. 
  Izvolite, koleginice Paunović. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (10.05.22 18:59:15) 
 
 Zahvaljujem, predsjedavajuća. 
 Poštovani građani, poštovani kolege poslanici, 
 Pred nama su danas izmjene i dopune zakona o izmjeni Zakona o državnoj upravi. Istine radi, mirno 
,staloženo, bez nekakvih tenzija, koje su se bez potrebe stvorile oko ove tačke dnevnog reda, reći ću 
nekoliko stvari. 
 Prije svega, ovaj zakon se odnosi na uređenje broja državnih sekretara po određenim 
ministarstvima na način što je  okvirno jednom dispozitivnom normom a ne imperativnom normom, kolege 
pravnici dobro znaju i ako su iznijeli neke suprotne artumente šta to znači, predviđeno jda ministarstvo 
može a ne mora imati do tri državna sekretara. 
 Prije svega, moram se osvrnuti na nekoliko stvari. Imali smo situaciju da u 42. Vladi imamo na 
ministarskim mjestima takozvane eksperte kojima, po toj logici stvari od argumenata koje smo čuli danas 
,opšte nijesu bili ni potrebni ti državni sekretari, a nasuprot tome znači ministar je bio ekspert, a državni 
sekretar je bila do sada politička funkcima. 



 Mislim, kao što je red i kao što je Bog rekao da ministri treba da budu političke funkcije, a da su na 
mjestu državnih sekretara nalaze ljudi koji zaista znaju da rade svoj posao i da nepravda i ta situacija 
konačno ispravlja ovim zakonom, što se nas tiče. 
 Radi se o tome da u "manjim" ministarstvima, jer svako ministarstvo je važno samo za sebe i svako 
ministarstvo jednako je bitno, međutim da kažem u onim ministarstvima gdje je manji obim posla na uštrb 
onih ministarstvima od kojih se upravo najviše očekuje kako građani tako i mi ovdje u Parlamentu i koji će 
imati  povećan sada obim posla,a koje se očekuju i reforme, prerasporedi na neki način broj državnih 
sekretara,tako što će ministarstvo sa manjim obimom posla imati jednog ili možda nekad nijednog 
državnog sekretara, dok će ova ministarstva gdje je povećan obim posla, gdje će biti teže sprovesti 
određene politike naročito u ovoj situaciji u kojoj se sada nalazimo, imaće do tri. 
 Čuli smo na odborima, čućemo i danas, evo ja sam jedna od prvih govornika,ali unaprijed znam šta 
će se reći od strane mojih kolega, jer sam već to čula na odborima nekoliko glavnih primjedbi koje se tiču 
usvajanja ovog zakona. 
 Prije svega, čuli smo da ministri treba da budu stručni i ako su određena lica dato im je povjerenje 
od strane političkih partija da budu ministri svako u svom resoru i da rade taj posao profesionalno, onda 
njima praktično i ne trebaju državni sekretari, to je istina. Ministri treba da znaju da rade svoj 
posao,međutim,  već  smo na čelu ministarstva,kao što sam rekla, imali eksperte iz svoje oblasti, pa opet 
nijesmo dobili adekvatne i zadovoljavajuće rezultate, tako da se pokazuje potreba da se upravo ovim 
ljudima gdje su sada i političke funkcije treba pomoći, a osim toga imali smo ranije mnogo manji broj 
ministarstava spojili smo nespojivo, spojili smo finansije i rad i socijalno staranje, spojili smo i svi ovdje 
zajedno glasali za Ministarstrvo prosvjete, nauke, kulture i sporta i taj ekspriment se pokazao nemogućim i 
jednostavno nijesmo dobili one rezultate ni mi ni građani onako kako smo očekivali i kako smo mislili da će 
da se desi. 
 Takođe, drugi argument koje smo čuli koji je dijelom, odnosno skoro u potpunosti objasnio kolega 
Konatar da će broj  državnih sekretara da se poveća, naime, pošto sam već rekla da ne se ne radi o 
imperativnoj normi već o dispozitivnoj normi  svakako Socijalistička narodna partija će inicirati da se donese 
uredba Vlade, a već je najavljeno na osnovu ovog zakona, gdje će se broj ograničiti na veći broj 
ministarstava i isti broj državnih sekretara  tako a se tu o nekom uhljebljenju političkih ličnosti ne može 
govoriti, bar ne onaj ko hoće da prizna istinu ako imamo sad 18 ministarstava i isti broj državnih sekrtara, 
mislim da se definitivno jasno je svima i građanima da se tu ne radi o tome. Radi se o tome da se na taj 
način, eto želimo pomoći nekako  i da kažem prosto izvučemo iz ove situacije da se poveća efikasnost rada 
Vlade i učinkovitost njihovog rada. 
 Čućemo jedan naročito interesantan argument zvani fotelje, odnosno već smo čuli ili kako oni to 
vole da zovu Vlada namirenje-pomirenja. 
 Poštovani građani Crne Gore, 
 Svako onaj ko hoće da bude realan zna da upravo o namirenju-podmirenju foteljama govore oni koji 
imaju upravo najviše. Ja sam spremna u ime Socijalističke narodne partije, a bogami neki drugi bivših 
konstituenata da kažem "izmjerimo" pa da izbrojimo sve te fotelje koliko koja partija i koliko koja koja 
koalicija i koliko koja partija pojedinačno ima tih fotelja, pa da vidimo ko se zašto bori u svakom trenutku. U 
svakom trenutku sam spremna što se fotelja tiče. 
 Ja vas nijesam prekidala, gospodine Koprivica. Slušala sam i proceduralno. Hvala. 
 Kada su ti konstituenti okretali leđa nama kao parlamentarnoj većini nekoj bivšoj, kada su bez 
ikakvog objašnjenja u momentima kada smo dogovarali svi zajedno rekonstrukciju prošle Vlade brutalno 
nam okrenuli leđa počevši da podržavaju vladu Zdravka Krivokapića koju je, istina je, svi smo ovdje 
odgovorni zajedno, izabrali smo mi, glasali smo za nju, ali se vrlo brzo pokazalo da nije naša vlada,nijesmo 
ih napadali, nijesmo ih kritikovali, trudili smo se da držimo neki nivo sve u cilju pomirenja i sve u cilju 
postizanje nekod konsenzusa i zajedničkog dogovora. Upravo, ubrzo nakon toga se krenulo čisto govorim 
da posjetim građane, a građani to vrlo dobro znaju i o svakom od nas će donijeti svoj sud svakako na 
izborima koji će biti ili neće biti brzo svejedno pokazaće vrijeme. 
 Kada se radilo o dogovorima iste te strukture koji sada govore o foteljama i o pomirenju-namirenju 
nijesu se čak ni potrudile da sjednu sa nama za istim stolom, da se razgovara o rekonstrukciji Vlade unutar 
većine. Ako se nije imalo povjerenja u SNP, imalo sam možda povjerenje u druge neke konstituente, pa se 
ni tu nijesmo potrudili da sjednemo za isti sto i da razgovaramo.Takođe, iz sebi znanih razloga ostali su van 
svega ovoga. Ja sam negdje očekivala da će ova Vlada sada da ima više konstituenata, nažalost do toga 
nije došlo. Zašto ovo govorim? Zato što smo u onom trenutku, upravo se radi o tim foteljama, upravo su te 
fotelje pomirenje-namirenje razlog svega ovoga što se dešava i razlog svega toga što se napada sada 
svako novo rješenje. Ja sam rekla upravo spremni smo da izmjerimo i da izbrojimo sve te fotelje, evo 
poklanjam sve one koje je SNP dobio u prošlom mandatu, a na uštrb svojih kolega što upšte nije ni 
principijelno ni kolegijalno, pozivamo se ovdje na nekakve principe. 



 Kada je SNP tražio od bivšeg premijera Zdravka Krivokapića da potpiše ili da napravi makar 
obećanje javno da neće u okviru 42. Vlade formirati političku partiju čisto iz razloga, jer ona gubi karakter 
ekspertske vlade tada, što se i desilo, a znali smo u tom trenutku niko nije stao iza nas, a svi smo mislili isto 
i što se tiče onih o kojima sam govorila i nažalost nedostajalo je hrabrosti da se to kaže možda javno. 
Toliko o tome argumentu što se tiče namirenja i porodičnog i ličnog i svakakve satisfakcije, neću više 
komentarisati zaista smatram da nema potrebe.  
 Što se tiče ovog zakonskog rješenja, kao što sam već rekla, dispozitivna je norma, urediće se 
uredbom Vlade koju će Socijalistička narodna partija inicirati. Neće doći do novih zaposlenja, neće doći do 
novih troškova za građane. Nadam se da će na ovaj način, makar da pokušamo da učinimo što više za 
efikasnost i učinkovitost nove vlade i pojedinih ministarstava koji će naročiti biti opterećeni na uštrb onih koji 
će imati znatno manje posla i znatno manje biti opterećeni u narednom periodu. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:08:16) 
 
 Hvala poslanici Paunović.  
 Shvatam da ste produžili na konto vremena kluba, što će biti pribilježeno. 
 Sledeći je poslanik Boris Bogdanović, ispred Kluba Demokrate - Demos. Prije nego što dam riječ 
uvaženom poslaniku Bogdanoviću, moram da konstatujem da smo mi u ovom parlamentu daleko od rodne 
ravnopravnosti, ako smo sada imali izlaganje uvažene koleginice poslanice, gdje je veliki dio muških kolega 
imao potrebu komentarisanja ili priče koja je ometala uvaženu poslanicu. Na žalost, daleko smo od rodne 
ravnopravnosti i međusobnog uvažavanja.  
 Izvolite, kolega Borise Bogdanoviću. Imate riječ ispred vašeg kluba. 
 

 
 BORIS BOGDANOVIĆ (10.05.22 19:09:08) 
 
 Zahvaljujem, koleginice Đurović.  
 Poštovane koleginice i kolege, poštovane građanke i građani Crne Gore, kao što svi znamo, ova 
nelegitimna 43. Vlada Crne Gore ima 21 člana, a partije imaju ukupno 16 poslanika u Skupštini Crne Gore. 
Dakle, te partije koje imaju 16 poslanika u Skupštini Crne Gore imaju 21 ministra, četiri potpredsjednika 
Vlade, imaju dva ministra bez portfelja, ali svakako s dubokom foteljom. Što se nas tiče, ovo je vjerovatno 
malo za jednu manjinsku vladu. Trebalo je, pretpostavljam, duplo više. To je ova brojka od 21. To je tačno 
ona brojka koju smo više puta u prethodnih nekoliko mjeseci pomenuli kao ključnu brojku za razvoj političke 
situacije u zemlji, odnosno onu ključnu brojku koja se nalazi na bankovnoj fakturi ispostavljenoj za uslugu 
izdaje izborne volje građana.  
 Naravno, pored ove cifre od 21, izuzetno je interesantna i cifra 54. Dakle, prvi put u istoriji Crne 
Gore se predlaže da jedna nelegitimna 43. Vlada Crne Gore ima 54 pomoćnika ministara, odnosno 54 
državna sekretara. Dobro ste čuli 54. Vlada bivše Socijalističke Federativne Republike Jugoslavije nije 
imala ovoliko pomoćnika ministara, odnosno ovoliko državnih sekretara,i to Vlada zemlje s populacijom od 
preko dvadeset miliona stanovnika i to zemlje koja je imala, hajde da kažem, visoko birokratizovani 
socijalistički režim.  
 Međutim, kada smo čuli da će jedna Vlada u Crnoj Gori imati 54 pomoćnika ministra, mislili smo da 
je šala. Ali, imajući u vidu da se autori ove ideje ne šale i nemaju apsolutno nikakav smisao za humor, 
moramo iz veoma ozbiljno shvatiti u namjeri da unište ono što su generacije prije nas stvarale. Pedeset i 
četiri državna sekretara, 54 pomoćnika ministara. Izgleda da su ministri nesposobni kada im treba ovoliko 
pomoćnika ministara. Mada u toj vladi ima sigurno i sposobnih ministara koji sebi neće dozvoliti da imaju 
više od jednog državnog sekretara, više od jednog pomoćnika ministra, ali ako i to uzmemo u obzir, imaće 
vjerovatno oko 50 pomoćnika ministara, odnosno 50 državnih sekretara, pa je ta cifra i dalje 
beskrupulozna. Zamislite tu beskrupuloznost da se ovim aktom predlaže da ova nelegitimna 43. Vlada 
Crne Gore ima 30 pomoćnika ministara više nego prethodna Vlada i više nego bilo koja Vlada do sada. 
Sada vidite i po rasporedu u sali i po narativu i po svemu onome što su izgovorili i po svemu onome što su 
uradili, po svemu onome što su odlučili, da su vas, poštovani građani Crne Gore, slagali. Sve vrijeme su 
nas lagali.  
 DPS se vratio na manjinska vrata, DPS se vratio sa svojim kadrovima, DPS se vratio sa svojim 
pomoćnicima ministara, a mi smo se vratili na onaj period od prije 30. avgusta 2020. godine kada je jedna 
partija o svemu odlučivala, kada je jedna partija sve raspoređivala i vi ste, gospodo iz dijela prethodne 
parlamentarne većine, uništili demokratiju u zemlji koja je demokratiju jedva odbranila dok ste vi ćutali, dok 
ste vi bježali i dok ste se vi svakako tajno dogovarali.  



 Što se nas tiče, sakrijte se, bježite, ćutite. Stići ćemo vas, naći ćemo vas, možete samo da nas 
gledate. Nije nam uopšte žao ni malo jer ste očigledno dobro naplatili ovu uslugu izdaje izborne volje 
građana. Kada ovaj cirkus prođe, shvatićete da ste za male pare prodali svoj politički obraz i svoju političku 
čast i da ništa toga nije bilo vrijedno, pogotovo ne ovaj akt danas. Ovaj akt danas će napraviti klasični 
cirkus u državnoj upravi. Evo i kako. U zgradama u kojima su smješteni ministri i ministarstva, pa nema 
toliko kabineta, nema toliko fotelja, nema toliko kancelarija u koje mogu da se smjeste 50 pomoćnika 
ministara, pa je moguće da će se ministri sasvim slučajno srijetati sa svojim pomoćnica tokom posjete 
zgradi Bemaksa ili tokom posjete zgradi Volija, a prepoznavaće se po kodnom broju 21.  
 Sve drugo je, poštovani građani, poštovane koleginice i kolege, politička saprofagija i nadanje, i to 
uzaludno nadanje da će građani i narod Crne Gore imati kratko pamćenje, a mi ćemo se potruditi da tako 
ne bude. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:14:43) 
 
 Hvala poslaniku Bogdanoviću.  
 Sledeća je ispred Kluba PZP-a uvažena potpredsjednica Branka Bošnjak. 
 
 
 BRANKA BOŠNJAK (10.05.22 19:14:55) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice.  
 Uvaženi građani, počeću od toga da je danas ovaj zakon o državnoj upravi pred nama, odnosno 
izmjene zakona, a on je nekako ogolio jednu istinu, ako ćemo da budemo realni, da nismo usvojili ni zakon 
o skupštini ni zakon o vladi, taj zakon o vladi bi regulisao sve ove stvari i zakon o skupštini bi regulisao 
mnoge stvari o kojima mi danas pričamo i koje predstavljaju problem, ali nije bilo spremnosti ni prethodnika, 
a bojim se da neće biti spremnosti ni ovih sada.  
 Što se tiče konkretnih ovih izmjena, dok ne vidimo tu uredbu, ne mogu da vjerujem da neće 
postojati apetiti pojedinih političkih aktera da traže da u svim ministarstvima budu tri državna sekretara iz 
razloga što su to tri mjesta koja se na Vladi, znači to su politička namještenja, ne trebaju konkursi, bojim se 
da će apetiti da budu nezaježljivi i, iako se možda donese uredba, da će neko da krši na nečije insistiranje i 
da na kraju ćemo imati uvećavanje i onako ogromnog i tromog državnog aparata. Mislim da je osnovni 
problem svega što mi imamo jedan državni aparat koji ima preko 60.000 zaposlenih a ako ćemo biti realni 
nije efikasan i daleko je od efikasnog i daleko je meritokratije u tom državnom aparatu.  
 Ono što treba da uradimo je da smanjimo broj mjesta koja se biraju po partijskoj, odnosno po 
namještenju, da su to politička namještenja, da moramo da uvedmo konkurse, pa onda da nije važno je li 
neko nečiji ili je iz nečije partije ili je neko nečiji rođak. Da bude najvažnija škola, iskustvo i ono što je 
pokazano na interjvjuu, ali da se vrlo dobro zna ko je taj koji vodi intervjue, a ne da i to bude jedna 
namještaljka. To je jedini način na koji mi možemo da ojačamo našu državnu službu uz racionalizaciju 
državne službe, a čini mi se ovdje imamo i bivšu ministarku javne uprave, počelo se bilo sa nekim 
planovima, odnosno data je neka strategija racionalizacije, ali ne vidim da je iko spreman da racionalizuje 
ovakav golemi državni aparat. 
 Sledeću stvar koju takođe moram da istaknem jeste i onaj Zakon o zaradama u javnom sektoru, 
gdje mi sad imamo toliko neprimjeren broj onih ljudi koji primaju po prestanku funkcije platu godinu dana. 
Odlično znamo da i u okruženju i svuda to je važilo i treba da važi za ministre, predsjednike države, 
premijera, poslanike, jer posle tako značajnih funkcija treba određeno vrijeme ako ne mogu da se vrate na 
određenu funkciju i ne mogu baš na svaku da se vrate, jer ipak se radi o značajnim, a mi sada imamo 
raznozrazne savjetnike i u lokalnoj samoupravi koji nam primaju godinu dana po prestanku radnog odnosa. 
To su ogrnomne pare koje se odlivaju iz budžeta i to je takođe vjerovatno smišljeno bilo za određenu 
kategoriju i bilo opravdano, ali vremenom su apetiti rasli i dobili smo jedan nenormalan broj takvih.  
 Druga stvar o kojoj moramo da pričamo, kada govorimo o državnoj upravi, jeste ovaj nenormalan 
broj službenih automobila. Pa mi smo država koja po glavi stanovnika u svijetu ima ubjedljivo največi broj 
službenih automobila. Jedna Njemačka ima višestruko manje nego mi. Da ne pričam o bivšoj Jugoslaviji, 
mislim koliko je imala 4 - 5 automobila. Prosto je nevjerovatno i  to možda i nismo ni znali dok nismo dobili 
one registracije koje prepoznajemo, a mnoge i ne prepoznajemo, jer na nivou lokalne samouprave nisu 
takve da ih prepoznajemo. Znači, ako ćemo stvarno iskreno da idemo na to da ovu državu učinimo 
efikasnom, odnosno državni aparat efikasnim, moramo da idemo na racionalizaciju a to nije lako, znam da 
nije lako, jer niko lako otpuštati ljude i to kad krenete u taj proces, ali treba da nađemo način i da im se 
ponude određena radna mjesta. Mi sada kad neko ode u penziju opet na to mjesto pa i ako nije potrebno 
opet se neko javi da bude taj koji treba da bude zamijenjen. Znači, moramo o tome povesti računa i 



moramo koristiti sada ove informacione tehnologije i e-upravu, gdje mnoge stvari možemo da završimo a 
da ne moraju da postoje zaposleni na tim mjestima, ali ne postoji volja. Ne postoji volja ni tu tome, evo 
kada gledamo u Skupštinu, realno, da li ima potrebe da predsjednik Skupšitne ima devet savjetnika? Mislim 
da nema. Da li ima potrebe da premijer ima mislim deset ili nešto više? Mislim da nema. Do skoro, da 
znate, ne znam da li kod premijera promijenili i predsjednika države, a vi doskoro u u Skupštini niste imali, 
nije čak morala ni stručna sprema, nego je mogao koga bira predsjednik ili potprerdsjednici, potpredsjednici 
imaju pravo na dvoje, i tu nismo imali kriterijume pa smo tražili, pa je Administrativni odbor donio. Ni to nije 
dobro. Mi moramo da znamo ko će, kako može da savjetuje predsjednika neko ko nema fakultet ili ko nema 
adekvatnu školu. Toliko je anomalija u državnoj upravi, evo sam namjerno počela i od same Skupštine, da 
ne kažemo da sebe. Mi treba, ako hoćemo da budemo iskreni i rodoljubi pravi prema ovoj državi treba da 
se ponašamo drugačije, da ponašamo se racionalno i da favorizujemo znanje i struku, a ne da nam se 
povećava broj kako ko stiže, povećava broj u administraciji.  
 Ono što je najbitnije da povedemo računa da se raspisuju konkursi, da se javljaju, da se biraju 
najbolji, da se što je moguće manje mjesta bude postavljeničkih, nego da se to otvori i to je način na koji 
treba da jačamo državnu upravu i onda neće biti važno ko je čiji, ako je meritokratija u pitanju. Zašto bi bi 
bio isključen neko ko je dobar, pa samo zato što je neko njegov na nekom položaju. U tom smislu treba da 
idemo i da budemo realni i mislim da treba pod hitno da radimo prvo ovdje na donošenju zakona u 
Skupštini i da se obavezno, a to sam iznenađena, jer nisam ni vidjela u onom ekspozeu da se igdje 
pominje Zakon o Vladi, i mislim da to obavezno treba da se uradi. Mislim da u ekspozeu nigdje ne piše 
Zakon o Vladi, mislim da to treba da bude jedan od prioriteta i da na taj način sve ove vezane zakone fino 
koji se tiču administracije i državne uprave uopšte na svim nivoima treba da dovedemo u red i da onda će 
to biti nešto što je zaista prava reforma i nešto što je jedan patriotski čin. 
 Otprilike to što sam htjela danas da kažem i samo da kažem da mislim da prethodna Vlada da je 
broj ministarstava 12 bio premali, da je ovo sa možda 18 nešto što odgovara realnom stanju, ali je na žalost 
to nešto što će sigurno usporiti rad ove Vlade zbog toga što cijela ta zamjena ili ta procedura koja treba da 
se desi i da ne samo za budžet nego uopšte i za najbanalnije stvari, a to je gdje će ko da sjedi i da će sve 
to da uspori proces, da li će se imati vremena za to u ovih godinu dana na koliko ste oročeni, nisam 
sigurna, ali evo da unaprijed ne kritikujem nego ću sačekati da vidim šta će biti pa ćete dobiti odgovor kroz 
kontrolnu ulogu Skupštine i naša poslanička pitanja i premijerski sat. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:24:00) 
 
 Zahvaljujem potpredsjednici Bošnjak.Shvatam da je i ona koristila vrijeme kluba.  
 Sledeći je uvaženi poslanik Adnan Striković. Izvolite. 
 
 

 ADNAN STRIKOVIĆ (10.05.22 19:24:11) 
 
 Hvala, predsjednice Skupštine. 
 Na samom početku, kao poslanik koji pripada klubu i partiji koja će glasati za jedan ovakav predlog 
zakona, želim da kažem da zaista ovaj zakon otvara jednu mogućnost zloupotrebe, da se ovako 
najjednostavnije izrazim. Ukoliko bi neko želi da ovaj zakon tumači na način kako je napisano doslovno 
došli bismo u situaciju da zaista možemo da imamo 54 državna sekretara i onda bi u toj situacji i u toj 
varijanti svi argumenti koji su se čuli od onih koji će glasati protiv jednog ovakvog rješenja zaista pili vodu, 
zaista imali smisla i ja bih vjerovatno u toj situaciji onda bio na njihovoj strani. Međutim, čuli smo i od 
čovjeka koji je svakako kao predsjednik kluba partije koja daje premijera ove države  vjerovatno upućen u 
način kako Vlada planira da rasporedi državne sekretare, pa je prikazao neke matematičke formule u koje 
ja kao poslanik želim da mu vjerujem. Znači, prosto stvar je povjerenja. Ja u ovom trenutku dajem svoje 
povjerenje da zaista ova 43.Vlada neće u konačnici imati više od 36 državnih sekretara koliko daje i ovo 
prethodno zakonsko rješenje kao mogućnost. 
 U suprotnom, ukoliko to ne bude tako onda argumentacija o nekakvom pomirenju, namirenju i tako 
dalje zaista dobija na snazi i vjerovatno bi svi oni, kažem, koji će danas glasati protiv ovog zakona onda 
dobili pravo da kažu - eto jesmo li vam rekli to će se zloupotrijebiti, bili smo u pravu i tako dalje. Nadam se 
da neće i dajem jedan apel svim političkim partijama, a to je da profesionalizam i stručne kvalifikacije budu 
mjerilo ljudi koje ćemo uputiti kao državne sekretare u Vladu Crne Gore.  Sva priča danas oni koji će glasati 
i oni koji neće glasati, svelo se na matematiku i u suštini koliko će to koštati ovu državu, to je vrlo lako 
izračunati, koliko bude državnih sekretara, znamo koliko je bruto plata jednom državnom sekretaru, 
pomnožimo sa 12, pomnožimo sa brojem sekretara toliko će to koštati ovu državu.  



 Međutim, da li neko u ovoj sali može da izračuna koliko košta državu jedan nesposoban, nestručan, 
nekvalifikovan direktor,sudija, stečajni upravnik, ministar, državni sekretar, doktor itd? Da li neko može da 
izračuna koliko je recimo jedan po meni, najblaže rečeno, nesposoban minsitar prosvete, nauke, kulture i 
sporta u prošlom mandatu koštao ovu državu? Da li se to uopšte može u materijalnom i u novčanom smislu 
izraziti? Koleginica je prethodno diskutovala i kazala da je samo ta činjenica da je na nezakoniti način  
razriješila direktore, prosto u materijalnom smislu i treba da košta ovu državu desetine miliona eura. Vi 
izračunajte sad kolika je šteta. Da li je šteta po državu, plate državnih sekretara, ili je šteta po državu ono 
kako rade ti ljudi koji se imenuju na ta određena mjesta? Ja bih molio da sa tog aspekta  posmatramo 
stvari,apsolutno nije štetno po državu i to je, izvinite što moram tako da se izrazim, smiješna cifra za državu 
kada se tiče plata, desetak ljudi ukoliko to ljudi rade dobro i profesionalno svoj posao. Dovoljan je jedan loš 
kadar, jedna trula daska  u čitavom sistemu da državu ošteti za desetine stotine miliona eura. Mi imamo na 
žalost u Crnoj Gori takvih primjera, nadam se da će ih u budućnosti biti sve manje.  
 Ono što vam ja kao poslanik Socijaldemokratske partije mogu garantovati da ćemo mi svoje najbolje 
ljude,svoje najstručnije ljude,najbolji kadar delegirati na mjesto državnih sekretara ukoliko to budemo imali. 
Ukoliko ne budemo imali adekvatno rješenje po našoj procjeni za neodređeno ministarstvo, a znam da 
imamo skoro za svako mi nećemo delegirati u  to ministarstvo našeg državnog sekretara, prepustićemo to 
nekom od kolega za koje smatramo da ima stručne reference.  
 Sada mi dozvolite zaista da se sa samo par rečenica osvrnem na izlaganje  prethodnika koji su 
prozivali Socijaldemokratsku partiju, prozivali neke ljude iz Socijaldemaokratske partije koji u ovom trenutku 
obavljaju funkcije ministara u 43. Vladi. Trudiću se da budem umjeren, mnogo umjereniji nego što sam to 
planirao biti, isključivo uvažavajući razloge da kolege trenutno nijesu u sali. Danas smo čuli priču o 
Belvederu, čuli smo priču o tome da su se čule nekakve poruke mržnje, pjesme mržnje itd. jedine dvije 
pjesme koje su se tamo pjevale su bile himna, socijalistička Internacionala. Ako nekome smeta himna Crne 
Gore meni je žao što moram da ga razočaram i što mu kažem  da će svaki član Socijaldemokratske partije 
na svakom mjestu u Crnoj Gori iz sveg glasa uvijek pjevati himnu Crne Gore. Što se tiče članova 
Socijaldemorkatske partije isto važi  i za socijalističku Internacionalu i himnu naše partije Odu radosti. Što 
se tiče poruke da su odnosi sa Srbijom teški, ali prioritetni,ako neko to želi da vidi kao poruku, antisrpstva i 
ideju vodilju među narodnim odnosima, meni je žao. Ja prosto razumijem političku tendenciju čak mi je i 
drago što ljudi  poznaju Socijaldemokratsku partiju kao kost u grlu, u političkom smislu, politici koju oni 
reprenzentuju. Mi ćemo se truditi da i dalje tako ostane. Vi me upozoravate oko vremena i ja ću se kažem 
sa uvažavajućim to  što oni nijesu tu  ipak zadržati na svemu ovome. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:30:05) 
 
 Samo iz tog razloga što je iz vašeg kluba prijavljena i koleginica Vuksanović Stanković, pa onda ne 
možete iskoristi sve  vrijeme kluba, trebate ostaviti i njoj. Eto iz kolegijalnosti Vas upozoravam na vrijeme. 
 U svakom slučaju, po informaciji  koju imamo još samo iz Kluba Socijaldemokrate  imamo 
prijavljenog uvodničara, odnosno uvodno izlaganje ispred kluba i to je poslanik Boris Mugoša. 
 Izvolite. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (10.05.22 19:30:39) 
 
 Zahvaljujem, poštovana predsjednice.  
            Uvažene građanke i građani, 
 Ja ću se zaista truditi da o ovoj temi pristupim čini mi se na realan način,  neopterećen bilo kakvim  
političkim stvarima i posmatraću ga iz ugla prije svega sistema. Ali ajde da prvo na principijelan nivou 
raščistimo neke stvari, ovo nijesu trebali da predlažu poslanici, ne mogu poslanici da predlažu ukoliko Vladi 
treba državni sekretar. Ipak bi takvo rješenje  trebalo da bude predloženo od strane  Vlade. Ne mogu bolje 
poslanici da znaju obim rada  Vlade i potrebu  za tim stvarima od same Vlade, to je pod jedan. 
 Dva, ja mislim da nije slučajno što nemamo mišljenje  Vlade. Podsjećam Vas da je ovaj zakon oko 
15 dana u skupštinskoj proceduri, a da je Vlada  vrlo brzo, i to je zaista za pohvalu, dala mišljenje na brojne 
amandmane  poslanika, ali na ovaj zakon koji ima samo jedan član nije  dala mišljenje. Mislim da nije htjela 
da ga da, a da je razmišljala o tome teško bi dala  pozitivno mišljenje, ipak bih volio da vidim tog ministra  
koji će predložiti Vladi,a to je ministar Javne uprave koji će predložiti Vladi da treba ministarstvo da ima tri 
državna  sekretara. Kada pričamo o ovom zakonu bitne su dva segmenta, prvi sam nazvao segment da je 
on neprimjeren, a drugi da je neodgovoran. Zašto je neprimjeren? Jesmo li mi svjesni  u kakvoj se 
finansijskoj situaciji nalazimo, jesmo li čuli jutros ministra finansija  da je dug prema  Fondu zdrastva 50 
miliona eura, a taj dug niko do sada nije spominjao? Jesmo li čuli ministra finansija da ga čekaju 



nerealizovani zaključci  Vlade od 20 miliona tekuće rezerve i da mu non stop dolaze nove obaveze koje 
treba da platimo? Mislim da je neprimjereno, ako se već izabrala najglomaznija Vlada  od obnove 
nezavisnosti, najglomaznija  nemojmo reći da imamo 18 ministarstava, nego trebamo reći da imamo 20 
ministara, i u trenutku kad se bira najglomaznija  Vlada  do sada  sa ograničenim vremenom trajanja, nije 
puni četvorogodišnji mandat, nego godina plus pontecijalno još jedna godina. Vi predlažete rješenje da 
Vladi dajete mogućnost  da umjesto dva  svako ministarstvo ima tri državna  sekretara, ne određuju 
poslanici broj državnih sekretara. Čak nije dobro da nam jedan poslanik kolega Konotar, kaže koliko će 
Vlada  imati državnih sekretara, jer onda se obesmišljava podjela vlasti, ne određuje poslanik, nego  
određuje Vlada i Vlada može danas da kaže 36 sjutra 40, a preksjutra  54, jer ona svoju uredbu može da 
mijenja svaki dan. I ako smo rekli da je do sada bilo 18 ministarstava  puta ponetencijalno dva to je 
maksimum to je 36,sad je pontencijalni maksimum 54. 
 Ali ako mene pitate, a radio sam prije deset godina u dvije Vlade i dobro poznajem državni sistem, 
ne postoji jedan argument da jedno ministarstvo treba da ima tri državna sekretara. Ako mi ga navedete ja 
ću glasati za ovaj zakon. Ali ja znam da ga ne možete navesti,posebno Vi koji poznajete sistem, a posebno 
u situaciji kad imamo 18 ministarstava gdje su prilično kroz tu podjelu rascjepkane nadležnosti 
ministarstava. Nema nikakvog razloga, ja sam izveo računicu i ako je pontencijalno 36 državnih sekretara 
vidim da će ih biti , ne treba Vladi 36 državnih sekretara,maksimum 22, jer dvije trećine ministarstava 
trebaju samo da imaju jednog, samo pet-šest ministarstava  trebaju da imaju dva i to Ministarstvo  
poljoprivrede, vodoprivrede i šumarstva, Ministarstvo kapitalnih investicija, Ministarstvo ekonomskog 
razvoja i turizma, Ministarstvo finansija, Ministarstvo urbanizma prostornog planiranja i ekologije. Zašto?  
Ako imate problem u Vladi da imate  ministra koji ne poznaje svoj posao, to nije problem državnih sekretara 
nego je problem ministra koji ne zna da radi svoj posao. Drugi argument, veoma važan, sistemski. Ovim 
zakonom obesmišljavate Zakon o državnim službenicima i namještenicima‚ jer vi imate ministra, državnog 
sekretara, sekretara i direktore direktorata. Ministar i državni sekretar se biraju bez javnog konkursa. 
Državni sekretar je politčka ličnost, njega ministar predlaže Vladi, Vlada ga direktno imenuje i nema 
potrebe da ministar ima tri državna. Jedan bi trebalo koji ga mijenja u slučaju odsustva, jer se može na daj 
bože desiti da ministar ima ne znam bolest ili tako nešto pa  dva ajde ako je veliko ministarstvo, tri-vjerujete 
mi da je strašno neprimjereno, a sekretara ima jednoga, a direktora direktorata koliko god hoće. I ti ljudi se 
biraju na konkursu i ti ljudi su stručnjaci i njih obesmišljava ova norma, jer što će nam ekspertsko rukovodni, 
visoko rukovodni kadar, pomoćnici ministra, načelnici ako iznad njih imamo tri državna sekretara. Na kraju, 
i završavam, kolege koje ste bili sa mnom i u onoj vlasti kad smo zajedno bili pa ste sad bili sa mnom u 
opoziciji i prethodnih godinu i po, a sad ste dio nove vlasti, vama se prije svega obraćam. Krajem 2018. 
godine smo usvojili Zakon o državnoj upravi - sistemski zakon koji se ovako ne smije mijenjati. Pregovaram 
sa Evropskom komisijom itd. i tada smo se natezali "da budu dva maksimum" i tada su kritikovali. Sad se 
predlaže tri, ja garantujem da je ovaj predlog kolege Konatara bio prije tri mjeseca mi ga ne bi tada 
podržali. Nemojte sad da ga podržavate. Nije ovo trenutak, vrlo je složena situacija, nemojmo da radimo 
ove, odgodimo  odlučivanje ovakvih zakona.  
 Ponavljam, ne postoji razlog da jedan ministar ima tri državna sekretara, obesmišljavamo sistem, 
vjerujte mi da ga obesmišljavamo. Izvinjavam se, predsjednice, zbog ovoga prekoračenja, stvarno sam se 
trudio da dobronamjerno pristupim i konstruktivno ovoj problematici, molim vas još jedan put da razmislimo. 
Kao što vidite, glasamo i glasaćemo za svako zakonsko rešenje koje je dobro ko god ga predložio i Vlada i 
poslanici većine, ali nemojmo da glasamo za ovakva zakonska rešenja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:38:48) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mugoši. 
 Ja zaista nisam imala namjeru da vas prekidam, ali pošto ovdje u evidenciji imam prijavljenog  i 
uvaženog kolegu Damira Šehovića mogu samo konstatovati da ste mu ostavili minut na raspolaganje, a 
negdje ćemo biti tolerantni i kada su situacije tako da je potrebno iznijeti još dodatno stav. U svakom 
slučaju sa ovim smo završili sa uvodnim izlaganjem ispred poslaničkih klubova.  
 Da li predlagač želi sada komentar? Ne želi . 
 Nastavljamo dalje sa redosledom prijavljenih za raspravu. 
 Prva za raspravu uvažena poslanica Marta Šćepanović. 
 Izvolite, koleginice Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (10.05.22 19:39:35) 
 
 Uvažena predsjednice, uvažene kolege, poštovani građani,  



 Prije svega povodom ovog Predloga zakona mi je drago da je kolega Konatar kao predlagač 
plastično, da tako kažem, predstavio građanima Crne Gore šta zapravo promjene u Zakonu o državnoj 
upravi znače. Očegledno da je morao na ovakav način predstaviti građanima, jer je svjestan prije svega 
manipulacije u pojedinim diskusijama i ovo je najrealnije da se na ovakav način građanima predstavi da 
ovaj zakon zapravo ne znači ukupno povećanje broja državnih sekretara u ukupnom broju. 
 Ono što želim da kažem je da je državni sekretar politička funkcija i da je zaista sprem nove 
organizacije u Vladi neophodno da se na ovakav način predvidi povećanje broja državnih sekretara u 
pojedinim ministarstvima u onim ministarstvima koji zaista obuhvataju više oblasti i gdje jedan ministar 
zaista neće moći da adekvatno prati svaku od tih oblasti. Mislim da je ovo dobro rešenje i mislim da je 
dobro rešenje iz razloga što nam praksa uvijek pokaže u kom segmentu treba mijenjati zakon i zaista je 
praksa u prethodnom periodu i pokazala da je u pojedinim ministarstvima neophodno povećati broj 
državnih sekretara upravo iz razloga koje je naveo i kolega Konatar. Dakle, slažem se takođe i sa kolegom 
Strikovićem u potpunosti kada kaže da je prethodna Vlada koštala budžet toliko, pokazaće se i koliko, čak i 
desetine miliona eura kada su u pitanju pojedine funkcije i određena politička razrešavanja, slažem se zato 
što povećanje broja državnih sekretara neće uticati na povećanje troškova. 
 Ono što je meni danas da simpatično dok slušam današnje diskusije predstavnika opozicije, prije 
svega ne znam da li je realno danas da ovo slušamo kao da su sadašnji predstavnici opozicije prespavali 
prethodnu godinu, godinu i po, jer slušamo danas priču o političkom zapošljavanju, slušamo priču o 
konkursima i o jednakim šansama kao da prethodnih godinu i po oni nijesu bili u vlasti, kao da nijesu 
sproveli nezapamćeni politički revanšizam, kao da nijesu sproveli nezapamćeni nepotizam, nezapamćeno 
političko zapošljavanje. U pitanju je zapravo bila nezapamćena podjela političkog plijena, kao što je to bio 
naslov u jednim dnevnim novinama, i ta politička podjela plijena je bila javna i otvorena dakle, kao da su 
građani Crne Gore doživjeli amneziju, kao da nije došlo do promjene vlasti, kao da nisu imali priliku da ovih 
godinu i po mijenjaju ono što su godinama kritikovali, a godinama se čujalo od predsjednika raznih političkih 
partija koji su bili u opoziciji, da se partijskom zapošljavanju mora stati na kraj - kad mi dođemo na vlast 
demontiraćemo DPS sistem partijskog zapošljavanja, nikad više DPS zapošljavanje, a prvo što smo imali 
prilike da vidimo jeste da sa odmah nakon avgusta 2020. godine izađu razne tabele i razne liste gdje je taj 
politički plijen, kako je to rečeno tada, podijeljen na način da je samo Demokratski front dobio 264 funkcije 
u javnim preduzećima. Koliko su funkcija dobili prema toj tabeli u osnovnim školama, imali smo prilike svi to 
da vidimo i tako da građanima nije ispunjeno ono što se obećalo u kampanji.  
 Dakle, vi ste građanima obećali određene promjene i upravo zato što te promjene nijesu 
ispoštovane upravo ste danas opet sa desne moje strane, upravo sjedite u klupama opozicije iz tog 
razloga. Dakle, nije nikom kriv DPS što nije građanima ispunio obećanja. Ja čak ne vjerujem da postoje 
odbornici bilo koje sad opozicione partije od Demokratskog fronta do Demokrata da neko rješenje nijesu 
našli u javnim preduzećima svog zapošljavanja ili bilo kakvog drugog. Dakle, danas je zaista licjemjerno 
slušati sve što smo čuli od strane predstavnika opozicije, jer očigledno da njih ovdje ne brinu procedure, 
nego ih očigledno brine što su neki ostali bez fotelja, a očigledno će tek ostajati bez fotelja. I to je dakle 
glavni razlog danas što mi slušamo ovakve diskusije. Tako da imali su građani prilike sve da vide u 
proteklih godinu i po, tako da ova lažna zabrinutost zaista ne pije vodu, sad su se neki sjetili da predsjednik 
Skupštine ima devet savjetnika, pa imali su prilike da mijenjaju da bivši predsjednik Skupštine je mogao 
promijeniti taj broj. Dakle, zaista građanima je sve jasno, a što se tiče ovog Predloga zakona mi ćemo 
podržati ovaj predlog zakona, jer ga smatramo opravdanim. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:45:50) 
 
 Zahvaljujem poslanici Šćepanović. 
 Sledeći prijavljeni je poslanik Janko. 
 Izvinjavam se, na šta je replika, pošto ja nisam čula? 
 
 
 TAMARA VUJOVIĆ (10.05.22 19:46:06) 
 
 Zbog toga što se u negativnom konteksu pominjala partija Demokratska Crna Gora da sigurno 
nema ni mjesne zajednice, niti grada, niti uprave, niti institucije gdje predstavnici Demokrata nisu našli 
svoje uhlebljenje. Tako da u tome vidim. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:46:24) 
 



 Koleginice, to nema osnovu za repliku, ali ima za komentar.  
  Kada bismo na takav način tretirali replike ovdje bismo bili u replikama po cijeli dan, ne ovaj saziv 
nego i prethodni i mnogi sazivi. Znači, koleginice, zaista želim da vam dam riječ da govorite i kažem imate 
pravo da govorite kroz komentar samo ne želim da idemo na to da je replika jer nije uvredljivi izraz na tom 
nivou ovo je iznošenje različitih političkih stavova.  
 Izvolite, uvažena koleginice Vujović. 
 
 
 TAMARA VUJOVIĆ (10.05.22 19:47:14) 
 
 Ovdje kaže znači u negativnom kontekstu tako da za mene je to negativan kontekst. U svakom 
slučaju doživljavam to kao negativan kontekst, a vama to apsolutno znači nije uvredljivo ili ne smeta vam 
mada su ovdje iznošene brojke koliko iz kojeg poslaničkog kluba je zapošljavano po dubini. Dakle, za mene 
jeste to jedan negativni kontekst i samo bih rekla u komentaru ili replici ili kako god da je nama stalo do 
fotelja vjerovatno bi i mi bili u toj satelitskoj priči i u ovoj priči, da tako kažem, tzv. manjinske vlade.  
 Samo da se osvrnem još jednom na to da vjerovatno je i ovaj Zakon o državnoj upravi, kao što je 
premijer, kvazi premijer, naglasio ne vraća se Demokratska partija socijalista na vlast. Međutim, ne na 
nivou ministara i ne na nivou državnih sekretara, ali je bilo pitanje i bila je jedna izjava koja kaže, ali na 
nivou direktora direktorata i drugog kadra i te kako da. Nemojte da skrećete pažnju sa ovakvim temama jer 
vi ste vršili vlast 30 godina i vrlo dobro znamo kako je izgledao revanšizam i kako je izgledalo zapošljavanje 
u državnoj upravi kada ste vi u pitanju i kada ste svojim namještenjima zaposjeli čitavu državnu upravu i na 
nivou državnih sekretara i na nivou direktora direktorata pa sve do čistačice u nekoj osnovnoj školi.  
 Samo bih vam postavila pitanje da li ste u poslednje vrijeme imali komunikaciju sa Vesnom 
Medenicom? Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:48:56) 
 
 Zahvaljujem, poslanici Tamari Vujović.  
 Odgovor na komentar, poslanica Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (10.05.22 19:49:03) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Pa, vezano za ovo 30 godina da smo mi bili dio vlasti ako saberemo da je nekad bila cjelina bili ste 
nekad i vi dio DPS-a pa ste onda otišli u SNP, pa ste iz SNP-a otišli, 15 godina možete nam računati, a ja 
sigurno ne pričam napamet. Evo samo bih kao odgovor na komentar pročitala određene činjenice.  
 Vezano za tabelu koju sam pomenula koja je u medijima nazvana podjela političkog plijena, pa evo 
samo neki detalji: Regionalni vodovod izvršni direktor Josip Đurašković, predsjednik Opštinskog odbora 
Demokrata Bar;JP Morsko dobro član upravnog odbora Željko Bjelica, predsjednik mjesnog odbora vašeg 
Petrovac ne znam; Aerodromi CG član borda direktora Branko Vuković, član Opštinskog odbora Podgorica 
bivši odbornik Demokrata; Monte put predsjednik odbora direktora Aleksandar Božović, član glavnog 
odbora član opštinskog odbora bivši odbornik; Elektroprivreda CG izvršni direktor Nikola Rovčanin, 
portparol Demokrata član odbora, direktor Rajko Radusinović, član Opštinskog odbora Cetinje bio treći na 
listi; CEDIS izvršni direktor Vladimir Čađanović, predsjednik Opštinskog odbora Podgorica; Pošta CG 
direktor Dragan Tufedžić član glavnog odbora predsjednik Opštinskog odbora Bar bivši odbornik; Zavod za 
zapošljavanje direktor Goran Folić, potpredsjednik Opštinskog odbora Berane bivši odbornik, poštovani 
građani, član glavnog odbora Demokrata; Rudnik uglja Pljevlja, predsjednik odbora direktora Dušan 
Janjušević predsjednik Opštinskog odbora Pljevlja; Plantaže član odbora direktora Marija Nikčević šefica 
računovodstva Demokrate Crne Gore; Luka Bar izvršni direktor Ilija Pješić član Opštinskog odbora Bar; 
Budvanska rivijera predsjednik odbora direktora Miomir Pejović, predsjednik Opštinskog odbora Demokrate 
Budva; Montenegro bonus predsjednik odbora direktora Slađana Džaković član Opštinskog odbora Plužine 
bivša odbornica; Željeznički prevoz izvršni direktor Slaven Šestović takođe član Demorata; Prokom 
predsjednik odbora direktora Ivana Grujović član Opštinskog odbora Kolašin, bivša odbornica; Skijalište 
Crne Gore izvršni direktor Đuro Milošević član opštinskog odbora Kolašin; Nacionalna turistička 
organizacija direktorica Ana Tripković Marković član Demokrata; Državni arhiv direktor Danilo Mrvaljević 
predsjednik Opštinskog odbora Cetinje; Uprava javnih radova direktor Boro Lučić član Opštinskog odbora 
Herceg Novi; Uprava pomorske sigurnosti.  



 Dakle, poštovani građani, trebalo bi mi sigurno još10 minuta da čitam sve, a tek ću da čitam tako da 
evo dovoljno za sada. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:52:34) 
 
 Hvala, uvažena poslanice Šćepanović. Ovdje u domenu Vašeg odgovora na komentar navodili ste 
imena ljudi koji ovdje nisu prisutni. Pretpostavljam da će sa te strane reagovati i Klub Demokratske Crne 
Gore.  
 Proceduralna reakcija, poslanica Šćepanović. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (10.05.22 19:53:04) 
 
 Izvinite, predsjednice, ovdje sam navela javne funkcionere. Nijesam nikog prozivala niti za bilo šta 
samo sam navela javne funkcionere. Ovo je sve na sajtu. Ovo je sve na sajtu i ovih državnih organa i 
preduzeća. Ovo je na sajtu Agencije za sprečavanje korupcije ne znam šta sam uvrijedila nekog. Je li nama 
zabranjeno kao poslanicima ovdje da čitamo ono što čitamo sa sajta Agencije za sprečavanje korupcije. 
Izvinite, molim vas ne mislim da iko ima pravo na repliku povodom mog odgovora na komentar. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:53:44) 
 
 Zahvaljujem, poslanice Šćepanović.  
 Poslanica Vujović, samo mi kažite po kom osnovu šta želite po kom osnovu?  
 Procedura, poslanica Vujović.  
 Dogovorite se iz kluba ko će proceduru. 
 
 
 TAMARA VUJOVIĆ (10.05.22 19:54:04) 
 
 Reagujem i ispraljam navode. Meni se poslanica Šćepanović obratila i rekla da sam ja 15 godina 
bila u SNP-u pa sam promijenila, pa smo pola vremena bili zajedno. Ne znam vjerovatno ste vi zaboravili 
da je tu postojao jedinstveni DPS pa ste bili sa nekim drugim kolegama po 15 godina i sada ste na jednu 
divnu sreću sad ste ponovo u jedinstvenom DPS-u plus sateliti. Tako da ova opaska koja se odnosila na 15 
godina više se odnosila na neke druge poslanike sa kojima ste sada ponovo u saradnji i ljubavi nego na 
mene i u tom dijelu velika ispravka navoda, ali važno je, što je rekao jedan poslanik, ljubav cvjeta.  
 Što se tiče druge ispravke navoda zaista ne znam po tome što ste vi sve pobrojili evo kolege mi 
kažu da pojedina imena i ono nabrajanje vaše apsolutno ne stoji i nije tačno, ali evo sada ću pustiti, što bi 
rekli, da institucije sistema rade svoj posao, ali naše institucije sistema su uhapšene. Dakle, Svetozar 
Marović funkcioner DPS-a koji je uhapšen, Vesna Medenica koja je takođe 15 godina vodila pravosuđe 
koja je uhapšena, Blažo Jovanić 15 godina bio stečajni upravnik i predsjednik Privrednog suda uhapšen. 
Dakle, i mi bi imali svoje spiskove koje bi takođe željeli ovdje da iznosimo i na kraju meni nije odgovoreno 
na pitanje koje sam postavila. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:55:47) 
 
 Kolega Martinović, procedura.  
 Izvolite, poslaniče Martinović. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (10.05.22 19:55:54) 
 
 Uvažena poslanice Đurović, samo ću 20 sekundi.  
 Poslanice Đurović, znate zašto sam se javio za proceduru? Zato što ste prije izlaganja, koleginice 
Vujović, vi njoj obećali isto kao juče, da će te joj dati riječ, a onda kada su vas disciplinovali iz Demokrtske 
partije socijalista u političkom smislu, onda ste joj kazali da nema pravo, niti na repliku, niti komentar, već 
samo na proceduru i da ima jedan minut vremena. 



 Poslanice Đurović, da li ste svjesni, da građani Crne Gore vide koliko kršite Poslovnik i koliko kršite 
zakon ove zemlje.  
 Vjerujte ovo vam govorim zbog vas, ovo govorim zbog onih časnih i poštenih članova SNP-a koje 
ste izdali i gdje ste se navodno zajedno borili protiv onih koje sada slijepo slušate. Pa vam ne treba više od 
30 sekundi da promijenite mišljenje i pogazite sopstvenu riječ.  
 Zbog toga sam se javio, poslanice Đurović. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:56:59) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću. 
 Kada Vi budete utvrdili da sam ja rekla poslanici Vujović da će dobiti riječ prije nego što sam je 
vidjela da se javila i kad sam je pitala po kom osnovu, onda vam mogu reći da ste za bilo što od toga što 
ste rekli u pravu, a na vašu žalost nijeste u pravu, apsolutno ništa od ovoga što ste izložili. 
 Ali, nastavljamo dalje, navikavamo se na novu kulturu dijaloga u Skupštini Crne Gore.  
 Poslanica Šćepanović je tražila takođe procedrualno. Izvolite. 
 
 
 MARTA ŠĆEPANOVIĆ (10.05.22 19:57:37) 
 
 Predsjednice, pa evo složila bih se u ovom drugom dijelu što je govorila koleginica Vujović, za 
ispravku navoda. Možda sam pogriješila negdje, možda je neko član opštinskog odbora ili je član izvršnog 
odbora, možda sam tu napravila neku zabunu,  tu se slažem u tom dijelu. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:57:57) 
 
 Zahvaljujem. 
 Dobro. 
 Sada nastavljamo dalje po redosljedu prijavljenih.. 
 Ko se sad javlja ispred Kluba Demokratske Crne Gore, koja najviše voli proceduralna reagovanja, a 
za proceduru se javlja poslanik Momo Koprivica. 
 Nijesmo odavno čuli poslanika Moma Koprivicu da proceduralno reagovanje, ja sam sigurna da će 
on nama sada objasniti, na osnovu kog člana reaguje poslovnički.  
 Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 19:58:17) 
 
 Na početku proceduralne intervencije, da vam se izvinim što sam prisutan, ali ću iskoristiti 
poslovničke mogućnosti i govoriću o onome što ste trebali vi da spriječite u ovom visokom domu. Ja 
razumijem da se ne snalazite u vođenju ove sjednice. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 19:58:51) 
 
 Ja ću se u svakom slučaju negdje snaći vremenom, ali samo na početku opet se vratite na to, šta je 
prekršeno da znamo, pošto vi već pričate. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 20:00:50) 
 
 Kao prvo, uvažena koleginice Đurović, ovdje smo čuli iščitavanje imena, ti ljudi nijesu prisutni u 
ovom visokom domu. Crta se oko njih oreol nekog bezakonja, jer to proizilazi iz ukupnog konteksta, a 
imena koja su pročitana nijesu uradila ništa nezakonito i uvijek kad je dolazilo do promjena izvršne vlasti, 
jedan broj političkih funkcionera je obavljao izvršne funkcije. To je logično, to će i sad da bude i ovaj Zakon 
o državnoj upravi se mijenja da bi jedan broj funkiconera DPS-a  došao na pozicije.  
  
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:00:52) 



 
 Procedura jedan minut, ajmo da se vratimo malo. 
 Dozvoliću vam poslaniče Koprivica, dozvoliću vam još 20 sekundi da završite proceduru.  
 Izvolite. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (10.05.22 20:00:53) 
 
 Ovdje se crtaju mete i crtao revolt bezakonja ljudima koji su časno, zakonito vršili javne funkcije to 
čine i sada, vjerovatno su spremni spiskovi onih ljudi koji se nijesu željeli prodati da bi zadržali funkciju, kao 
što nijesmo ni mi kao politički subjekat to da uradimo, a sve da bi se skrenula pažnja sa odbjeglog ideologa 
Demokratske partije socijalista koji stoluju u Beogradu gospodina Marovića, da se skrene pažnja sa 
gospođe Medenice koja je naručivala presude, za gospodina Jovanića, za gospodina Ljuba Milovića, za 
gospodina Petra Lazovića i ostalih bezakonika. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:01:05) 
 
 Poslaniče Koprivica, opomena je za prekoračenje vremena za proceduru i zloupotrebu procedure. 
 Molim da poštujemo Poslovnik. 
 Idemo dalje.  
 Uvaženi poslanik Janko Milatović, čeka već duže vremena na svoj termin izlaganja.  
 Uvaženi poslaniče Milatoviću, izvolite. 
 
 

 JANKO MILATOVIĆ (10.05.22 20:01:31) 
 
 Poštovani građani Crne Gore, poštovani glasači, članovi i simpatizeri Nove srpske demokratije i 
Demokratskog fronta, želim sve da vas pozdravim, 
 Da vam kažem da je na današnjem dnevnom redu jedan zakon koji uvećava državnu upravu, 
odnosno broj činovnika i za koji ja nikada glasati neću, bez obzira na stav mog kluba.  
 Danas su me povrijedile dvije stvari, jedna stvar je cinični osmjeh poslanika DPS-a, koji su se na 
mala vrata vratili na vlast i druga stvar, tablica množenja gospodina Konatara, jer to vrijeđa moju 
inteligenciju. Ja sam neko ko ima dvije "Luče", ko je završio neki fakultet, pa makar se zvao ekonomski 
ovdje na državnom fakultetu i onda mi uvaženi poslanik Konatar podastire tablicu množenja, đe je tri puta 
18 je 36, a ne 54, i ako ima 20 ministara i ako to vrijeđa moju inteligenciju.  
 Gospodine Papoviću, nemojte prema meni, molim vas, meni je 59 godina, nemojte molim vas.  
 Ukinuo bih dva ministarstva, prvo Ministarstvo je vanjskih poslova, jer Crna Gora nema ministra 
vanjskih poslova, ona se ophodi prema okruženju onako kako kaže Vlada Sjedinjenih Država, i nije to 
problem. Imamo Ministarstvo vojno ili Ministarstvo odbrane i mislim da se Ilija Plamenac, Mitar Martinović i  
divizijar Janko Vukotić, okreću u grobu, ko je posle njih ministar. Ne ovaj jedan nego u nizu i to bih ukinuo, 
jer smo mi presudili NATO Savezu bez odluke naroda, a to je najkrupnija odluka u Crnoj Gori koja je mogla 
da se donese.  
 Gospodin Marković, koji danas nije tu, jednom prilikom je rekao 80% naroda u Crnoj Gori ne 
podržava ulazak u NATO, ali mi ćemo ipak da uđemo. 
  Šta bih još ukinuo? Ukinuo bih Agenciju za nacionalnu bezbjednost, jer je novi premijer uveo na 
mala ili velika vrata registrovanog CIA plaćenika Savu Kenteru za direktora Agencije za nacionalnu 
bezbjednost, mislim da je ljepše bilo da je pozvao Džozefa Asada koga je Milivoje Katnić primoravao da 
dođe da svjedoči u sudu protiv Andrije Mandića, protiv Milana Kneževića, pa kad je to ovaj odbio onaj je 
podigao optužnicu, pa je onda poslije odustao od toga. To su tri stvari koje bih ja ukinuo. 
 Ima još jedna stvar, vidim gospodina Janovića sa kojim se nikad ni u čemu nijesam slagao, ni oko 
njegove politike, ni oko njegovih ministarskih poteza. Ali, gospodin Janović je sportista, on je bio neko ko 
treba da bude ministar sporta. Svaka vam čast na tome, ne moramo se ja i vi ni u čemu slagati. Da je bilo 
malo pameti u ovoj eksperimentalnoj Vladi koja je zamijenila ekspertsku, ministar sporta bi bio gospodin 
Joković, koji je nosilac crnog pojasa u karateu. Samo me puštite da završim, gospodine Ivanoviću, pa imate 
kad polemisati sa mnom. 
  Gopodin Joković je nosilac crnog pojasa u karateu, gospodin Joković je vicešampion Evrope u 
karateu, gospodin Joković je bio četiri godine predsjednik Karate saveza Crne Gore i u tom periodu kada je 
on bio predsjednik Karate saveza Crne Gore ostvareni su veliki uspjesi.  



 Gospodine Ivanoviću, ja ću da kažem ono što ja mislim. Najmanje što je potrebno eksperimentalnoj 
vladi je bilo da gospodin Joković bude potpredsjednik Vlade za ekonomsku politiku. Gospodin ima neku 
školu koja nije primjerena tome i njemu treba ne tri no pet ovih državnih sekretara, njemu treba pet jer 
slijedi najteža kriza od II Svetskog rata pa na dalje. To su rekli pametni ljudi, pametniji ljudi od mene i slijedi 
velika kriza, velika glad i mnogo ćemo toga mi propatiti kad prođe ljeto. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:08:19) 
 
 Zahvaljujem. 
 Procedura Petar Ivanović. 
 Izvolite. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (10.05.22 20:08:26) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice Skupštine. 
 Ja zaista nemam crni pojas, ni žuti, ni bijeli, narandžasti itd., ali ima oči, uši i moć govora i ako ikad 
poželim nešto da Vam kažem reći ću Vam to direktno u oči, a neću Vam dobacivati. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:08:50) 
 
 Kolega Ivanoviću, ja se izvinjavam što Vas prekidam, ali kolega Ivanoviću, ovo nije proceduralna 
reakcija, ovo je više bio komentar. Možete proceduru kada bude bila procedura upućena meni. 
 Izvolite, proceduru. 
 
 
 PETAR IVANOVIĆ (10.05.22 20:09:03) 
 
 Evo obraćam se Vama. 
 Dakle, ovo gleda crnogorska javnost, pominjanje mog imena na ovaj način, moglo bi da ustanovi 
utisak moje nekulture itd. Ja želim da odbranim svoju čast, kao što sam uvijek to radio, i siguran sam da Vi 
to nećete spriječiti. Prema tome, očekivao sam možda i Vi reagujete, nijesam ništa progovorio, radim svoj 
posao ovdje, ali sam ipak procijenio da je jako važno da se razumijemo i da se pogledamo u oči i kažemo 
što želimo jedan drugom, a ne da dobacujemo sa mjesta. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:09:36) 
 
 Poslaniče, možete kad dobijete riječ,ali nijeste dobili još uvijek riječ. 
 Znači, poslaniče Ivanoviću, ja sasvim opravdavam Vašu potrebu za reakcijom, ali ne kroz 
proceduralno reagovanje. Znači, ovo je bio komentar, možemo i reći da je i replika. Znači, jeste pominjati, 
ajmo onda da to svrstamo kroz repliku,ali definitivno nije procedura. Sa te strane, kolega Milatović, ima 
pravo odgovora. 
 
 
 JANKO MILATOVIĆ (10.05.22 20:10:19) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine, imam samo jednu rečenicu. 
 Gospodin Ivanović je komentarisao okrenut prema njegovoj lijevoj strani, dok sam ja govorio i 
smijao se. Ja branim svoju čast, a imam svoju djecu, ja imam svoju partiju, ja imam svoj Demokratski front i 
ne želim niko da mi se smije u facu dok ja pričam. Tu je tačka. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:10:50) 
 
 Ja bih takođe voljela kada bi se svi međusobno više uvažavali, pošto danas više puta obavezu da 
pokušavam da  smirim komentare koji su bili u sali, a ono što je posebno indikativno da je najveći broj 



dobacivanja ili komešanja bilo je upravo kada su izlagale uvažene poslanice, bilo koje, da li su vlast ili 
opozicija, što je posebno indikativno. 
 Repliku je tražila  poslanica Vuksanović Stanković u ime kluba. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (10.05.22 20:11:20) 
 
 Uvažena predsjednice, poštovana Skupštinio, uvaženi građani Crne Gore. 
 Ja sam nekako na granici između replike i procedure. Zato što smatram da je noćas jednom izjavom 
uvaženog poslanika Milatovića povrijeđen integritet Crne Gore, kao države i da ste Vi bili dužni kao 
predsjednica Parlamenta da reagujete. Kaže da bi ukinuo Minsitarstvo odbrane i Ministarstvo  vanjskih 
poslova, a svi znamo da su Ministarstvo obrane, Ministarstvo vanjskih poslova ministarstva koja karakterišu 
suverene dražve. Što znači da uvažni poslanik ne priznaje suverenitet Crne Gore, za njega matična država 
nije Crna Gora nego Srbija, ja apsolutno nemam ništa protiv Srbije, samo što moramo da shvatimo svi  u 
ovoj državi da je Crna Gora nezavisna i suverena država i da je Srbija takođe nezavisna država.  
 Drugu stvar na koju želim da ukažem, srećom konačno da su upravo ova dva ministarstva pripala 
ljudima iz Socijaldemokratske partije, jedine partije na političkoj sceni Crne Gore zajedno sa Liberalnim 
savezom Crne Gore, koja je od samog osnivanja preko 30 godina bila državotvorna partija. Ja upravo sada 
pozivam ministra Konjevića, sa ovog mjesta da pod hitno pokrene pitanja o odgovornosti ministarke Injac i 
svih onih koji su u Ministarstvu odbrane radili protiv države Crne Gore, a u interesu države Srbije i po 
nalogu ruske službe. Da se urtvrdi ko je onog dana zadigao helikopter prilikom ustoličenja Joanikija, to 
očekujem od ministra Konjevića da pod hitnio uradi. Očekujem od minsitra Krivokapića, da utvrdi koji su to 
ambasadori koji su iz tih pozicija, umjesto da štite interese države Crne Gore, radili protiv Crne Gore, da se 
utvrdi odgovornost onoga koji je dozvolio da se ukine kancelarija Crne Gore u Briselu, i da se utvrdi zašto 
su crnogorski poslanici i dalje maltretirani  na granici sa Srbijom. To tražim od ministra Krivokapića i 
ministra Konjevića.  
 Dosta je više bilo u ovoj državi onih kadrova koji rade protiv države. Mene ne interesuje  da li se 
neko osjeća kao Crnogorac, Srbin, Hrvat, Bošnjak, Albanac ili Musliman, ko radi protiv države na bilo koji 
način, protiv institucija ili pljačka ovu državu on ne može  raditi u institucijama sistema i  zna se đe mu je 
mjesto. Prema tome, ja vas molim ubuduće da se vodi računa strogo kada se pominje Crna Gora, da se iz 
svake rečenice bilo kog poslanika ođe utvrdi da li se na bilo koji način vrijeđa integritet i suverenitet  države 
Crne Gore, jer to ođe  dopuštiti nećemo. Postojaće Crna Gora i postojaće i Ministarstvo odbrane i vanjskih 
poslova, a utvrdiće se odgovornosti Bratićke i svih onih ministara, koji su napravili nepočinstva prema ovoj 
državi institucijama sistema. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:14:27) 
 
 Proceduru može dobiti poslanik Peđa Bulatović, ukoliko želi, jedan minut. 
 Izvolite. 
 
 
 PREDRAG BULATOVIĆ (10.05.22 20:15:31) 
 
 Ja u ime kluba tražim da se da gospodinu Janku Milatoviću, pravo na komentar, jer ovo što je  malo 
prije izrečeno nije bila replika, to je bila diskusija iznošenje političkih stavova. 
 Poštovani građani, ovdje se želi onemogućiti pravo na lično mišljenje. Možda se ja sa nekim 
stavovima oko organizacije Vlade ne slažem sa gospodinom Milatovićem, možda bih ja predložio ukidanje 
još nekih ministarstava, ovdje je  on iznio politički stav, tvrdeći da Crna Gora nema suverenu politiku, da je 
vazalska u odnosno Sjedinjene Američke Države, izveo tezu svoju političku, na šta je ovdje neko pokušao 
da dobije repliku.  
 Molim Vas gospodin Milatović ima pravo  na komentar, jer je komentarisano njegovo izlaganje. 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:16:14) 
 
 Uvaženi poslaniče Bulatoviću, shvatam i vaš razlog proceduralnog reagovanja, shvatam takođe i da 
je poslanica Vuksanović Stanković replikom možda izazvala određeni komentar. Zaista bih volela da 
poštujemo, s obzirom da replika na repliku nije dozvoljena, ali u nekom vidu dodatne tolerancije zamoliću 
poslanika Milatovića samo jedan minut. Nakon jednog minuta poslaniče Milatoviću tražiću da bude 
isključen vaš mikrofon. Zahvaljujem. 



 
 
 JANKO MILATOVIĆ (10.05.22 20:17:13) 
 
 Gospođo predsjednice Skupštine,  
 Ako postoji neko u Crnoj Gori ko je Srbin, a ko poštuje državu Crnu Goru onda je to lično i 
personalno Janko Milatović jer on nema nikakvog razloga da ne poštuje državu Crnu Goru. Meni su svi, 
ama baš svi, iz Crne Gore osim žena i ona je pola Crnogorka. Nema ni kvadratnog centimetra ni euro centa 
van Crne Gore. Meni je sva ženska linija iz Katunske nahije samo su mi Milatovići iz Podostroga i kakav bih 
ja to čovjek bio da budem protiv svojih baba i đedova, ali ovako kako se vodi sad Crna Gora ovo je zastiđe 
da mi zavisimo prvi put u svojoj istoriji Crna Gora je okrenuta protiv Rusije i protiv Srbije, a na konto Turske 
i Albanije. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:18:00) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milatoviću.  
 Da se vratimo na redosljed prijavljenih.  
 Sledeći prijavljeni je poslanik Andrija Nikolić. Odustajete, onda iz vašeg kluba prijavljena je 
koleginica Aleksandra Vuković.  
 Izvolite, koleginice Vuković. 
 
 
 ALEKSANDRA VUKOVIĆ (10.05.22 20:18:30) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predśednice Đurović.  
 Evo da istaknem ovo da ste predśednica, pošto vidimo danas na djelu obesmišljavanje 
parlamentarnog života i parlamentarne kulture i pokušaj da se vaša funkcija dovede u pitanje i ja stupam u 
odbranu te vaše funkcije posebno zbog toga što sam ponosana poslije dugo godina da se na čelu 
crnogorskog Parlamenta nalazi gospođa.  
 Da bih bila u temi moram se baviti sa dva pitanja pošto vidimo da svaka skupštinska rasprava 
pokrene više dilema. Krenuću od one koja je sekundarna u odnosu na primarnu, a to je zakon koji je danas 
na dnevnom redu. Sama bih rekla da smo navikli od Demokratskog fronta da frontalno i čeono udara 
verbalno i na druge načine na državnost Crne Gore. To rade uporno, to rade istrajno, to rade na svoj način 
i uporno pokušavajući da Crnu Goru pretvore u neprijatelje onih država koje su joj u ovom momentu 
susjedne i pišući stranim državama da su granice koje trenutno između recimo Srbije i Crne Gore postoje 
neke vještačke granice. Ne mogu naše kolege koji su u ovom trenutku u opoziciji da se pomjere sa 
pozicijom Crne Gore kao nezavisne i suverene države. Zato bi da nam ukidaju Ministarstvo odbrane, zato 
bi da nam potkažu vojsku, zato su htjeli da je na najbizarniji način i zloupotrijebe 5. septembra zato i 
ismijevaju Belveder. A mi smo juče bili na Belvederu da na njemu slavimo Dan Evrope, dan crnogorskoga 
dostojanstva i ponosa i da poručimo svima koji se ikada više usude da se na taj način suzavcima i bojnim 
kopljima bore sa Crnogorcima i građanima Crne Gore, bez obzira na njihovu nacionalnost da u tome neće 
uspjeti i da će to biti početak njihovog kraja kao što je početak kraja nakaradne Vlade Zdravka Krivokapića i 
obilježen 5. septembra kad smo mi plakali, ali vještački izazvan plač je bio od suzavca, vi ste tada doživjeli 
konačni poraz. Nemojte da tražite poraz neđe drugo, poraženi ste onoga trenutka kada su vaši koalicioni 
partneri čuli šta ste telefonima pripremali Cetinju, Cetinjanima, građanima Crne Gore i Crnoj Gori.  
 Dakle, da se vratim ovo je očigledno dnevni red i remete ga svi, gospođo Đurović, ne želim da vam 
odmognem u vašem radu, ali zaista mislim da imam pravo da kažem evo odavno nijesam ni govorila jer 
sam usljed svih ovih okolnosti i biološki reagovala tako što sam izgubila glas. Nadam se da nijesam dobar 
glas iako to pojedini kolege danas raznim insinuacijama žele da na neki način pokažu.  
 Gospodo, upoznata sam sa tim da je sedam smrtnih grehova, ali u Crnoj Gori jedan besmrtan, a to 
je foteljoljublje i moralolažje. Ovim zakonom želimo u stvari da produbimo princip dubine koji je 
uspostavljen za godinu i po dana vladanja prethodne strukture pa smo i mi ovim zakonom htjeli da 
zaronimo po dubini kako bismo bili na visini prakse vladajuće strukture koju sam ja nazvala porodična 
zadruga. Zašto porodična zadruga? Možda građani nekad i ne razumiju kad kažemo nepotizam zato što 
nije bilo rođaka, rođake, komšije, dobrog druga, kuma kojeg nijesu zaposlili, a čuli ste od gospođe Marte 
Šćepanović kako se to radilo. Imenom i prezimenom zašto bismo se krili jer ja sam svojoj porodici rekla što 
sam bliže vlasti to vi morate biti udaljeniji od pomisli da ćete dobiti neku državnu funkciju ili ne daj bože biti 
zaposleni. Tako rade odgovorni državni funkcioneri. Ne kažem da je moja porodica u tom smislu u dobroj 
poziciji ni pozicija potpredsjednika Demokratske partije socijalista. Nije, obrazovani su to ljudi i magistri i 



doktori. Pošto vidim da su to veoma važne titule posebno kad se formirala vlada viđela sam da je važno 
istaći da smo magistri, doktori i sl. Dakle, obrazovani su to ljudi, ali trpe zbog nas da bi nama bilo ugodno i 
da bismo lagodno mogli da branimo principe svoje politike jer ne bismo imali obraza da pričamo o 
nepotizmu rođačkom zapošljavanjima da smo to sami radili. Nemojte, molim vas da vi pričate o tabelama, 
da pričate o tablicama množenja, da pričate hoće li se sada povećanjem jednog državnog sekretara 
promijeniti ili destabilizovati budžet Crne Gore. Nemojmo biti licemjerni. Pa, nemojmo se ponašati suprotno 
principima svoga rada. Godinu i po ste imali priliku da nam lupite šamar da nas otrijeznite, da nam 
pokažete kako se radi ili kako se nije trebalo raditi, a vi ste produbljivali ono najgore što je bilo u prethodnoj 
strukturi i stvorili, kažem, princip dubine kojim se ovim zakonom, a naravno šalim se kad to govorim da 
želimo da zaronimo po dubini da biste bili na visini vašeg dobro urađenog zadatka. Stvarali ste privid i 
svojim projektima Evropa sad i svojim brzinskim zapošljavanjima ljudi koji nisu bili kompetentni, koji nijesu 
bili stručni i šta ste uradili, umjesto da kažete gospodo iz DPS-a promašili ste u prosvjetnoj i kulturnoj politici 
mi ćemo vam pokazati što je elita, mi ćemo vam pokazati što je meritokratija, mi ćemo vam pokazati da se 
najobrazovaniji i najmoralniji ljudi u ovoj državi zapošljavaju ne zato što pripadaju našoj partiji jer nećemo 
partitokratiju hoćemo da oni koji vrijede budu na najvišim pozicijama. Vi ste podlegli najsramnijoj strasti 
foteljoljublje i onda nemate više šansu nemojte da budete licemjerni. Tako se ubojito danas sa nama borite 
protiv onoga što ste sami uspostavili. Nemate pravo, nemojte da rušite san koji neki ljudi imaju u ovoj 
državi. Ovo je novi momenat za Crnu Goru, obraćam vam se sada drugarski i prijateljski, ko ne umije da 
prepozna ovaj momenat taj zaista neće ni moći ni da vidi procese koji slijede, a niti da ih kreira. Ovaj 
momenat zahtijeva viziju svih nas, ali viziju zasnovanu na zajedništvu i radu za opšte dobro jer śetimo se 
jednog staroga Crnogorca koji nije znao šta znači riječ politika pa je rekao to vam je mazalica. Hajde da 
pokažemo da je politika stvarno borba za opšte dobro. Da smo ovdje zato što vjerujemo da možemo biti 
bolji, svi mi i da društvo u kome živimo može biti bolje. Hajede da pokažemo da smo elita ovog društva i da 
mi treba da formiramo svijest svojih građana kao što treba da preispitamo i svoju svijest. Kad smo se to 
pretvorili u moralne sudije, kad smo to usadili vjeru u tome da smo mi najbolji. Smatram da samo svi treba 
da sumnjamo u to što jesmo i da drugi zbore o nama, da nam drugi prosuđuju i da nam kolege ne dobacuju 
o tome sa kim smo sjedjeli, sa kim smo se dopisivali. Naše namjere su dobre. Stvarno vjerujem da je svaki 
čovjek pošten i kao što sam vam u prošlom sazivu kazala da niko i ime Demokratske partije socijalista nije 
bio delegiran da bude kriminalac ili da radi nečasne poslove, niti da se služi zakonom na način koji nije 
dostojan čovjeka, ja vam to i sada ponavljam. Niko, vrlo jasno nam je rečeno, da smo pozvani da budemo 
najbolji reprezenti svoje politike. Ja sam, a i ako ne valja govoriti o sebi, od 2016.godine se potrudila da 
budemo bolja nego što sam bila do 2016.godine, jer sam do tada odlgovarala samo sebi i svojoj porodici, a 
sada odgovaram partiji u kojoj sam, u državi u kojoj sam i društvu u kome jesam. Moje se ponašanje 
stvarno promijenilo za 360 stepeni. Moji postupci više nijesu moji, nego su moji postupci i kolege Andrije 
Nikolića i kolege Petra Ivanovića, sve se što ja radim upisuje i njima pripisuje. Tako da, gospodo draga, ja 
vas pozivam da kad je već došlo do ovoga momenta u Crnoj Gori, kad smo stvorili novu političku kulturu u 
kojoj je došlo do smjene vlasti, ali u kojoj je došlo i do toga da jedna struktura koja je 30 godina vladala 
prizna rezultate izbora na kojima je poražena. Hajde da nastavimo sa praksom novoga učenja i suočavanja 
sa novim izazovima u kojima se nalazi Crna Gora jer imamo sjajan kapital, imamo evropsku poziciju i 
imamo antiputinovsku poziciju, a ne antirusku i nemojte nam podmetati ono što nije naša politika. Naša 
politika nikada nije bila i nikada neće biti antiruska, naša politika je proevropska i antiputinovska, kao što 
nikada ne može ni neko ko dobro poznaje fašizam i antifašizam reći da se borio protiv Njemaca i 
Njemačke, borio se protiv Hitlera i onoga koji su ga slijedili. Prema tome, podržaćemo, gospođo Đurović, 
ovaj zakon. Podržaćemo ga zato što nismo licemjerni i zato što mislimo da je i nova ministarska struktura 
treba da dobije profesionalce koji i ako će biti vjerovatno i politički delegirani trea da pomognu, da daju 
najjači zamah razvoju Crne Gore kako bi Crna Gora nadam se za godinu postala članica Evropske unije. 
Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:29:31) 
 
 Zahvaljujem.  
 Podsjećam poslanike da je tačka dnevnog reda o kojoj raspravljamo Predlog zakona o izmjeni 
zakona o državnoj upravi.  
 Nastavljamo dalje, sledeći prijavljeni je poslanik Vladimir Martinović. Izvolite, poslaniče Martinoviću. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (10.05.22 20:29:49) 
 
 Hvala, poslanice Đurović.  



 Na samom startu moram da kažem da je u Crnoj Gori formiran najpoznatiji projekat koji se zove 
spužoljublje u poslednjih godinu dana, najveći koji se mogao formirati i da je to zapravo najveći orkestar 
kriminalni na svijetu u tako kratkom periodu a u kojem je glavni dirigent mama Justicija. Pročitaću neka 
imena, a crnogorska javnost će sama prosuditi šta sam ovim imenima htio da kažem: Svetozar i Miloš 
Marović, Milena Marović - Bogdanović, Đorđije Pinjatić, Dragan Marović, Lazar Rađenović, Boro Lazović, 
Predrag Jelušić, Aleksandar Tičić, Zoran Vukčević oko Abu-Dabi fonda desetine i desetine miliona eura 
štete po našu državu, Kovečević Dragan odbjegao, Miloš i Vesna Medenica, Blažo Jovanić, Dragan 
Brković, Ljoro Nrekić, Milena Orlandić, Migo Stijepović, Vuka Golubović, Pavličić Žarko, Miomir Mugoša i 
Milosav Bato Bulatović.  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:31:28) 
 
 Samo da podsjetim poslanika na tačku dnevnog reda. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (10.05.22 20:31:33) 
 
 Hvala Vam, jer znam i vidim koliko Vam smeta kada se pomene i da izričete čak i opomene kada se 
pomenu ljudi koji su u sferi organizovanog kriminala i korupcije, ali rekoh, u strahu su velike oči i vi samo 
radite svoj posao i mene opomenite i kaznite, molim Vas. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:31:49) 
 
 Vi ste upozoreni isto kao što su upozreni drugi poslanici. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (10.05.22 20:31:57) 
 
 Vi ste mom kolegi kad je pomenuo kriminalce Milovića i Lazović izrekli opomenu. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:32:02) 
 
 Poslaniče Martivnoviću, izvolite nastavite raspravu po tački dnevnog reda. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (10.05.22 20:32:05) 
 
 Ovo su samo neka od imena koja sam pročitao a crnogorska javnost će u danima pred nama imati 
priliku da vidi da će ovaj spisak biti mnogo duži nego što sam sada pročitao. 
 Dakle, kada govorimo o ovom zakonu danas koji se našao pred poslanicima zaista ne znam gdje je 
predlagač koji je sada očito utekao sa svoje pozicije, ali taj politiki kukavičluk me ne čudi od onih koji su 
hrabri samo onda kada isključe mikrofone i o onda mogu vrijeđati i suprostavljati se kolegama. Ne znam 
gdje je učio matematiku, ali znam sigurno da 18x3 nikako nije 36, veće je to 54. Vjerovatno mu ide bolje 
računanje kada računa koliko je 7x3. Vjerovatno je tada uvaženi predlagač u mnogo boljoj matematičkoj 
formi i kondiciji.  
 Čuli smo obrazloženje ovog zakona kako se radi o nekoj specifičnoj situaciji. Zaboga, nismo samo 
čuli koji su to razlozi specifičnosti. Sa jedne strane ne znamo da li se radi o tome što imate 18 ministarstava 
plus dva potpredsjednička mjesta bez portfelja, to je jedna dielema. Sa druge strane se radi o 
najglomaznijoj Vladi do sada. Ako neko priča o mračnim i tajnim dogovorima, mogu samo da kažem da su 
mračne i tajne dogovore oko nove parlamentarne većine imali predstavnici URE i DPS-a i ostalih radikalnih 
političkih struktura. Dakle, drugih nije bilo. Kada se govorilo o rekonstrukciji Vlade, pa i to je bilo manje od 
ovoga što imamo sada. Dakle, rijetki su primjeri da imate ministre, odnosno kvaziministre koji sigurno ne 
ispunjavaju ni po jednom osnovu uslove niti su kvalifikovani za one pozicije na kojima su se našli. Onda 
pretpostavljam da kada predlagač misli da ovu specifičnost situacije, onda je i sam priznao da zapravo 
Vlada koju je predložio kvazipremijer je zapravo Vlada koju će činiti ljudi koji nijesu kadri i sposobni da vode 
ovu državu, pa su onda posegli za ovim nakaradnim zakonskim rješenjem da sada možemo imati 54 
zamjenika ministra. Sa jedne strane je priznao nesposobnost minisara, što me i ne čudi, a sa druge strane 



dezavuisao rad zamjenika ministara. To je činjenica. Znate da se predlagač sigurno, i oni koji su stvorili 
novu parlamentarnu većinu, ne bi ovdje ni zaustavili, nego su vjerovatno bili uplašeni za pojedine partije 
koje imaju toliko članova da bi se moglo desiti u jednom momentu da nekoga od njih iznenada stigne mu 
ponuda da bude pomoćnik ministra i da zavapi u pomoć da može se naći na toj listi. 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:35:41) 
 
 Poslaniče Martinoviću, samo da Vas upozorim, znači ukupno je 10 minuta za Klub Demokatska 
Crna Gora, Vi ste upravo potrošili pola, a imate prijavljenog kolegu Šaranovića, pa da imate u vidu da 
ispoštujete svog kolegu. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (10.05.22 20:35:54) 
 
 Ja još dva minuta i privodim kraju, drago mi je i dalje samo me prekidajte i radite svoj posao, jer 
Vam je očito to zadatak. 
  Sa druge strane, moram da kažem da ovo što danas imamo zapravo jeste ulaznica i vraćanje duga 
prema Demokratskoj partiji socijalista od strane onih koji su tvrdili da DPS neće vršiti vlast. Poštovani 
građani Crne Gore, ovih 54 zamjenička mjesta i onih 200 mjesta po dubini je zapravo vraćanje duga i to je 
ulaznica i povratak Demokratske partije socijalista na vlast. Svi oni koji su vam tvrdili drugačije, svi oni koji 
su vas uvjeravali da ovo nije DPS Vlada oni su vas grubo obmanuli i grubo slagali.  
 Poštovani građani, u narednom periodu ćemo sigurni budite na svakom koraku razobličiti sve ove 
prevare i sve one nezakonitosti koje su se vršile ne samo na državnom već i na lokalnom niovu, pa će biti 
zanimljivo i čuti spisak od opštine do opštine gdj je ko od funkcionera odbornika i članova partija koje su na 
vlasti zaposlen ili je u nekom drugom partnerskm odnosu sa tom lokalnom samoupravom. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:37:32) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću. 
 Sledeći prijavljeni je poslanik Branko Radulović. Izvolite. 
 Ona dva, tri minuta na ime kluba, koliko je  ostalo. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (10.05.22 20:37:48) 
 
 Bolje da sjednem onda.  
 Biću krajnje iskren i nadam se koristan.  
 Hoću da vas upozorim sve i građane posebno. Ovaj sistem je neodrživ, ukoliko mi uzmemo broj 
administracija, broj penzionera, broj u realnoj ekonomiji, broj nezaposlenih mi smo gotovi. To ne može pa 
da su ispod nas rudnici zlata i dijamanti. to je jedna konstatacija. Druga konstatacija sve manje i manje 
imamo znanja u administraciji. Sve manje i manje imamo znanja u vizionarstvu, a danas znanje treba ga 
svaki dan dokazivati sve više i više. Nije znanje završiti fakultet i zaključati pamet niti poći u penziju i 
zaključati pamet. Svaki dan treba ga obnavljati, jer toliko su dinamične promjene ne političke samo koje 
izazivaju one, nego i druge tako da se treba snaći.  
 Uvijek sam zagovarao, ja sam tehnokrat, sada da ne kažem koliko sam hiljada ljudi vodio i bio sam 
izuzetan u tome. Kad kažeš funkcionalna Vlada ona mora biti prilagođena momentu i mora biti efikasna, 
mora biti stručna. Gospodin Konatar nije tu. Ja sam uvijek i uvijek sam zagovarao da u ovom momentu 
nama su potrebna 18 ministarstava. Uvijek sam govorio za određena ministarstva koja su sad tu i evropske 
integracije, ali mislim da Ministarstvo sporta treba spojiti zajedno sa obrazovanje ili negdje drugo. Kako 
nemamo mi Ministarstvo turizma. To je tragedija. Uvijek sam govorio da trebamo da imamo tri 
potpredsjednika. Možda dva najbolje. Jednog premijera. Zašto će nama ovi zamjenici ministara, hoćete li 
mi reći to? Ako je ministar, ako je premijer koji mora da ima i tu kompetentnost i političku težinu, politička 
težina da bi imao leđa, kompetentnost da bi gledao naprijed. Zašto će ti onda jedan pomoćnik, drugi 
pomoćnik, treći pomoćnik, pa pomoćnik pomoćnika, pa pomoćnik pomoćnika. Znači, ja sam vodio ogroman 
broj ljudi i bila mi je funkcija takva da sam jednostavno, moja riječ ili moje mišljenje se brzo prenosilo, što 
znači da  mora strašno da prenosi. U koliko ima on širinu i ako on prenosi to na drugog, trećeg, četvrtog, 
petog, onda tu nema efikasnosti. Što će ministar koji nema ljudi, koji se bavi antikorupcijom, koji se bavi 
organizovanim kriminalom kad imate po vertikali taj sistem. Hoćete li mi to objasniti. Znači, ne znam što 



znači partijsko zapošljenje, ne mogu ni sam da razlučim da li ministar, premijer, potpredsjednici moraju biti 
dio nečega što je volja, što je program, što je refleksija, ali onda možda treba aprekinuti tu.  
 Sad se mi nalazimo, kazaću nešto, i javio sam se posebno zbog toga, strašno  kada su pojedini, čak 
i ovdje neki, šokirao sam se, mislio sam ANB, pa to piše laži ovamo onamo, ali ako se ja potpišem iza toga 
ja stojim iza tog saopštenja. Takve laže, tako smo vrijeđali porodice, tako smo vrijeđali ljude koji su dali svoj 
život ili najljepše dane svoga života dokazujući, učeći se po svijetu i voleći ovu državu vraćajući se tu. 
Gledali ste onu emisiju o meni, ja sam iz takve porodice. Ja sam danas kapo od te porodice, jer sam 
najstariji i strašno me to vrijeđa. Ja sam za meritokratiju, pa ljudi jeste li vi normalni, mi nemamo znanja. Ja 
sam za javne konkurse uvijek, evo Branka Bošnjak zna, uvijek sam se protivio tome po ključu, uvijek javni 
konkurs. Pobijedi druže, ako nijesi za to budi za to. Pa ako si da se dižeš idi gore, akon nisi bavi se nečim 
drugim. Protiv sam partitokratije. Ne može partija da bdue biro rada. Zato sam da dođemo do one 2/3 da to 
razvlastimo, da to napravimo sasvim drugačije. Ja sam protiv nepotizma, ja sam japanski otac. Znate li šta 
je japsnki otac? Da nauči svoga sina, jer sam bio tamo mjesecima u Japanu i da posmatra otpozadi kako 
mu ide, da li to ide dobro ili ne ide dobro. Ovo su suštinske stvari, ovo je suštna. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:43:36) 
 
 Poslaniče Raduloviću, jesu suštinske stvari, ali Vas ja molim da ipak privodite kraju diskusiju. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (10.05.22 20:43:48) 
 
 Daj da se okrenemo Crnoj Gori, daj da dobijemo 30.000, bez obzira ima mnogih koji su moji 
studenti članovi DPS-a kao jedan iz ekologije, šteta je da on ne bude direktor direktorata negdje tamo u 
ekologiji. Sad otvoreno to kažem, jer su to specifična znanja, jer tu treba nenormalna znanja. Batalimo još i 
one gadosti po portalima,, one kukavice koje ne smiju da imenom i prezimenom stanu. Nemojmo porodice, 
nemojmo ono što sveto, to je rad, knjiga, dokazane najbolje diplome, nemojmo te ljude da demorališemo. 
Daj da napravimo piramitu tehnokratije koja će biti efikasna da se bori. Oni će da stvore mnoga radna 
mjesta u koliko tamo imamo poltrone, u koliko imamo nesposobne ljude. Gradio sam, zakleo sam se da ću 
napraviti put, pa ljudi bio sam po administraciji dva mjeseca. Pa vjerujte mi da 80% u određenim 
administracijama su nesposobni ljudi. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:44:55) 
 
 Profesore Raduloviću, možemo li da završavamo? Hvala. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (10.05.22 20:45:03) 
 
 Možemo kad velite. Znači, ajde da se okrenemo drugim kriterijumima. Molim vas, drugi kriterijumi. 
nemojmo da nam odlaze najbolji mladi ljudi, čujete li me šta vam kažem. Ono kao što sam se ponašao prije 
30, 20, 10 pročitajte moje rezolucije i vidite šta ja pišem. Javni konkurs druže, to je prava star i neka 
pobijedi onaj koji je najbolji. Nemojte za to što se on zove vaš brat, vaš sin, vaša kćerka koja je završila ne 
znam gdje, nemojmo da joj ne damo šansu jednaku za sve, nemojmo da idu, uozbiljimo se. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:45:47) 
 
 Zahvaljujem  poslaniku Raduloviću. 
 Konstatujemo da je značajno premašeno vrijeme koje je predviđemo, mada je poslanik Radulović i 
najviše diskutovao baš o temi koja je bila na današnjem dnevnom redu, ali svakako eto imaćemo još 
kolega koji će razgovarati i naći ćemo mogućnost da budemo tolerantni što se tiče samog vremena 
izlaganja.  Sledeća prijavljena je uvažena poslanica Vuksanović Stanković, a da se pripremi poslanik Damir 
Šehović. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (10.05.22 20:46:22) 
 



 Zahvaljujem.  
 Poštovana Skupština, poštovana predsjednice, uvaženi građani iz Crne Gore, 
 Slušam današnje diskusije, izvodim jedan zaključak.  
 Znate li vi koliko je građana iz Crne Gore noćas briga hoće li biti jedan, dva ili tri državna sekretara, 
baš ih briga za to, jer im je više svega dosta. Svega su se građani Crne Gore nagledali u poslednjih godina, 
a naročito od 30.avgusta 2020. godine. Što hoće građanin Crne Gore? Hoće pristojan život za sebe, hoće 
bolje ekonomske i socijalne uslove života, hoće da se konačno procesuiraju svi oni, bez obzira na 
nacionalnu, vjersku i političku pripadnost, koji su krali ovu državu kako bi se zaplijenila njihova imovina i 
vratila  građanima sve ono što nije zakonito slučajno vratiti građanima i državi Crnoj Gori.  
 Građani Crne Gore očekuju odgovore na brojna pitanja, prije svega da oni koji pojma nemaju, a koji 
rade po dubini i širini u institucijama sistema i oni koji rade protiv ove države i koji su rušili institucije 
sistema idu iz institucije države, ne mogu da rade u državnim organima i njih treba procesuirati. Malo prije 
sam rekla, ali ću ponoviti - građani iz Crne Gore očekuju odgovor od ministra gospodina Raška Konjevića 
da kaže zašto se NATO helikopter  zadigao za potrebe crkve Srbije i po čijem nalogu. Tu noć, dok su 
Crnogorci, Crnogorke i ostali građani, koji vole ovu državu branili čast i ugled Cetinja iz Crne Gore, što su 
radili ministarka Bratić, ministarka Injac i Zdravko Krivokapić? Ja ću vam reći što su radili, evo postoji slika 
kao dokaz, evo nemam je sad ođe, gatali su u šolju, jedna drugoj su gatali u šolju, u ćikaru su gatale, 
postoji slika, evo pogledajte malo balo pa ćete da nađete tu sliku, sprdale su se sa sistemom, sa građanma 
i igrali se sa čašću i dostojanstvom ove države. Gospodin ministar unutrašnjih poslova Filip Adžić da 
procesuira svakog policijskog službenika koji je onu noć na Belvederu po instrukcijama crkve Srbije radio 
protiv svoga naroda i bacao suzavac na svoj narod. Ne znam što čeka više. Je li htio mjesto ministra 
unutrašnjih poslova, neka izvoli, neka radi svoj posao i da da odgovor, e pa ja upravo govorim kako treba 
da rade ministri državni ove službe u interesu države i naroda. Ministar Adžić da nam odgovori na pitanje 
zašto su danas vozila Uprave policije bila u službi Porfirija kao patrijarha Srpske pravoslavne crkve  u 
sekularnoj državi da nam odmah odgovore na to pitanje. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:49:25) 
 
 Poslanice Vuksanović Stanković, vjerujem da ćete  koristiti institut poslaničkog pitanja za teme koje 
kandidujete sada, a bih Vas zaista molila da se vratim na temu koja je danas, a to je Zakon o državnoj 
upravi. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (10.05.22 20:49:40) 
 
 Gospodin Ranko Krivokapić da sa svojim budućim državnim sekretarima  odgovori na ona pitanja 
koja sam malo prije postavila koji su ambasadori radili protiv interesa države da se procesuiraju, ko je 
odgovoran zašto Crna Gora nema kancelarije u Briselu i zašto se  i dalje maltretiraju crnogorski poslanici 
na granici sa Srbijom. Gospodin Miodrag Vojnović sa svojim državnim sekretarima‚ gospodin Vasko 
Lalošević sa svojim državnim sekretarima i uvažena gospođa Maša Vlaović da odgovore šta je to radila 
Vesna Bratić u vrijeme svog mandata i da pod hitno preduzmu sve radnje u cilju procesuiranja za sve 
nepočinstva koja je radila protiv ove države. Gospodin  Šćekić takođe da da odgovore na pitanja zašto su 
rušene pojedine zdravstvene institucije sa svojim državnim sekretarima da odgovore na ta pitanja i da 
konačno počnu svi da se bave svojim poslom. Kad se fino svi smjeste u fotelje da onda krenu konačno da 
rade u interesu  naroda i ove države. Tako da građane apsolutno u ovom momentu ne zanima, da se vrati 
m na početak svog izlaganja, hoće li biti jedan, dva, tri ili pet nego da na tim mjestima rade odgovorni i 
stručni ljudi profesionalci i oni koji vole ovu državu‚ bez obzira na nacionalnu, vjersku i političku pripadnost i 
da bude samo u službi svoje države nikako u interesu tuđe. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:51:04) 
 
 Zahvaljujem poslanici Vuksanović Stanković. 
 Sljedeći prijavljeni je poslanik Damir Šehović, a da se pripremi poslanik Danilo Šaranović. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (10.05.22 20:51:14) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice. 



 Poštovane kolege, da budemo do kraja otvoreni kad je riječ o ovoj temi. 
 Da je kojim slučajem Vlada Zdravka Krivokapića predložila ovo rješenje o kojem mi danas 
razgovaramo budite sigurni da biste je vi sa moje lijeve strane zajedno sa nama u političkom smislu 
linčovali. Linčovali bismo je uvažene kolege da je Vlada Zdravka Krivokapića predložila ovo rešenje o 
kojem mi danas razgovaramo i diskutujemo na ovaj način. Malo je što smo u manjinskoj Vladi, umjesto 12 
resora dobili 16 resora, odnosno 18 resora, malo je i to što u manjinskoj Vladi imamo dva ministra bez 
portfelja. Malo je što u manjinskoj vladi nemamo jedanog potpredsjednika Vlade, nego četri 
potpredsjednika Vlade, malo je to što nam je manjinska Vlada najglomaznija vlada u našoj višestranačkoj 
istoriji. Sve je to malo, pa se danas predlaže izmjena zakona koja otvara mogućnost da pored novih 
sekretara ministarstava, da pored novih direktora direktorata resori imaju ne najviše dva nego najviše tri 
državna sekretara ni manje političke podrške, ni glomaznije Vlade.  
 Vjerujte mi, poštovane kolege, da ovo Švedska ne bi izdržala. Samo za bruto zarade, poštovani 
građani Crne Gore, ja bih vas molio da obratite pažnju na ovaj podatak, samo za bruto zarade po osnovu 
povećanog broja resora i povećanih činovnika, odnosno povećanih funkcionera u tom većem broju resora, 
ako se ovaj zakon usvoji, samo za bruto zarade će na godišnjem nivou za ovu manjinsku Vladu biti 
potrebno izdvojiti po mojoj računici, mislim da je precizna, oko 1.200.000 eura više nego što je to bio slučaj 
do sad, 1.200.000 eura. Vjerujte mi uvažene kolege, da je ovo sramota. Vjerujte da je ovakvo zakonsko 
rešenje sramota. Ja vas pozivam kao vaš prijatelj, a i politički saborac toliko dugo da se ne brukate. 
Pozivam vas da povučete ovo rješenje, jer ovo nije način da manjinska vlada od koje postoje velika 
očekivanja ne od mene, ne od partije čije sam predsjednik, ali od jednog broja političkih subjekata ovako 
započinje mandat. Ovo je ako hoćete, da budemo do kraja otvoreni, i vrijeđanje ministara koji su dio te 
Vlade među kojima ima i mojih ličnih i političkih prijatelja, vrijeđanje njih iz najmanje tri razloga. Prvi razlog 
je taj što predlaganjem ovakvog rešenja vi pokazujete da ne vjerujete da su oni kadri, da se nose sa 
izazovima koje obavljanje važne državne dužnosti kao što je ministarska podrazumijeva. 
 Drugi mogući razlog je da vjerujete da imaju kapaciteta‚ ali im ne vjerujete pa im onda dodjeljujete 
flastere iz drugih partija u liku tri državna sekretara da kontrolišu one kojima ni u političkom ni u ličnom 
smislu ne vjerujete ništa i treći razlog je možda to oboje. Niti vjerujete u kapacitet ministara koji su se 
prihvatili odgovornih dužnosti, niti imate povjerenja u ono što će oni da rade. Tovarite dragi prijatelji bez 
ikakve potrebe ogromne troškove ovoj državi, urušavate dragi moji prijatelji sistemski zakon kao što jeste 
Zakon o državnoj upravi. Politizujete dodatno i onako pretjerano politizovan sistem državne uprave i moram 
da vam kažem još jednu stvar zabijate prst u oko, pravo prst u oko zabijate Evropskoj komisiji uz čiju 
pomoć smo usvajali sistemski zakon kao što jeste Zakon o državnoj upravi, a znam kako smo ga usvajali i 
znam koliko je muke bilo u mojoj Vladi da se progura rešenje koje nije davalo mogućnost da se ovoliko 
državnih sekretara gomila u pojedinim ministarstvima i zbog toga vas dragi moji prijatelji pozivam da ovo ne 
činite. Previše je neprincipijalnost i trulih kompromisa koji se, bojimo se mi u Socijaldemokratama će nam 
se obiti o glavu i skupo će nas koštati. Pričate o proevropskoj i pro-NATO Vladi, a trećina članova te Vlade 
je anti-NATO nastrojena, pričate o pomirenju, a predsjednik te vlade okupljene na patriotskom skupu 
naziva lelekačima, pričate o pomirenju, a potpredsjednik te vlade smatra da 21.maj nije važan datum za 
crnogorsku istoriju. Pričate o civilizacijskom iskoraku, a trećina te vlade nije spremna, nema petlju da kaže 
svoj stav koji korespondira sa stavom civilizovane Evrope o agresiji Rusije na Ukrajinu i o Rezoluciji o 
genocidu u Srebrenici i tražite i time završavam, izvinjavam se zbog prekoračenja predsjednice i tražite od 
nas oni koji su predložili ovaj zakon traže od nas da im vjerujemo na riječ da neće biti 54 državna sekretara 
nego 36 državnih sekretara. 
 Što se Socijaldemokrata tiče, njima, njihovom predsjedniku ne vjerujemo ne na riječ nego ne 
vjerujemo i kad potpišu nešto, jer je predsjednik te partije i predsjednik Vlade u ovoj državi 30. avgusta 
,drage moje kolege, obaćavao slobodu, a dobili smo tihu okupaciju. Obećavao nam je građansko društvo, a 
dobili smo klero nacionalističko društvo, obećavao nam je sekularizam, a dobili smo teokratiju, obećavao je 
mnogo šta i ništa nije ispunio i to je jedan od razloga zbog čega nijesmo dio ovog projekta, to je jedan od 
razloga zbog čega nijesmo htjeli da prodamo ni lično ni partijsko dostojanstvo zarad pozicija i fotelja koje su 
nam nuđene po dubini i širini i to je razlog zašto smo odabrali poziciju da sa građanima iz opozicionih klupa 
čuvamo svoje, a bogami i državno dostojanstvo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 20:58:47) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Šehoviću. 
 Poslanik Šaranović je sledeći prijavljeni. 
 Izvolite, poslaniče Šaranoviću. 
 
 



 DANILO ŠARANOVIĆ (10.05.22 20:58:57) 
 
 Poštovani građani, neko bi rekao kako se rodilo tako i funkcioniše, a maltene skoro cjelokupna 
crnogorska javnost, liše jednog broja malih partija, su saglasni oko toga da  ova vlast i ova vlada su se 
rodili i funkcionišu na jedan nelegitiman, antiustavan i nezakonit način, ali o tome smo dovoljno govorili u 
prethodnih nekoliko dana. Dakle, danas evo valja podsjetiti, imajući u vidu, ali smo se malo udaljili od teme 
dnevnog reda, valja podsjetiti na ovaj naš zakon koji je danas tema oko ove tačke dnevnoga reda tako da 
on je jedan od prvih zakona ove vlasti, a imajući u vidu da je ova nova vlast nastala na foteljaškim 
principima, da je ova Vlada takva da nju čine partije koje imaju veći broj ministara nego poslanika ,imajući u 
vidu da je ova Vlada između ostalog nastala i kao posljedica ogromnih frustracija pojedinih partija koje je 
čine onda i ovakvi zakoni koji poput ovog nijesu nelogični i koji se s opravdanjem sad već zovu u javnosti 
leks fotelja, odnosno zakon o foteljama. 
 S obzirom da se radi o najglomaznijoj vladi od uvođenja višestranačja koju čini 18 ministarstava i 
čak dva ministra bez portfelja valjda je bilo logično da će ta ministarstva u odnosu na dosadašnja biti 
rasterećenija i da će biti naravno manja potreba za kadrovskim angažmanima. Međutim, ako se uzme u 
obzir to da je ekspertski model ustupio mjesto amaterskom modelu, ako se uzme u obzir stručno formalno i 
svako drugo obrazovanje referent se određenog broja ministara onda ovo povećanje državnih sekretara 
nije nelogično, imajući u vidu da će pojedini ministrima biti neophodna stručna asistencija oko toga gdje da 
stave čak i potpis na određenom dokumentu.  
 Dakle, juče su, gazeći Ustav, pobjegli od suda građana, pobjegli od izbora, danas u slučaju 
usvajanja ovog zakona uskaču u najveći ikad broj fotelja. Dakle, Vlada nikad veća, a nikad manje znanja u 
nju, nikad veći broj ministara, a nikad manje kompetencija, čast naravno izuzecima, nikad više amaterska, 
nikad manje ekspertska Vlada, ali doći će izbori dragi građani, doćiće opet sve ovo pred vaš sud pa će biti 
nikad više cenzus. A koliko će ova Vlada biti sposobna da proizvodi društvenu korist, najbolje se i 
najslikovitije ogleda kroz sljedeću situaciju - u moru ovih ministara koji svojim formalnim i suštinskim 
obrazovanjima i referencama nemaju nikakvih dodirnih tačaka, a sa resorima koje pokrivaju posebno se 
izdvaja jedan. On nije samo ministar u toj vladi, već je čak i potpredsjednik koji, pazite, kada bi aplicirao za 
posao, odnosno najnižu poziciju u ministarstvu na čijem se čelu nalazi on ne bi mogao da dođe čak ni do 
intervjua. Dakle, zamislite kao ministar saglasno principima funkcionisanju ove vlade ne bi u tom 
ministarstvu mogao da bude zadnji, ali može da bude prvi, ali to je sve izgleda moguće po principu može 
fotelja može Crna Gora, ali poštovani građani, ne zadugo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:03:25) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Šaranoviću, posebno mu zahvaljujem zbog toga što je imao vrlo velikog 
razumijevanja za vrijeme koje je bilo na raspolaganju njegovom klubu i zahvaljujem sa te strane.  
 Sledeći je poslanik Dragan Ivanović, a da se pripremi poslanik Dragan Bojović. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (10.05.22 21:03:47) 
 
 Poštovana predsjednice, poštovana Skupštino, poštovani građani, 
 Shvatio sam da je ova tačka dnevnog reda Zakon o državnoj upravi i šta se ovdje zapravo noćas 
čulo i kako se diskutovalo po pitanju ovog zakona. Zaista postavljam pitanje svima nama, gospođo 
predsjednice, a počeo bih svoje izlaganje način pojedinih diskusija i pojedine diskusije mi se uopšte nisu 
sviđele. Omalovažavati predsjednicu Skupštine  i iznositi zamjenu teza u političke svrhe do te mjere da se 
sad mi ovdje moramo dokazivati nešto što je posve tačno i nešto što će sigurno Vlada uredbom morati da 
reguliše, a to je broj državnih sekretara. U potpunosti, gospodo poslanici, podržavam diskusiju u kojoj vi 
možete da kritikujete i treba da kritikujete, opozicija i treba to da radi. Možemo da se sporimo oko toga, ali 
da svo vrijeme govorite da ih ima ne 36 nego 50 i više to je već posebna priča. Da li je to koliko se meni čini 
onaj derimano stil ponavljanje jedne te iste priče i ubjeđivanja građana da je to tačno, a ne ono što reguliše 
zakon. Možda sam i ja neko bio ko se u jednom trenutku nije slagao i imao drugačije mišljenje, ali većina je 
odlučila i mi ćemo na kraju imati uredbu u kojoj će to biti potpuno regulisano.  
 Otišao je prof Radulović i žao mi je što nije tu. Ne slažem si ni ja sa mnogim stvarima i ne dopadaju 
mi se mnoge stvari. Mi smo juče na kolegijimu predsjednice Skupštine razgovarali o potrebi da vodimo 
dijalog i da dogovaramo da bismo na taj način uspjeli da naše institucije u državi Crnoj Gori budu radile.  i 
svi smo svjesni šta nam fali i šta nam treba, a zašto se onda mi o tome ne možemo dogovoriti, a sporimo 
se da 18 ministarstava treba da ima 36 državnih sekretara. Vidjeli ste na koji način je gospodin Konatar 
iznio taj broj. Stalno ponavljanje da se neko prodao mislim da je to toliko degutantno i toliko puta 



ponovljeno priznajem ovdje pre svim građanima Crne Gore ta priča je u početku bila do te mjere prisutna 
da su pojedini naši članovi vjerovali. Međutim, svakoga dana sve ih je manje i sve više vjeruju rukovodstvu i 
glavnom odboru svoje partije. Problem je što iz tih partija svaki dan dolaze kod nas, samo da vam kažem, 
dolaze da uzmu članske karte. To je taj problem ove ovolike priče noćas ovdje. Treba li da sve skupštine 
danas koje god tačke dnevog reda budu na redu bilo riječi o tome da se neko prodao. Nijesmo se prodali i 
nećemo se prodati ni za koje pare. U potpunosti smo jasni zašto smo se odlučili za ovo da se jednom 
definitivno pomirimo u Crnoj Gori i da se zna da Crna Gora može i da se sve to radi u interesu građana 
Crne Gore. Što to nekome smeta, ali molio bih da vode računa da smo i mi ljudi, ali to ponavljanje jedne te 
iste priče treba da ubijedi građane Crne Gore da su oni u pravu. Očekujem i to je jedino mjerilo da ova 
vlada treba da radi kvalitetno. Biću i ja prvi koji će ustati i podići ruku protiv ove vlade ako ne bude radila 
kako treba. Je li to 36 sekretara, 18 ministarstava, kada smo 4. decembra 2020. godine Socijalistička 
narodna partija tj. prigovorio sam tadašnjem premijeru da je malo 12 da sam za to da se pitam bilo bi 18 
radi efikasnijeg rada. Sada kažem da je to optimalan broj. Šta je sad u pitanju i u čemu je problem. Ona 
pitanja koja se postavljaju čitavo vrijeme ovdje - ima li Srba u ovoj Vladi? Ima. Pa, valjda nećemo donositi 
ovdje neke potvrde da bi se znalo ko je ko itd.  
 Svi treba da radimo u interesu građana i u interesu Crne Gore. Neko pominje korupciju. Volio bih da 
se ispita i da vidimo ko je korumpiran. Neko pominje fotelje. Pa valjda ako se neko postavi na mjesto 
ministra ili državnog sekretara i pripada ga fotelja, a i neki drugi su imali fotelje i treba da imaju i biće ih 
vjerovatno u budućnosti, ali ne od toga stvarati famu i dizati toliku priču. Ako je neko u jednom trenutku 
pragmatičan u politici ne znači da je dobio pare i da se prodao za sitne pare. Zaista toliko priče i toliko 
dokazivanja da su ti koji to pričaju u pravu je zaista došao kraj. Imam osjećaj da se boje da će ova vlada da 
radi dobro i daj bože da radi.  
 Ovdje na jedan nizak način se pokušava iz dana u dana prigovoriti da ministar poljoprivrede i 
potpredsjednik Vlade nema školsku spremu. To je poštenije što nije kupio diplomu. Ima tu diplomu koju ima 
za razliku od mnogih drugih koji su je kupili u Crnoj Gori. Nadam se da ćemo jednog dana saznati ko je sve 
kupio diplomu u Crnoj Gori, ali zašto ponavljati svakog trenutka. Nisam na nikoga upreo, ali kažem postoji 
dokaz da jeste, prema tome, i to će se dokazati.  
 Prema tome, dajmo se mi da se usresredimo na nešto što je aktuelno i što je potrebno. Ponovo 
ponavljam Crnoj Gori treba dijalog, treba dogovor da bismo u Crnoj Gori jednom, za vazda doveli institucije 
našeg društva da rade punim kapacitetom i da na čelu tih institucija budu odgovorni ljudi. Toliko, hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:11:44) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ivanoviću.  
 Poslanik Bojović, po redosljedu.  
 Izvolite. 
 
 
 DRAGAN BOJOVIĆ (10.05.22 21:11:53) 
 
 Uvažene koleginice i kolege, uvaženi građani,  
 Evo čuli ste danas pojedine diskusije iz nove parlamentarne većine koje pokazuju koja će biti 
dominantna politička strategija ove nove neligitimne vlasti, a to su ekstremne antisrpske i anticrkvene 
pozicije. Čuli smo kako se brane događaji kojima je narušavan ustavni poredak ove zemlje. Čuli smo da se 
brane događaji u kojima se kabanicama i gumama zasipaju saobraćajnice i ne može da se dođe čak ni za 
ove evropejske partije nije se moglo doći na proslavu Dana Evrope, odnosno Dana pobjede nad fašizmom 
nismo mogli proći od obilježavanja njihovih događaja kojima se ruši i kojima se rušio ustavni poredak ove 
zemlje.  
 Sada te partije koje su suverenitet Crne Gore posmatrale isključivo kroz odbranu od Srbije i od onih 
najbližih i od sopstvenog naroda, a dovele u vazalni položaj Crnu Goru prema svima ostalima, te partije 
sada uče Demokratski front patriotizmu. Te partije koje su izumile sistem jedan zaposleni četiri glasa i koji 
su vršili zloupotrebe decenijama i decenijama, sada nama pričaju kako smo mi zaposlili neke ljude koje ste 
vi politički progonili, koje ste samo zbog njihovih političkih uvjerenja nisu mogli da se nigdje zaposle 
godinama, koje ste nastojali na svaki način da asimilujete i sada ako se neko od tih ljudi na legalan način 
na konkursu zaposlio u ovom periodu sada je to strašno. Vi nam to spočitavate, vi nam govorite o tim 
zloupotrebama. Morao sam ovo da prokomentarišem jer je bilo upućeno prema Demokratskom frontu, 
Demokratski front koji je jedina patriotska izvorna organizacija koja brani istorijsku vertikalu Crne Gore. 
Među nama ima puno Srba, vjerovatno vam to smeta, ali sa tim se morate gospodo suočiti. Ima nas po 



zvaničnom popisu oko 30%, a biće nas mnogo više i biće brzo popis, moraće biti u jednom trenutku tako da 
ćete se morati suočiti da postoje među nama i Srbi i morate to da prihvatite kao činjenicu.  
 Drago mi je što je gospodin Konatar stigao. Dakle, gospodin uvaženi kolega Konatar koji je jedan od 
ideologa ovog prekrajanja izborne volje građana zajedno sa gospodinom uvaženim kolegom Draganom 
Ivanovićem koji su eto prebacili ovu parlamentarnu većinu i promijenili izbornu volju i direktno prekršili 
izbornu volju građana i dogovorili da imamo ovu ekstremnu antisrpsku politiku ponovo na sceni u Crnoj 
Gori. Želio sam da pitam gospodina Konatara da li se seća sedam sekretara SKOJ-a, ne govorim ovo u 
pežorativnom smislu niti da bih politički polemisao niti ideološki naravno uz svo uvažavanje, ali kažem ako 
je bilo sedam sekretara SKOJ-a zašto ne bi sad bilo sedam državnih sekretara za svakog ministra. Zašto 
ovaj broj tri, ovaj broj tri u simboličkoj ravni može da vas poveže sa onim litijskim pokretom i onim narodom 
koji vas je doveo na ove pozicije i onda može da se to pogrešno protumači tako da biste trebali da 
preokrenete stvari da ta brojka ne bude tri nego da bude sedam, da za svaki dan novi ministri imaju po 
jednog državnog sekretara koji će njih da mijenja. Uprkos tome što svih ovih godina iz Evropske unije, a vi 
govorite da smo mi sada formirali evropsku vladu, ovo je evropska vlada, a mi nismo kompetentni bili nismo 
dovoljno evorpski bili za vas da budemo dio te nove vlasti da sa nama dogovorite vlast. Dakle, iz Evropske 
komisije su nam stalno stizale promjedbe da treba napraviti optimalizaciju državne administracije, da treba 
je učiniti efikasnijom, da treba svesti birokratiju itd. Mi sada evo povećavamo broj državnih sekretara iako 
pojedinom ministru u stvari dovoljan je i jedan državni sekretar tj. kada čovjek nije fizički prisutan tu da ga 
neko zamijeni, a da sve druge poslove treba da obavlja upravo ministar. Pored državnog sekretara ima i 
sekretara, ima i direktora direktorata, ima i načelnika odjeljenja i nikakve potrebe nije bilo za uvećenjem 
broja držvnih sekratara, ali potreba ovdje je druge prirode. Potreba je da se izvrši politička trgovina, da se 
raspodijele još pojedine fotelje, da se na neki način kompenzuje to što se izgubila podrška u biračkom 
tijelu, zbog toga su i odloženi izbori i lokalni izbori odlažu se i izbori u nedogled jer treba pokušati ponovo 
obnoviti politički rejting koji ste sasvim, sasvim izgubili. Znate šta, gospodine Konatar, rejting se teško 
dobija, lako se gubi, a kad se jednom izgubi teško ga je, jako teško ga je ponovo zadobiti?  
 Ponavaljem, poštovani građani, Predlog ovog zakona predstavlja u stvari samo jednu političku 
trgovinu. Riječ je o novoj otimačini fotelja što je i glavna sportska disciplina ovih dana. Kako kaže gospodin 
Konatar može Crna Gora, može Darko Pajović, može pozitivna URA, može pozitivni SNP zajedno da 
odbranite tekovine Belvedera i nove antievropske vrijednosti sve to može, možete i da vraćate DPS na 
vlast, ali to su samo jalovi pokušaji izbori će u jednom trenutku ipak morati da se dese onda će svi doći na 
svoju mjeru. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:19:06) 
 
 Zahvaljujem.  
 Tražio je riječ i poslanik Bečić, iako je suštinski iskorišćeno sve vrijeme kluba tako da, poslaniče, 
ako možete svoju diskusiju tri minuta bila bih vam zahvalna.  
 Izvolite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (10.05.22 21:19:24) 
 
 Gospođo Đurović, imali smo ovdje uvaženih kolega, kao na primjer gospodina Šehovića, i potpuno 
afirmišem što ste mu dali, isto sam postupao prema njemu, imali smo drugih uvaženih kolega, nešto 
vremena je preostalo, a ja sada kada bih bio pravni cepidlaka, onda bih se pozvao na član 97 stav 4 trežio 
završnu riječ u ime kluba poslanika nakon završenog pretresa, nije mi to namjera. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:19:44) 
 
 Poslaniče Bečiću, znači nikakav nije problem ako tražite završnu riječ ispred kluba što imate pravo 
samo da to konsatujemo, da onda konstatujemo da i ostali klubovi koriste isto pravo, samo recite po kom 
osnovu želite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (10.05.22 21:19:56) 
 
 Što se mene tiče slobodno, ponudio sam vam vi sada ovo prenosite na terenu javnosti nikakav 
problem. Ja sam vama sada maloprije sugerisao dok drugi kolega govorio da mogu da se prijavljujem za 



diskusiju ako je to moguće, saglasno principima koji su uspostavljeni ka drugima, ali i da mogu da koristim 
završnu riječ. Ako imate manjak senzibiliteta prema našem klubu i političke tolerancije prema nama iz 
opozicije ok, imao sam drugačiji pristup, ali uvažiću ako vi negdje smatrate drugačije od onoga. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:20:27) 
 
 Naprotiv ne, vrlo cijenim, i vi ste bili vrlo korektni dok ste vi predsjedavali tako da apsolutno samo 
izvolite samo da onda eto znamo da ukoliko se bude još neko prijavio da im omogućimo samo to. Samo 
izvolite, poslaniče Bečiću. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (10.05.22 21:20:40) 
 
 Nikakav problem. Ranije sam i poslaničkim klubovima DPS-a i DF-a, iako imaju najviše vremena 
,uvijek su imali najveća prekoračenja čak i do pola sata. Uvijek sam to tolerisao jer smatram da ovdje 
posebno kad se uvažavamo i civilizovano raspravlamo nema potrebe da se bilo ko uskraćuje.  
 Uvažene koleginice i kolege, evo naravno prilike na kraju za završni stav u ime Poslaničkog kluba 
"Mir je naša nacija". Čuli smo mnogo toga danas, čuli smo da određeni subjekti žive u ubjeđenju da im 
raste podrška da imaju priliv članova ako je to tako srećno bilo i ako je to tako hajmo odmah na izbore 
zašto odlaganje izbora, zašto bježanija od izbora, mi jedva čekamo da to testiramo i da to provjerimo. Čuli 
smo sa druge strane neka čuđenja ili određeni žal što Demokrate nijesu dio ove vlade, a upravo su te 
diskusije na indirektran način ili direktan način najbolje potvrdile koliko su Demokrate vezane za funkcije i 
fotelje. Da, mi smo donijeli odluku da ne budemo dio ove vlade već da pođemo u opoziciju jer časno je poći 
u opoziciju, časno je poći sa funkcije, ali nije pošteno iznevjeriti građane koji su ti dali povjerenje i nije 
pošteno uraditi ono što je suprotno od onoga što si obećao građanima. Tako da mi nemamo nikakav 
problem, ali drago mi je da su te diskusije možda kolege poslanici nisu bili svjesni da nam time odaju 
priznanje i da potvrđuju da nama funkcije i fotelje koliko god ih bilo nijesu zvijezda vodilja i nisu nešto što 
nas usmjerava u donošenju naših političkih odluka.  
 Takođe, sa treće strane čuo sam nešto što mi se zaista ne dopada. Ne dopada mi se ni u ovoj sali 
ni izvan ove sale. Crna Gora je mala, mi smo usmjereni jedni na druge, moramo da se elementarno 
čuvamo, poštujemo i uvažavamo. Hajde da konačno u Crnoj Gori osporimo nekoga slobodno imenom i 
prezimenom zato što je učinio nešto nestručno ili zato što je nemoralan, a pokriva neku javnu funkciju. 
Kako da ne, pa da je moj brat rođeni, ali hajde da konačno prestanemo da etiketiramo ljude po Crnoj Gori, 
a uvijek sam se ovoga držao i kada sam bio odbornik i kada sam bio na najodgovornijim državnim 
funkcijama i sada kada sam poslanik, da etiketiramo ljude zato što su u srodstvu sa nekim čovjekom u 
maloj Crnoj Gori. Ako je to jedini hendikep nekoga, ako nema šta drugo da se nekom spočita na stručnom, 
profesionalnom i moralnom planu onda ste time sve rekli i o njemu i o vama ili svima onima koji u Crnoj 
Gori nastupaju i djeluju na taj način. Mi danas svjedočimo ovom predlogu zakona, a svjedočili smo u 
prethodnih godinu i po dana 42. Vladi koja je imala 12 ministarstava što znači po važećem zakonu 
maksimalno 24 državna sekretara. Ta vlada je nastala na ekspertskom modelu i konceptu protiv kog sam 
ja, kao jedini lider pobjedničke koalicije koji se suprostavio tome bio, ali ta vlada je nastala na modelu koji je 
afirmisala i za koji se isključivo zalagala jedna politička partija iz pobjedničke parlamentarne većine koja je, 
uzgred rečeno, imala najmanje poslanika. Oni su istrajavali na ekspertskom modelu, branili su taj model, 
čuvali su taj model čak prije nekoliko mjeseci krajem decembra 2021. godine. Međutim, 20 dana nakon 
toga ustvrdili su da je to loš model, srušili su tu vladu i srušili su taj model i nakon toga, nakon tih godinu i 
po dana vidjeli smo da umjesto ekspertskog modela sada može politička vlada, sada se može praviti i 
parlamentarna većina sa DPS-om, sada se može gaziti i 30. avgust. Šta smo dobili? Dobili smo manjinsku 
43. Vladu, dobili smo Vladu koju čine partije koje u ovom Parlamentu imaju manje od jedne petine 
poslanika, partije koje imaju više ministara nego poslanika što je apsurd i presedan čini mi se u evropskim 
okvirima. Dozvolite, privodim kraju. Znači, dobili smo Vladu sa tako krnjim legitimitetom koja ima 16 
poslanika partija koje je čine 21 ministarsku poziciju, četiri potpredsjedničke pozicije i dvije ministarske 
pozicije bez portfelja. E, zbog toga gospodo ste čuli danas da je jedino ono što smatramo da je ujedinilo 
novu Vladu princip funkcija jer imamo najglomazniju vladu u istoriji, a šta nemamo. Nemamo obećani 
model od 49 poslanika, a tada nam je rečeno, početkom januara, da se sve ovo radi zato što će sigurno 
minimum 49 poslanika podržati tu vladu. To nemamo. Kao što sam tada tvrdio da je memorandum put do 
saradnje sa DPS-om tako sam i rekao u februaru mjesecu da je model 49 poslanika magla da se iznevjere 
građani. Šta drugo nemamo? Nemamo zajedničke programske stavove oko ključnih unutrašnjih i spoljno-
političkih pitanja konstituenata te vlade. Da li konstituenti ove vlade imaju zajednički stav o genocidu u 



Srebrenici, o Kosovu, o NATO integrcijama, o drugim međunarodnim obavezama. Obavezama koji 
proističu iz najnovijih geopolitičkih procesa uslovljenih agresijom Rusije na Ukrajinu.  
 Da li postoji zajednički usaglašen stav konstituenata nove vlasti o pitanju Otvorenog Balkana ili 
dijametralno suprotni stavovi, pitanju prema kom ja imam veliku rezervu? 
 Da li postoje usaglašeni stavovi konstituenata nove vlasti o sadržaju temeljnog ugovora? Nemoj da 
mi neko kaže da će DPS i SDP naprimjer prihvatiti nešto što je predlog Vlade gospodina Krivokapića, ka 
Srpskoj pravoslavnoj crkvi ili nešto više od toga. Ili da mi neki kažu hoće dio nekadašnje pobjedničke 
većine koji je sada na strani DPS-a i SDP-a prihvatiti manje od onoga što je makar ponudila Vlada Zdravka 
Krivokapića. Šta ovo potvrđuje da nema programa i da nema programskiih principa, legitimiteta nema i to 
smo više puta utvrdili, ali zato ima mnogo funkcija i fotelja.  
 Zaključujem time da  ćemo naravno glasati protiv ovog predloga zakona, jer sve ono što nastane na 
nezdravim principima, sve ono što nastane na nepravdi, na obmani građana, na rušenju izborne volje je po 
našem dubokom sudu osuđeno na propast. Zato smo sigurni da će ovo biti i najnestabilnija vlada u 
crnogorskoj istoriji, ali i vlada sa najkraćim mandatom.  
 Zato će i zaključujem Klub poslanika i poslanici Demokratske Crne Gore glasati protiv predloženog 
zakona. 
 Zahvaljujem na toleranciji. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:28:09) 
 
 Zahvaljujem. 
 Da li neki klub još želi završnu riječ ispred kluba? Ne. 
 Zahvaljujem vama svima. 
 Da li predlagač želi završnu riječ? Dobro. 
 Ja ću zamoliti samo predlagača da se u okviru završne riječi, ne koristi momente za direktne 
odgovore poslanicima, kako ne bismo samom diskusijom izazvali komentare. 
 Neka bude vaše izlaganje završna riječ.  
 Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (10.05.22 21:28:42) 
 
 Hvala, uvažena predsjednice Skupštine. 
 Naravno, trudiću se da u ovoj završnoj riječi nekako pokušam da sublimiram sve argumente za i 
protiv, koje smo čuli danas tokom ove rasprave. Poštovani građani su bili svjedoci da smo mi večeras ovdje 
razgovarali o svemu, a ponajmanje o samom zakonu i o argumentima, da li ga treba usvojiti ili ne. Ali, to je 
pokazatelj da smo bili u pravu, kad smo govorili uvaženim kolegama koje su zadnjih par mjeseci pozivali na 
blokadu Parlamenta, na to da se ne zakazuju sjednice Skupštine Crne Gore, da je dobro da dođemo ovdje 
u Skupštinu, da razgovaramo i da iznosimo argumente. Jer, je bolje da mi jedni drugima ovdje kontriramo i 
na neki način vodimo raspravu, nego da se to čini van ovoga Parlamenta.  
 Dakle, mi smo uvažene kolege i poštovani građani, predložili ovaj zakon kao što sam rekao jer nas 
čeka dosta posla. Ova nova evrospka 43. Vlada Crne Gore je za samo 10 dana od kada je izabrana 
,poštovani građani, a vi ste svjedoci, već počela da daje rezultate. Ako se po jutru dan poznaje, poštovani 
građani, čeka nas mnogo lijepih stvari u budućnosti.  
 Nas čeka i sad priprema turističke sezone, čeka nas oporavak ekonomije, čeka nas nadam se 
konačno i završetak borbe sa kovid pandemijom i definitivno su bolji dani i ljepši dani pred Crnom Gorom.  
 Upravo zbog toga smo i mi predložili ovaj zakon da bi otvorili prostor za  kvalitetne ljude koji 
zaslužuju da uđu u sistem javne uprave i da daju podršku i Vladi i ministrima, bez obzira na političku ili bilo 
koju drugu pripadnost. Ali samo sa jednim kritrijumom, a to je stručnost i kvalitet. 
 Mi smo tokom rasprave čuli danas da će Vlada i ministarstva imati ovim zakonskim rješenjem 54 
državna sekretara. Ja sam govorio mojim kolegama na početku u mom uvodnom obraćanju, jer u Osnovnoj 
školi "Milorad-Musa Burzan" ovdje u Podgorici pa preko Gimnazije "Slobodan Škerović" i Ekonomskog 
fakulteta matematika je bila vrlo važna, ali je bila vrlo jednostavna. 
 Vlada je danas, poštovani građani i uvažene kolege, na Komisiji za ekonomsku politiku usvojila 
odluku i ona će biti usvojena u četvrtak na sjednici Vlade, po kojoj je već sada predviđeno da će šest 
ministarstava imati jednog državnog sekretara, a šest ministarstava imati dva.  
 Mi već u ovom trenutku sada znamo da neće biti 54 državna sekretara. Sad, poštovani građani, 
pošto smo mi svi za sebe kažemo da smo ljudi od riječi, ljudi od integriteta, mi tačno znamo, ja znam, a i vi 



znate da su moje uvažene kolege, bilo ih je nekoliko, pominjali večeras da će Vlada imati 54 državna 
sekretara.  
 Jedno od mojih prvih pitanja na Premijerskom satu kad se završi i kad se donese ova odluka biće 
da vidimo koliko ima Vlada državnih sekretara, pa ćemo onda da vidimo jesu li u strahu velike oči ili u laži 
kratke noge. Pa ćemo onda da vidimo drage kolege, ko je bio u pravu.  
 Ja vam opet ponavljam, matematika je svugdje jednostavna i u Pljevljima, i u Podgorici, i u Baru, i u 
Ulcinju, i u Kolašinu i u Bijelom Polju.  
 Dakle, još jednom, poštovani građani, mi ćemo usvajanjem ovog zakona, da ne bi neko 
manipulisao, imati isti broj državnih sekretara, kakav bi imali da ne bi usvojili ovaj zakon.  
 Prema tome, poštovani građani, rekao sam čeka nas dosta posla, namjera je da otvorimo sistem 
javne uprave, ja ohrabrujem sve kvalitetne ljude, sve ljude koji imaju znanje i stručnost, da se prijavljuju, da 
pomognu, da se uključe u rad državne uprave, jer nam svima treba pomoć. Treba nam pomoć, da Crna 
Gora krene naprijed, treba nam pomoć, da dostignemo ključni politički cilj, vjerujem oko koga se svi u 
Parlamentu možemo okupiti. Taj ključni politički cilj jeste članstvo Crne Gore u Evropskoj uniji. Čeka nas 
dosta posla, ali uspjećemo i hvala mojim kolegama koji su večeras nekoliko puta ponovili da može Crna 
Gora. Tačno je može Crna Gora i na nama je da nastavimo da radimo i uspjećemo. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:35:29) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru. 
 S obzirom da je ovo bila završna riječ, konstatujem da je pretres završen, izjasnićemo se naknadno.  
 S obzirom da je dogovor kolegijuma bio da ćemo ove tačke raspravljati danas, dajem pauzu od pet 
minuta prije nego što pređemo na glasanje. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (10.05.22 21:50:08) 
 
 Poštovane kolege i koleginice, nastavljamo, s obzirom da smo već tehnički prijavljeni na ovoj 
sjednici krenućemo sa izjašnjavanjem sa Drugom sjednicom Prvog redovnog zasijedanja. 
 Kolege poslanici, stekli su se uslovi da pređemo na izjašnjavanje o Predlogu zakona o izmjeni 
Zakona o državnoj upravi. To je druga tačka ove sjednice.  
 Odlučuje se većinom glasova svih poslanika. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u načelu.  
 Izvolite, kolege, glasajte. 
 Glasalo je 54 poslanika, od toga 43 poslanika za, 11 protiv, bez uzdržanih, pa konstatujem da je 
prihvaćen Predlog zakona u načelu. 
 Sastavni dio Predloga zakona čini jedan amandman Zakonodavnog odbora.  
 Zakonodavni odbor je odlučio da predloži Skupštini da utvrdi postojanje razloga da ovaj zakon stupi 
na snagu danom objavljivanja u "Službenom listu Crne Gore".  
 Razlozi za predloženu odluku uslovljeni su razlozima hitnosti, odnosno potrebom da se u najkraćem 
roku implementiraju predložene odredbe.  
 Stavljam na glasanje postojanje razloga hitnosti da ovaj zakon stupi na snagu danom objavljivanja u 
Službenom listu Crne Gore. 
 Izvolite. 
 Glasalo je 55 poslanika, 43 glasa za, 12 glasova protiv, bez glasova uzdržanih, pa objavljujem da je 
Skupština utvrdila postojanje razloga hitnosti, da ovaj  zakon stupi na snagu danom objavljivanja u 
Službenom listu Crne Gore. 
 Stavljam na glasanje Predlog zakona u cjelini?  
 Izvolite. 
 Glasalo je 54 poslanika, 43 glasa za, 11 glasova protiv, bez glasova uzdržanih, pa objavljujem da je 
Skupština usvojila Predlog zakona o izmjeni Zakona o državnoj upravi. 
 
 


